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„Буда” Европейско село Антирасизъм

Стр. 2

Борисов се оплете
напълно в лъжи

Стр. 6

Забраняват клането
на крави в задния двор

Стр. 23

ФИФА отхвърли жалбата
на БФС за мача с Малта

Стр. 20

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Реакция

САЩ заведе дело срещу
рейтинговата агенция S&P
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Полицейщина

Арестуваха водач
на протест срещу ЧЕЗ
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Шара Карсакпаева за балета
и стремежа към върха

Няколко
ÄÓÌÈ

Георги
ГЕОРГИЕВ

Ние сме винаги готови.
Като най-примерни от
примерните пионери, на
който и да е нов голям
брат. Да направим една ре-
капитулация какво поис-
каха от нас и какво дадох-
ме - поискаха да отидем в
Ирак през 1991 г. Отидох-
ме. Поискаха да пуснем
самолетите им, за да бом-
бардират Сърбия. Пуснах-
ме ги. Поискаха да отидем
в Афганистан. Отидохме.
Поискаха да участваме в
незаконната им война в
Ирак. Участвахме. Поиска-
ха бази у нас. Дадохме ги.
Поискаха да признаем Ко-
сово. Признахме го. Поис-
каха да спрем руски енер-
гийни проекти в България.
Спряхме ги. Поискаха да
дупчат за шистов газ.
Ако ГЕРБ имат втори ман-
дат, и това ще разрешим.
Поискаха да посочим “Хиз-
була” като извършител на
атентата в Сарафово.
Посочихме я.

Този списък, а той не е
пълен, не говори добре за
България, каквото и да ви
обясняват за “споделени
ценности”, “евроатланти-
ческо семейство”, “общи
принципи” и други такива,
които все повече мири-
шат на лозунгите и закли-
нанията от една друга
епоха. Този списък говори
за една зависима държава,
без собствена външна по-
литика, готова винаги да
обслужи интересите на
евроатлантическото се-
мейство, а всъщност на
неговата глава. Интере-
сите на българския народ
не се виждат зад този
списък. Зад него обаче про-
зират интересите на Съе-
динените щати.

Сега ще кажат, ама
ако доказателствата, че
“Хизбула” стои зад атен-
тата са сигурни? Ами
тогава се попитайте дали
не избраха България точ-
но защото властите й
през последните години
провеждат политика в
Близкия изток, която бук-
вално следва курса на
САЩ и Израел.

Винаги
готови

БЪЛГАРИЯ - 25-А ОТ 27 СТРАНИ В ЕС ПО
УСВОЯВАНЕ НА ПАРИ ОТ ЕВРОФОНДОВЕТЕ

Стр. 13

Управляващите от ГЕРБ об-
виниха вчера ливанската гру-
пировка “Хизбула”, че стои зад
атентата на летище Сарафово
от 18 юли 2012 г., при който
загинаха петима израелски
граждани и българският им
шофьор на автобус. След бли-
зо шестчасово заседание на

Обвиниха „Хизбула”
за атентата в Бургас
Позицията на кабинета е под външен натиск, това
е неоправдано много опасно действие, заяви Сергей Станишев

Консултативния съвет по на-
ционална сигурност (КСНС)
президентът Росен Плевнели-
ев първо обяви, че разследва-
нето по случая не е приклю-
чило, след което даде думата
на министъра на вътрешните
работи. От думите на Цветан
Цветанов стана ясно, че към

атентата са съпричастни три
лица, на две от които е уста-
новена самоличността. Иден-
тифицираните терористи са
влезли и излезли от България
с истинските си имена, като са
показвали паспорти на граж-
дани на Австралия и Канада.
По данни на Цветанов двама- Стр. 2

Стр. 7

ŒÚ ÚË „Ó‰ËÌË ÔÂ‚ÓÁ‚‡˜˙Ú
ÌÂ Â Ó·ÒÎÛÊ‚‡Î  ÍÂ‰ËÚ ÓÚ
120 ÏËÎËÓÌ‡ Â‚Ó Ë Â Ì‡ÚÛ-
Ô‡Î ÔÓÒÓ˜ÂÌË ÔÎ‡˘‡ÌËˇ Á‡
32 ÏÎÌ. Â‚Ó.

БЕЗ ЗАВЪРШИЛО РАЗСЛЕДВАНЕ

та души са живеели в Ливан в
периода 2006-2010 г. Цвета-
нов обяви, че може да се на-
прави обосновано предполо-
жение, че двете идентифици-
рани лица принадлежали към
военизираното крило на гру-
пировката “Хизбула”.
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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България

П
Премиерът Бойко Борисов

е бил наблюдаван от ЦСБОП
като представител на силова
групировка. Само няколко
часа след като МВР официал-
но съобщи във вторник, че пре-
миерът Бойко Борисов не е
бил вербуван и не е бил агент
под псевдонима “Буда”, сайтът
“Болканлийкс”, който е
свързан с “Уикилийкс”, разпро-
страни вчера нови документи,
публикувани от “Биволъ”. В тях

ДОН „Буда” е доказателство, че МВР или лъже, или манипулира обществото

Бойко Борисов е бил
като представител

Бойко Борисов напълно се
оплете в лъжи около драмата
с “Буда” във всичките си изяв-
ления. Ето няколко от тях:

1. Борисов твърди, че де-
лото “Буда” е било делото за
взрива на джипа на Цветели-
на Бориславова.

Твърдението обаче не отго-
варя на истината, защото де-
лото за оперативно наблюде-
ние “Буда” е образувано на 24
февруари 1997, а джипът на
Цветелина гръмва месец по-
късно, на 27 март 1997. Първо-
началната преписка в делото
дори е от 1996 г., доста преди
взривяването на джипа.

2. Изявлението на премие-
ра: “Естествено че ще ми об-
разуват дело за наблюдение,
като съм охранявал Тодор
Живков, а после и царя. Тъй
че не съм аз бил за тях инте-
ресния, други са били опера-
тивно интересните лица за Ко-
стов и Атанасов” също е не-
вярно. Защото през февруари
1997 г. Костов все още не е
премиер на България, а пре-
миер е Стефан Софиянски.

Премиерът се оплете в лъжи
3. МВР разсекрети папката

“Буда”, в която според шефа
на ГДБОП Станимир Флоров
имало само два документа.

Единият документ с предложе-
ние за регистрация в оператив-
ния отчет беше публикуван.
Вторият документ, показан от
МВР, е за снемане от оператив-
ния отчет поради липса на сре-
да. Той е изготвен на 29.01.1998

г., цели две години след първо-
началната преписка.

4. Твърдението на Борисов,
че Младен Георгиев е бил на-
значен за заместник-началник
на Инспектората на ДАНС по
време на тройната коалиция, е

вярно. Премиерът обаче про-
пуска да допълни, че Георги-
ев става главен секретар на
ДАНС именно по време на ка-
бинета на ГЕРБ, в края на 2009
г., с изричното разрешение на
министър-председателя.

се посочва, че на 24.02.1997
г. в сектор “Вътрешен теро-
ризъм” на ЦСБОП е образува-
но дело за оперативно наблю-
дение (ДОН) срещу Бойко
Методиев Борисов с псевдо-
ним “Буда”. Мотивът за вербов-
ката е “за придобиване на
информация по отношение на
процеси, представляващи опе-
ративен интерес в силовите
групировки и структури”.

Във вторник МВР разсекре-

ти папката “Буда”, в която,
според шефа на ГДБОП Ста-
нимир Флоров, имало само 2
документа. Единият с предло-
жение за регистрация в опе-
ративния отчет беше публи-
куван от “Биволъ” в неделя, а
вторият е за снемане от опе-
ративния отчет поради липса
на среда. Той е изготвен на
29.01.1998 г. и  е подписан от
водещия офицер Младен Ге-
оргиев, който сега е главен

секретар на ДАНС.
ДОН “Буда” е доказателст-

вото, че МВР или лъже, или
манипулира обществото, ко-
ментира “Биволъ”. От докумен-
тите става ясно, че Борисов е
разработван като представи-
тел на силова групировка за
предотвратяване и пресичане
на престъпна дейност, а
съвсем не е служил доблест-
но на МВР като информатор.
Завеждането на ДОН спрямо

Ако е отказал да
сътрудничи на специал-
ните служби днешният
министър-председател,
защо го е направил? За-
щото е предпочел да
бъде лоялен на партньо-
рите си в сенчестия биз-
нес или по друга причи-
на? Това попита вчера
зам.-председателят на
ДПС Христо Бисеров.
“Въпросите са много, не
само дали е сътрудничил
на специалните служби
или е отказал да сътруд-
ничи. Всички твърдения и
документи трябва да
бъдат проверени от ор-
ган, който е еднакво от-
далечен от всички влас-
ти - изпълнителната,
съдебната, следствените

лед като влезли в България
обаче, чужденците започ-
нали да използват фалши-
ви шофьорски книжки от
американския щат Мичи-

Обвиниха „Хизбула”...
От стр. 1

Георги ГЕОРГИЕВ

За пръв път в историята на КСНС всички лидери на
опозицията отказаха да застанат до управляващите

ция. Освен това участници в заседа-
нието не останали с впечатлението,
че действително е установена кате-
горично самоличността на физичес-
кия извършител, както и че връзката
му с другите двама терористи се гра-
дяла на косвени предположения. Ше-
фовете на специални служби пък не
могли категорично да отговорят дали
има опасност от последващи атента-
ти на българска територия, липсвал и
анализ на правителството какви биха
могли да бъдат последствията за
България от обвинението срещу “Хиз-
була”.

Представителят на Синята коали-
ция Йордан Бакалов също се изказа
критично медиите за качеството на
поднесената пред съвета информа-
ция. Той нарече доклада на Николай
Младенов “повърхностен”. На този
етап външният министър може би не
осъзнава какво точно трябва да
върши, каза Бакалов.

Новината от заседанието на КСНС
бе предизвестена от някои световни
медии като “Вашингтон Поуст”, който
вчера писа, че се очаква българско-
то правителство да публикува доклад
от разследването, в който вината да
бъде хвърлена върху “Хизбула”.

Директорът на Европол Роб Уейн-
райт заяви вчера пред АП, че бомба-
та е взривена дистанционно чрез
специално устройство, което експер-
ти на Европол анализират. Макар
първоначално да се смяташе, че ста-
ва дума за самоубийствен атентат,
Уейнрайт каза, че според разследва-
щите атентаторът никога не е плани-
рал да загине. ДНК-доказателствата,
разузнавателната информация и на-
чинът, по който са извършвани пре-
дишни атаки, сочат за участие на
Хизбула във взрива, допълни шефът
на Е вропол.

 Пропомняме, че буквално в
първите минути след атентата Изра-
ел обяви, че “Хизбула” стои зад него.
Израелският премиер Бенямин Нета-
няху приветства вчера изявленията на
Цветанов и изрази надежда, че ЕС
ще направи необходимите заключе-
ния за “Хизбула”. Белият дом също
оперативно поздрави управляващите.
“САЩ приветстват българското пра-
вителство за професионалното и ма-
щабно разследване, проведено след
варварската терористична атака, ко-
ято бе извършена на 18 юли 2012 г.
в Бургас, се казва в изявление на
пресслужбата на американския пре-
зидент Барак Обама. Върховният
външнополитически представител на
ЕС Катрин Аштън поздрави българ-
ските власти за разследването на
атентата в Бургас. На въпрос дали се
очаква “Хизбула” да бъде включена в
списъка на терористичните организа-
ции, говорителка на Аштън заяви,
много скоро темата ще бъде обсъде-
на от страните членки и ще вземат
решения на базата на наличната ин-
формация.

С
ган, за да наемат хотелски стаи и ав-
томобили. Тези фалшиви документи
също били изработени в Ливан. По
думите на Цветанов било проследе-
но цялото движение на двамата в Ка-
нада и Австралия. Освен това българ-
ското следствие е изяснило и тяхното
движение по територията на страна-
та в периода 28 юни-18 юли. Цвета-
нов буквално каза: “Според мен са
изключително важни, и беше оцене-
но от КСНС, взетите ДНК анализи на
Филип, и ДНК анализ и профил, кой-
то беше изолиран от намерените до-
кументи за самоличност на Рико, ко-
ито са от шофьорската книжка и от
социалната книжка, които бяха наме-
рени на 1 август 2012 г. на територи-
ята около Цар Калоян. ДНК профилът
на социалната книжка на Рико съвпа-
да с изведения ДНК профил от Фи-
лип, който е лицето, което се взриви
на летище Сарафово.”

Цветанов заяви, че се надява пра-
вителството на Ливан да съдейства
на българските власти при възложе-
ните на местните власти съдебно-
следствени поръчки. Подобни
поръчки вече били изпратени и към
канадските и австралийски власти.

В разрез с досегашната практика
на КСНС нито един представител на
друга парламентарна партия не за-
стана до управляващите по време на
изявленията на Плевнелиев и Цвета-
нов за медиите. Президентът не даде
думата за въпроси към управляващи-
те. Министрите Цветанов, Николай
Младенов, премиерът Бойко Борисов
и председателят на ПГ на ГЕРБ Кра-
симир Велчев бяха изведени през
страничен ход на президентството.

Позицията на правителството от-
носно атентата е направена под
външен натиск, заяви пред журнали-
сти извън сградата на президентсто-
вото лидерът на БСП и ПЕС Сергей
Станишев. “Питам се каква е цената
за подобно изявление, но най-вече
кой я плаща. Не дай, Боже, нещо да
се случи, това  е неоправдано дейст-
вие, много опасно”, каза Станишев.
Според него че натискът към кабине-
та не идва нито от Брюксел, нито от
Москва. Лидерът на БСП заяви още,
че трудно можело да се говори за
окончателни и категорични доказа-
телства.

“Дума” научи, че по време на за-
седанието на КСНС за пръв път е ня-
мало писмени материали за участни-
ците. Обяснението на Плевнелиев
било, че информацията е секретна,
но е известно, че има утвърдени пра-
вила за работа с подобна информа-

ИПОН разследвана като престъпна
През 1997 г. срещу ох-

ранителната фирма на
Борисов ИПОН е заведе-
но Централизирано групо-
во дело за оперативна
разработка (ЦГДОР). Това
е най-интегрираната сте-
пен на взаимодействие и
обмен на информация от

службите за даден обект.
В рамките на едно ЦДОР
работи група от 3 до 5 опе-
ративни работници от раз-
лични направления на ан-
тимафиотската централа -
наркотици, терор, иконо-
мически престъпления.
Изискват се информации и

от други служби. Ако при
тях e налична информация
и има заведени оператив-
ни дела, те също се при-
шиват към делото.

Според антимафиотите
ИПОН е криминална гру-
пировка подобна на СИК,
ВИС, ТИМ и други, за кои-

ДПС: Защо Борисов е отказал да
сътрудничи на специалните служби?
Веселка ВЕНКОВА органи”, добави Бисеров.

Според него идеята за
създаването на парла-
ментарна комисия на па-
ритетен принцип е най-
добра, което не означа-
ва, че другите органи не
трябва да си свършат
работата, а прокуратура-
та да провери как е из-
текла информацията.
Въпросната папка с два
документа се оказва мал-
ка в сравнение с факти-
те, излизащи в публично-
то пространство, отбеля-
за Христо Бисеров.
“Може би документите не
са два, а три. Ако е вярно
това, че освен наблюде-
ние върху лицето Бори-
сов е имало и дело за
разработка върху фирма-
та ИПОН, нещата стават
още по-сериозни. Редки

са случаите, когато се
разработва цяла структу-
ра”, отбеляза депутатът.

“Всъщност празната
папка служи за нещо
друго - за да оправдае
контакти, които не се от-
разяват в документация-
та, но ако бъдат засече-
ни от едната или от дру-
гата страна, папката
обяснява защо оператив-
ният работник има общ
бизнес с представител на
сенчестия бизнес. Този
въпрос също трябва да се
зададе”, каза Бисеров.
“Правенето на празни
папки беше схема за оп-
равдание на хората от
службите да партнират с
онези от подземния свят
по друг начин, за други
цели и с други интереси,
обясни той.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Цитат на деняЦитат на деня

‘ ПРЕДИ 4 ДНИ ДОБРИЯТ БОРИСОВ СЕ КЪЛНЕШЕ,
ЧЕ НЕ КОНТРОЛИРА МЕДИИТЕ У НАС

Òîâà, êîåòî ñà íàïðàâèëè (ñàéòúò “Áèâîëú”- á.ð.),
àç ìîãà äà âè ãî ñïðåòíà íà âñè÷êèòå, êîèòî
ñòîèòå äíåñ òóê. Äíåñ ìîãà äà ðàçïîðåäÿ íà
ñëóæáèòå äà îáðàçóâàò ïîäîáíè äåëà
íà âñè÷êèòå âè æóðíàëèñòè, íà âñè÷êè
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От семейството

Професор Конев посвети целия си съзнателен
живот на науката и на добруването между

народите. В многобройните си изследвания (18
монографии и над 600 студии, статии, рецензии)

поставя редица нови въпроси от областта на
Българското възраждане (нерешени и спорни

въпроси за дейността на Любен Каравелов, Илия
Блъсков), подновява след Втората световна

война имагологични въпроси (“Ние сред другите и те сред нас”), както и
въпроси от сравнителното литературознание (“Българско-сръбски и

българско-хърватски литературни взаимоотношения до 1912 г.”),
формулира Българското възраждане като част от Европейското
Просвещение в четиритомния си капитален труд “Българското
възраждане и Просвещението”. Професор Илия Конев издава в

навечерието на своята 80-годишнина през 2007 г. ценното изследване
“Вук Караджич за българите и европейската българистика”, където

разглежда българистичните интереси на големия славист и поставя
нови изследователски хоризонти пред “българското вукознание”.

Българският учен възпитава и плеяда студенти в университетски
центрове в Германия (Лайпциг, Гьотинген и Марбург) и България,
участва в десетки научни конференции, поддържа широки научни

контакти с утвърдени учени-хуманитаристи от цял свят.
Граждански активен и честен, той създаде през 1991 г. и

Международния университетски семинар за международни проучвания в
ЮЗУ “Неофит Рилски”, който днес носи неговото име.

6.02.1928-14.08.2009
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наблюдаван от ЦСБОП
на силова групировка
регистриран секретен сътруд-
ник трябва да бъде утвърдено
от главния секретар на МВР.
Делото “Буда” също е подпи-
сано от Младен Георгиев и е
одобрено от подполковник
Спас Спасов, бивш офицер от
VI управление на ДС. И два-
мата са освободени от
ЦСБОП от тогавашния дирек-
тор Кирил Радев за нерегла-
ментирани връзки с хора от
подземния свят. След като на-
пуска антимафиотите, Георги-
ев става изпълнителен дирек-
тор в охранителната фирма на

Борисов ИПОН. Спасов пък
отива на работа във фирма на
Алексей Петров. По това вре-
ме Борисов и Петров не са
смъртни врагове, а имат обща
фирма “Будоинвест”.

Към документите, изтекли
в “Болканлийкс”, има обясни-
телна бележка, в която се
твърди, че Борисов е вербу-
ван от ДС още в средата на
80-те години. Досието му като
доносник на ДС е било при-
шито към ДОН “Буда”, но е
прочистено от МВР-кадрови-
ка Борис Димитров, който

през ноември м. г. беше на-
значен от правителството за
шеф на ДКСИ.

В анонимен текст, който се
появява през 2002 г. и чийто
предполагаем източник е
НСС, пише за друга вербовка
на Борисов. “Предвид връзки-
те му с организираната
престъпност през 1998-2000 г.
той е изучаван от НСС с цел
привличането му за нещатен
сътрудник. През този период
Борисов редовно дава инфор-
мация на НСС за действията
на лидери на организираната

престъпност у нас. Папката с
постъпилите доклади е била
връчена на тогавашния дирек-
тор на НСС ген. Атанас Ата-
насов и той е одобрил вер-
бовката на Борисов. Според
“Биволъ” обаче Атанасов от-
рича информацията. Доказа-
ната вербовка на Борисов и
наблюдението, осъществявано
от офицера на ДС Спасов, от-
четливо потвърждава зависи-
мостта на премиера на ком-
проматна основа от наслед-
ниците на тайните служби. За
тези зависимости пише и в

швейцарския доклад за кри-
миналното минало на Бори-
сов, използван от Джеф Щайн
като източник за известната
му публикация в списание
“Конгрешънъл Куотърли” през
2007 г.

Самият факт, че досието
“Буда” изтича именно сега, 6
месеца преди изборите, озна-
чава, че кукловодите на Бо-
рисов са го изоставили и за
следващия мандат ще зало-
жат на друг “жребец”, който
да брани интересите им, ко-
ментира “Биволъ”.

Главният секретар на ДАНС Младен
Георгиев на практика потвърди вчера, че
разработка “Буда” е имало. В разпрост-
ранено писмено изявление той се опита
да защити Бойко Борисов, но казва бук-
вално следното: “Прецених, че контактът
и срещите ми с него могат да бъдат по-
лезни в тази насока в интерес на служ-
бата. За да формализирам тези срещи и
за да не бъда обвинен в нерегламенти-
рани контакти и нарушаване на тогава
действащите вътрешнонормативни изиск-
вания в ЦСБОП, предприех единствено
възможните действия по документалното
им оформяне”. Това на практика е при-
знание за разработка, независимо че
Георгиев твърди, че не счел за необхо-
димо да уведоми Борисов.

“Впоследствие в устен разговор пред-
ложих на г-н Борисов официален статут
на извънщатен служител на ЦСБОП, но
той категорично отказа с мотива, че, тъй

групировка
то също са заведени раз-
работки, общо 17 на брой.
Особено внимание в раз-
работката е отделено на
две убийства, свързани с
ИПОН, останали неразкри-
ти и до момента. Не е ясно
защо след като службите
са продължили да работят

активно по ИПОН, така и
не се стига до реализация.
Впрочем до реализация не
се стига по нито едно от
ЦГДОР, свързани с групи-
ровките на прехода.

Няколко години по-
късно Борисов напуска ох-
ранителния бизнес и е ка-

тапултиран директно на
най-високата професио-
нална позиция в МВР - гла-
вен секретар. В грамите на
американските посланици
пише, че той използва по-
ста си, за да смачка раз-
работките за големите кри-
минални групировки.

МЛАДЕН ГЕОРГИЕВ ПОТВЪРДИ
ЗА РАЗРАБОТКАТА

Бойко Борисов опита
да разясни защо името му
се свързва с придобилия
популярност псевдоним
“Буда” с взривения джип
на бившата му приятелка
Цветелина Бориславова.
“Логичен е въпросът откъ-
де идва “Буда”? Знаете, за
съжаление, че тогава ми
се случи едно нещастие -
1997 г., когато взривиха
на Цветелина джипа. Това
дело се казва “Буда”. В
това дело има три изрече-
ния отдолу, в които пише,
че тя живее на семейни
начала с Бойко Методиев
Борисов - шеф на фирма
“Ипон”. И понеже знаете,
че делата се кръщават, то-
гава някой решава така да
го кръсти. Сега вече цел-
та е да бъдем всички ма-
скари - в смисъл и Бори-
сов бил агент. Буда. Аз съм
православен, знаете, друг
Господ, друг Бог”, впусна
се в анализи премиерът.

Борисов заяви, че не е
бил агент, иначе би се

Бойко Борисов напълно се оплете с версиите си за “Буда”

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВАБорисов: „Буда” се казваше делото за взривения
джип на Цветелина Бориславова
Борисов: „Буда” се казваше делото за взривения
джип на Цветелина Бориславова
Борисов: „Буда” се казваше делото за взривения
джип на Цветелина Бориславова
Борисов: „Буда” се казваше делото за взривения
джип на Цветелина Бориславова
Борисов: „Буда” се казваше делото за взривения
джип на Цветелина Бориславова

похвалил. Според него зад
появата на досието за Буда
стои “дългата ръка на опо-
зицията”. “Това, което са
направили, аз мога да ви
го спретна на всички, кои-
то стоите тук. Днес мога да
разпоредя на службите да
образуват подобни дела
на всички журналисти”, за-
кани се министър-предсе-
дателят. “На другия ден,
или когато дойдат след
един месец при теб и те
питат - ти искаш ли да си
агент и ти кажеш - не, те го
свалят на отчет. И вчера
БОП-а този документ по-
каза. Само че от няколко
дена това се върти през
медиите на г-жа Йосифо-
ва, видяхте как всички но-
вини от разсекретяването
на стенограмите и СРС-ата
за стотици милиони краж-
би потънаха и се говори
само за това”, продължи с
анализа Борисов. Според
него документите за евен-
туалната му принадлеж-
ност към службите се

дължи заради две основни
неща, че реално е спрял
АЕЦ “Белене” и че е ста-
нал “мотор на Набуко”.

 Борисов изрази мне-
ние, че оперативно инте-
ресните лица от тогаваш-
ното обкръжение на Бо-
рисов явно са били охра-
няваните от него и фир-
мата му Тодор Живков и
Симеон Сакскобурггот-
ски. Премиерът заяви, че
Младен Георгиев се е
върнал в МВР, когато пре-
миер става Сергей Стани-
шев, а министър на
вътрешните работи Румен
Петков. Няма никаква моя
намеса, заяви той.

Премиерът продължи
с нападките си срещу ли-
дера на БСП и заяви, че
когато ГЕРБ дошли на
власт, излезли 9 доклада
срещу Станишев. “Тогава
един гражданин ни доне-
се най-секретния доклад,
който го е намерил на
улицата, или където
беше. Ако прокуратурата

беше работила така, как-
то трябва, и аз винаги в
случая съм заставал на
страната на Станишев,
тези доклади са дошли

при него и той ги е дал на
службите да работят. По-
сле ги е забравил, те са
се скатали умишлено, за
да може като дойде нова

власт - ето ти един ком-
промат. В други държави
по закон Станишев да
влезе 10 години в затво-
ра”, продължи Борисов.

като е ангажиран с охрана и на полити-
чески фигури, това би било предпоставка
да вкара службата в политически интри-
ги. Декларира, че се чувства част от сис-
темата на МВР и при нужда винаги ще
помага”, казва Георгиев.

Младен Георгиев има повече от инте-
ресна биография. Към 1991 г. е бил шофь-
ор и автомобилен механик в ЦСБОП. За
известен период е оглавявал сектор “Авто-
транспорт” в службата. След това е назна-
чен за оперативен работник в сектор
“Вътрешен тероризъм” на ЦСБОП. Освобо-
ден е със заповед на тогавашния директор
Кирил Радев, като се твърди, че причина
са връзките му с престъпни и силови гру-
пировки. След това Младен Георгиев ста-
ва изпълнителен директор на “Ипон-Аген-
ция за сигурност и охрана”. Георгиев
твърди, че се е върнал на работа в МВР
през март 2006 г. със заповед на Румен
Петков, а от 2008 г. е назначен в ДАНС.
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На основание член 35, ал. 2 от Устава на
Асоциация “Сърце” се свиква годишно общо
събрание на 5 март 2013 г. (вторник) от 16,00 ч.
в офиса на Национална пациентска организация
(София, 1142, ул. “Любен Каравелов” №3, ет. 3,
ап.5), при следния дневен ред:

1. Приемане на отчет на ръководството и
финансов отчет за 2012 г.

2. Приемане на план за действие на Асоци-
ацията за 2013 г.

3. Приемане на доклад на контрольора на
Асоциацията

4. Промяна на Устава на организацията
5. Разни
За провеждане на заседание в посочения час

е необходим кворум от половината плюс един от
членовете. При неявяване на необходимия брой
членове събранието ще започне един час по-
късно и е легитимно да взема решения с обик-
новено мнозинство от присъстващите.

П О К А Н А

Днес, 06.02, в салона на дружеството на
ул. „Славянска” 6 от 17.30 ч. г-жа Корне-
лия Нинова, депутат от Коалиция за Бълга-
рия в Народното събрание ще изнесе лек-
ция на тема: „Политическата обстановка в
страната след проведения национален ре-
ферендум”.

Заповядайте!

СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО В БЪЛГАРИЯ

Близо 61% от българите са
против пушенето в помещения

П
рез януари 2013 г. одо-
брение към въведена-
та преди шест месеца
забрана за пушене на
обществени места из-

Само три процента са отказали цигарите заради забраната

разяват 60,8% от интервюирани-
те, а неодобрение - 39,2%. По-
често подкрепят забраната же-
ните, хората над 59 г., високо
образованите, заможните и жи-
веещите в селата, сочат данни
от проучване на НЦИОМ. Запит-
ването е проведено сред 1000
души в 86 населени места меж-
ду 16 и 20 януари. Високи стой-

ности на одобрение към забра-
ната регистрираме сред хората,
които никога на са пушили (86%),
както и сред бившите пушачи
(75%). Дори пушачите не се про-
тивопоставят единно на забра-
ната - 2/3 от тях я отхвърлят, но 1/
3 я подкрепят.

Против забраната по-често са
мъжете, хората на възраст меж-
ду 40 и 49 г. и жителите на мал-
ките градове. По-голяма част от
участвалите в изследването
(58%) са непушачи - или никога
не са пушили, или са отказали

цигарите. Едва 3% от анкетира-
ните  посочват, че са спрели
цигарите след въвеждането на
забраната за пушене на закрити
обществени места. Няма промя-
на в тези дялове в сравнение с
регистрираните през декември
2012 г. В настоящото проучване
42% от интервюираните заявя-
ват, че пушат. По-често пушат
мъжете, хората на възраст до 49
г., респондентите със средно об-
разование и живеещите в София,
както и тези със средни и по-
ниски доходи.

Данните показват, че сред
симпатизантите на всички основ-
ни политически сили одобрени-
ето към забраната на тютюно-

пушенето на закрити обществе-
ни места е по-висок дял от нео-
добрението. Сред симпатизанти-
те на ГЕРБ този дял е 64%, сред
поддръжниците на БСП - 72%,
сред избирателите на ДПС -
62%, сред подкрепящите “Бълга-
рия на гражданите” - 57%. Видно
е, че забраната за тютюнопуше-
не на закрити обществени места
не може да се използва пряко
за партийни и предизборни цели,
защото няма зависимост между
личните мнения на респонден-
тите по въпроса и заявените от
тях политически предпочитания,
сочи заключението на НЦИОМ.

Дисциплинарните про-
изводства, които висят към
момента във ВСС, са 14,
стана ясно вчера. Най-ста-
рото дело е от октомври
2009 г., а при встъпването
си настоящият състав на
съвета е заварил 6 висящи
производства. Пет от шест-
те дела са спрени заради
образувани срещу магист-
ратите производства, oбяс-
ни представляващият ВСС
Соня Найденова. Вчера тя
даде отчет за дейността на
съвета през декември
2012 г. и януари 2013 г.

През последните 2 ме-
сеца Комисията за профе-
сионална етика и превен-
ция на корупцията към ВСС
се е самосезирала 3 пъти
заради медийни публика-
ции. Става въпрос за Галя
Гугушева, която бе зам.-

Тома Димитров Чолаков от Смолян навърши 100 години. Тома има двама сина,
една дъщеря, седем внуци и четирима правнуци. Той се снима и с най-малкия си

правнук Христо, който е на 1 годинка

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА
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ВИСЯТ ВЪВ ВСС

Павлета ДАВИДОВА председател на Апелатив-
ната спецпрокуратура, и
Силвия Рангелова от Со-
фийската районна проку-
ратура. Извършва се про-
верка и за председателя
на районния съд в Не-
себър. “За периода са об-
разувани 3 дисциплинар-
ни производства - по пред-
ложение на Инспектората
към ВСС, едно по предло-
жение на административен
ръководител и едно по
предложение на пет от
членовете на ВСС. Произ-
водствата са свързани със
забавяне на сроковете и
кодекса за етично поведе-
ние на българските магис-
трати”, обяви Найденова.

До 31 април трябва да
е готов анализът на всич-
ки прекратени наказател-
ни производства срещу
известен извършител за
2012 г. Става дума за дела

в досъдебно производство
и в досъдебна фаза.

Магистратите са изпра-
тили и официална покана
за среща до финансовия
министър Симеон Дянков.
От ВСС прибягват до този
ход заради очаквания не-
достиг на средства по бю-
джета на съдебната власт.

По предварителен ана-
лиз се очаква средствата,
предвидени за съда, да са
с 16 млн. лв. по-малко от
нужните. Точна представа
за липсите обаче ще има
на 22 февруари, когато ще
е готов окончателният до-
клад и отчетът за изпълне-
ние на бюджета за 2012 г.

Висшият съдебен съвет
със сигурност ще предло-
жи увеличаване на съдеб-
ните такси, но все още не
е ясно точно кои от тях и
с колко трябва да бъдат
повишени.

ациентка с тежка форма на миелоидна левкемия осъди МЗ заради
отказ да финансира лечението й в Гърция, съобщи д-р Стойчо Каца-
ров от Центъра за защита на правата в здравеопазването. Това е
четвърти такъв случай през последната година. От решението на
Върховния административен съд става ясно, че отказът, който бол-
ната получила, е незаконосъобразен и противоречи на процедурата
по отпускане на средства.

Пациентката с миелоидна левкемия подала документи с молба
за трансплантация на костен мозък в чужбина. Решението за подоб-
но лечение се издава от комисия. Комисията от трансплантолози
дава становище, че това заболяване не може да се лекува в Бълга-
рия и за трансплантацията на костен мозък трябва да се даде раз-
решение за чужбина. “Това становище обаче е мушнато в някаква
папка, явно не се е харесало на служителите, и те на заседанието
на комисията за лечение в чужбина поканват външен, нов експерт,
който уж му дава становище, че може да се лекува в България”,
разказва д-р Кацаров. На базата на това становище министърът на
здравеопазването издал отказа. Пациентката била принудена да
изтегли кредит и да заплати своята трансплантация. ВАС констатира
нарушения в процедурата по издаването на отказа и отменя отказа
като незаконосъобразен.

От решението на съда следва, че МЗ трябва да изплати разходи-
те на пациентката, които са в порядъка на 80 000 евро.

Онкоболна осъди МЗ за 80 000 евро

П

Запазват вековните дървета
в столичния район „Витоша”

Вековният чинар и още
две стари дървета в район
“Витоша” в София ще бъде
запазен, а проектът за
магазин, който трябва да

Деси ВЕЛЕВА се строи на терена, ще
бъде променен. За това са
се договорили кметът на
района Стойко Дуков и ин-
веститорът на обекта, ста-
на ясно по време на засе-
дание на комисията по

околна среда към СОС.
Дуков обясни, че това ще
стане заради големия об-
ществен отзвук, който пре-
дизвика опитът за изсича-
не на вековни дървета от
частен терен, на който ще
се строи търговски обект и
ще има малък паркинг.
Районният кмет припомни,
че решението за изсича-
нето на дърветата е взето
от екокомисията, като е
предвидено компенсатор-
но засаждане на 86 дърве-
та в близост. Освен това
инвеститорът е дарил 2
дка терен, който ще се из-
ползва за разширението
на бул. “Тодор Каблешков”,

припомни главният архи-
тект на София Петър Ди-
ков.  По време на бурното
заседание на екокомисия-
та общинският съветник от
БСП Борис Цветков при-
помни, че преди години
теренът е предвиден за
строеж на детска градина
и попита кой е виновен за
маркирането на всички
вековни дървета в спорния
терен. От ГЕРБ отново за-
явиха, че няма данни
дърветата, предвидени за
изсичане, да са вековни.
Това тепърва ще бъде
проверено от специалисти
от Лесотехническия уни-
верситет.

Политически арест при
мирен протест срещу ЧЕЗ

О
Организаторката на протеста срещу

високите сметки за ток в Благоевград
Людмила Манова била арестувана в
понеделник вечерта. Мотивът на поли-
цаите е, че тя е нарушила обществения
ред и е попречила на провеждането на
друго мероприятие, предвидено за
същия час. Манова е задържана, след
като се опитала заедно с още 100 души
да влезе в зала, в която се е провежда-
ла среща с Меглена Кунева. Тя насто-
явала Кунева да излезе пред протести-
ращите и да даде обяснение за прива-
тизацията на енергодружеството по
времето на управлението на НДСВ.
След като това не се случило, Манова
призовала протестиращите да се

отдръпнат от залата, но те не го стори-
ли. “Бях арестувана, защото беше нару-
шен маршрутът на протеста, предвари-
телно заявен от мен в уведомлението”,
обяснява жената, прекарала в ареста 2
часа. Кметът на Благоевград ще реша-
ва дали да бъде съставен акт за нару-
шение на обществения ред.

По време на първия митинг, прове-
ден преди дни, се включиха десетки
благоевградчани и подпалиха декем-
врийските си фактури за ток. На 2 фев-
руари в Гоце Делчев излязоха повече
от 1000 души, чиито сметки били над-
писани. Те обявиха, че няма да ги пла-
щат и поискаха отстраняването на мо-
нополиста от България.
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България

Р азделихме се и с голямата
българска поетеса и интелекту-
алка, общественичка Леда Ми-
лева, която си отиде навръх своя

рожден ден. Като че ли някаква стран-
на прокоба прекъсна земния й път
тъкмо на нейната рождена дата. Про-
коба, защото до сетния си миг тя беше
заредена с жизнелюбие и воля за
живот, с неизтощима енергия и опти-
мизъм. А сякаш и ние бяхме повярва-
ли, че в известен смисъл със своето
дълголетие и жизненост тя е едва ли
не вечна. Това в някаква степен се
потвърждава и от нейната смърт, а сега
и от рождеството й в смъртта.

Родена на 5 февруари 1920 г. в се-
мейството на гениалния поет антифа-
шист Гео Милев, на известната инте-
лектуалка Мила Керанова-Гео Милева
тя още от ранното си детство попива
онзи финес от изтънчена душевност и
човешка деликатност, присъщи и на
двамата, а едновременно с това ще
притаи в себе си травмата от “безслед-
но изчезналия” баща, но и неговата
поетическа дарба. Нещо, с което нико-
га не парадираше и не натрапваше.

През 1938 г. завършва Американ-
ския колеж в София, а след това -
право в Софийския университет (1941)
и Педагогическия институт за детски
учителки, като посвещава едва ли не
целия си живот на словото и на деца-

та, на детската литература. След Вто-
рата световна война е ръководител на
детско- юношеските предавания в
Радио София (1944-1951). През 1966-

1970 г. е генерален директор на
Българската национална телевизия, а
след това посланик, постоянен пред-
ставител на България в ЮНЕСКО, Па-
риж. От 1979 до 1989 г. е председател
на Съюза на преводачите в България,
създател на списанието за чуждест-
ранна литература “Панорама” и негов
главен редактор. Дългогодишен пред-
седател е на българския П.Е.Н. център,
депутат на левицата в Седмото Вели-
ко народно събрание.

Внушителен е списъкът на творчест-
вото, което ни завещава Леда Милева
- над 30 стихосбирки за деца, между
които “Зайо на разходка” (1946), “Няма
време” (1949), “Цветни приказки” (1969),
“Черно фламинго” (1978), “Карнавал в
гората” и др. Нейни са множеството те-
атрални и радиопиеси. Емблематично е
стихотворението й “Зайченцето бяло”,
което са запомнили наизуст още в сво-
ето детство поколения българи.

Включена е в почетния списък “Ханс
Кристиян Андерсен” на Международ-
ния съвет по детската книга. През 2008
г. е удостоена с нациоалната литера-
турна награда “Константин Константи-
нов”, носител е на орден “Стара плани-
на”- първа степен.

Като творец, тясно свързан с лява-
та идея и веруюто на своя баща, Леда
Милева изповядваше дълбоката си
вяра в социалната справедливост и на-

деждата за един по-добър и човечен
свят. “Мисля, че успях да не изпус-
кам кормилото на лодката, в която
ми бе съдено да преплувам морето
на моя вече дълъг живот, без да се
отказвам от идеите, от ценностите, в
които съм вярвала, без компромиси,
от които бих се срамувала” - казва
Леда в едно от своите последни ин-
тервюта за ДУМА. В него тя споделя
тревогата си за днешния ден на
България от струпалите се върху гла-
вите ни през последните години
“ужасни явления и процеси”. Но ко-
гато става реч за бъдещето, тя отвръ-
ща с присъщия й непоправим опти-
мизъм: “Човек, който познава цялата
превратна история на България в те-
чение на повече от 1300 години, едва
ли би могъл да се усъмни в жизнени-
те и интелектуални сили на нашия на-
род”.

Новината за смъртта на голямата
българска поетеса идва като “гръм от
ясно небе” - толкова внезапна бе
вестта за нейната кончина. Навръх
рождения си ден малцина се разде-
лят с живота. Но при Леда това не е
толкова прокоба, колкото рождество
в смъртта, защото всичко, каквото тя
ни е завещала със своя живот и твор-
чество, тепърва ще живее.

Мир на праха и на духа ти, Леда!
И на добър час във вечността!

Споделено

Валери Петров:

Рядък човек и приятел
С Леда Милева ме

свързваше многого-
дишно приятелство, а
да пишеш за приятел
е трудно. Леда беше
рядък човек. Носеше
всички качества на из-
вестното старозагор-
ско семейство: буден
интелект, невероятна
жизненост, тактичност
в личните отношения,
вярност на идеите, с

Антон Дончев:

които беше закърмена, и - най-важното за детския писа-
тел -  дарбата да разговаряш с малките, сякаш си малък
като тях, и в същото време малко по-умен и по-опитен.
Слава Богу, Леда беше плодовит писател и умееше да
съчетава активното творчество с напрегнатата общест-
вена дейност и остави на децата чудесно богатство от
стихотворения и поемки, всички пъргави и весели, а в
същото време умни и учещи на добро. Блазе им! Те
получават толкова много, а на нас, възрастните, остава
само скръбта по напусналия ни рядък човек и приятел!

Докато има
българско слово...

Така се случи, че послед-
ните години срещах по-рядко
Леда. Сега вече няма да мога
да я срещна, но нейните книги
стоят в библиотеката ми и чрез
тях тя си остава и само като ги
докосна, виждам лицето й. Нито
веднъж не съм я видял без
усмивка. Срещали сме се мно-
го стотици, може би хиляда
пъти, за пръв път преди повече
от 60 години. Но когато я извиквам в спомените си, аз я
виждам седнала до мен в микробуса да пътуваме нанякъ-
де, където ни чакат. Ако това беше среща с деца, знаех как
те с почуда и обожание ще гледат любимата си авторка.
Съжалявам, че те вече няма да я видят жива, но съм уве-
рен, че много, много години, докато има българско слово,
нейните стихове ще звучат в устата на милиони деца.

Светлин Русев:

Истински европеец
и аристократ на духа

Преди година гледах в
интервю по телевизията
Леда Милева. Възхищавах
се на изискания й вид, на
достолепието и простотата,
с които споделяше сложния
си житейски път. Възхища-
вах се на съхранената чув-
ствителност и острата мисъл.

Истински се учудвах как един човек, който е минал
през толкова сложни лични и исторически бури, през
обществена и политическа непоносимост, остана ду-
ховно изправен и аристократично независим.

Истински европеец, много преди да политизираме
сиромашкото си полуевропейско потурначество -
Леда Милева бе от онези големи национални приме-
ри, с които и вчерашният, и днешният, и утрешният
ден на България може да се гордеят.

Леда, прощавай! С теб надеждата ни е по-голяма
и срамът по-малък.

Анжел Вагенщайн:

Не ти казваме
сбогом!

Остави ни Леда Милева -
голямата поетеса, вярната!
Остави ни, за да засияе до
баща си Гео, като още една
звезда на литературния ни
небосвод. Не ти казваме
сбогом, Леда, приятелко, за-
щото всяка твоя дума, стих и
песничка, всяка твоя пръска
любов и нежност остават за-
винаги при нас! ДЖЕКИ.

Никола Инджов,
председател на
фондация „Гео Милев”:

Продължител
на културна
династия

Леда Милева олице-
творяваше една от мал-
кото български културни
династии. Основополож-
ници са свещеници и
учители, звездният миг
настава с появата на Гео
Милев, а от него насам
династията се възражда
с нови генерации кни-
жовници. Династията е
съставена от индивиду-
алности с предопределе-
ние да действат в духов-
ни общности и в универ-
сални сфери.

Леда Милева про-
дължи идеите на своя
баща в други психологически пространства, съхра-
ни ги за младите поколения, за утрешна България.
Като неин пръв помощник в това дело аз съм сви-
детел на излъчваща се от нея родова енергия,
макар напоследък тя често да  споделяше, че й
остава да свърши още една работа като хората...
Да, имаше предчувствие за смъртта, но едва ли
мислеше, че ще си отиде от нас навръх рождения
си ден. Навярно божествено провидение прозира
в това съвпадение, навярно...

Иван Гранитски,
директор
на издателство
„Захарий Стоянов” :

Жив класик
на детската
литература

В една детска градина
детенце с ококорени от
възторг очи пита поетеса-
та? - “Госпожо Милева, вие
жива ли сте?” Детето
съвсем сериозно си мисли,
че поетесата е паметник.
Самата Леда Милева
възприема подобни случаи
като комплимент. При дру-
га среща с деца на въпрос
на учителката “...харесва
ли ви авторката на “Зай-
ченцето бяло” и “Сивод-
решко и Бързобежко”?”
едно дете простодушно
отговаря: “Мислехме, че е
по-хубава.”

Тези и стотици други случаи обясняват защо в
детското съзнание Леда Милева със своите герои
зайченца, мецани, лястовички, шишарки, балони, влак-
чета, юначета с калпачета, лисанки, фламинго и т.н.
вече е извисена като жив класик на детската литера-
тура. Сбогом, Леда!

На живия небосклон на българската литература
угасна една от най-ярките звезди - напусна ни забе-
лежителната поетеса, преводачка и общественич-
ка, дъщерята на великия Гео Милев - Леда Милева. Тя
е авторка на изключително популярни стихове,
детски поеми и пиеси за деца. Огромен е приносът
й в приобщаването на творчеството за деца към
съвременното изкуство.

Творчеството на Леда Милева ще остане зави-
наги в златната лавица на българската художест-
вена литература! Поклон пред светлата й памет!
- се казва в некролога на СБП, изпратен до медиите.

Всички ние си даваме сметка за дългогодишни-
те усилия на Леда Милева, без които трудно бихме
си представили изследването и популяризирането
на духовното наследство на великия й баща Гео
Милев. Но дори това е една много малка част от
разностранната творческа енергия, която Леда
Милева влагаше във всички области на културата.
- се казва в съболезнователно писмо до семейст-
вото и близките на Леда Милева от Министерст-
вото на културата.

ПОКЛОНЕНИЕТО ПРЕД ТЛЕННИТЕ ОСТАНКИ
НА ПОЕТЕСАТА ЩЕ СЕ СЪСТОИ В ПЕТЪК, ОТ 11 Ч.,
В ЗАЛА „СОФИЯ”, БИВША „ГЕОРГИ КИРКОВ”.

Рождество в смърттаРождество в смърттаРождество в смърттаРождество в смърттаРождество в смъртта
IN MEMORIAM
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лична консумация в задния
двор, а само в лицензирани
пунктове. Това предвиждат про-
мени в Закона за храните, кои-
то вчера бяха обсъдени с екс-
перти от Министерството на зе-
меделието и храните (МЗХ) и
представители на браншовите
организации. Тази промяна се
налага заради натиск от ЕС и
като превантивна мярка срещу
болестта луда крава, стана ясно
от дискусията. Коледните пра-
сета, гергьовските агнета и ко-
кошките не попадат под тези
изисквания.

Земеделският министър Ми-
рослав Найденов обясни, че от
ЕК в лицето на еврокомисаря
по здравеопазване Тонио Борг
вече са ни заплашили, че ако
не изготвим до март спешен
план как ще се премахне тази
практика у нас, има опасност
срещу страната ни да бъде за-
ведена наказателна процедура

Забраняват клането
на крави в задния двор
Глобата за нарушителите ще е по-висока от цената на добичето

и да плащаме хиляди евро на
ден санкции.

Още няма разчети колко ще
струва изграждането на тези
пунктове на общините, чието е
задължението, както и дали те
въобще ще ги изградят, тъй като
разпоредбите имат пожелате-
лен характер. Това ще бъдат
площадки с навеси, където ще
има ветеринарен специалист,
който може да отстрани опас-
ните части от добичето, за да
бъдат изпратени проби от него
за изследване. Алтернативата
на пунктовете ще бъдат мобил-
ни екипи, обясни земеделският
министър. Режимът за регист-
рацията на тези пунктове ще
бъде по-лек от режима, на кой-
то трябва да отговарят лицен-
зираните кланици. Все още не
е ясно колко ще струва на хо-
рата тази услуга. Санкцията
пък, която ще се налага, ако
някой реши да заколи добиче в
задния двор, все още не е рег-
ламентирана, но тя ще е по-
висока от цената на животното,
обясни министърът. Например
при първо нарушение тя може
да е над 3,5 хил. до 5 хил. лв.,
допълни той.

С промените се въвежда
задължение в обектите за про-
изводство и търговия с храна
хранителните отпадъци да се
събират само в специални за-
творени съдове, които да не са
достъпни за бездомните хора и
кучета, обясни Найденов. Кон-
тейнерите ще бъдат извозвани
на определените за това места.
Проблемът е, че ресторантьо-
рите вече ще трябва да плащат
за транспорта на тези отпадъ-
ци до екарисаж. Сега те се
изхвърлят в кофите за боклук.

Промените в закона пре-
движдат повишаване около 10
пъти на някои санкции. Макси-
малната глоба за нарушаване
за изискванията към призвод-
ството на млечни продукти ска-
ча до 100 000 лв., а при повтор-
но нарушение ще се отнема
удостоверението за регистра-
ция на обекта. За нарушаване
на изискванията за търговия с
храни по интернет максимална-
та глоба е 15 000 лв. Санкции-
те за нарушаване на изисква-
нията за отпадъците ще бъдат
максимално 10 000 лв.

 Законопроектът предвижда
и нова процедура за регистра-

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Мая КАЛПАЧКА

Зърнопроизводителите излизат на
протест в София заради неизплатените
субсидии, които управляващите им обе-
щаха да получат до края на януари. На-
ционалната асоциация на зърнопроиз-
водителите организира национален зе-
меделски протест срещу лъжите и по-
литиката на правителството в земеде-
лието пред сградата на Министерския
съвет от 18 до 22 февруари, съобщи
председателят на организацията Ангел
Вукодинов. “На протеста очакваме
съпричастни организации и от други
сектори на земеделието, както и много
индивидуални земеделски производи-
тели, които също са потърпевши от
водената политика на правителството”,
каза Вукадинов, цитиран от БТА. Неиз-
плащането на директните средства от
ЕС, които възлизат на 850 млн. лв. за
стопанската 2011-2012 г., засягат пря-
ко или косвено 86 хиляди земеделци.
Заради неизплатените средства и су-
шата през миналата година сега ни
чака много тежка пролетна кампания,
отбеляза Вукадинов.

По-рано вчера земеделският ми-
нистър Мирослав Найденов заяви, че
нямало пари за субсидиите заради пла-
щанията по “външния дълг на Велчев”.
Припомняме, че още през 2011 г. Дян-
ков се хвалеше, че е наясно как и откъ-
де ще намери пари за плащанията по
външния дълг, а сега се оказва, че са
опрели до парите за земеделците, ко-
ито ще трябва още да чакат, и то неяс-
но докога, защото и другото обещание
- за плащане на два транша през март
и април, също не важи.

Самият министър Найденов официал-
но се извини вчера на зърнопроизводи-
телите от името на правителството, за-
щото не е успяло да изпълни поетия ан-

Собственици на земеделски земи
настояват за промени в Закона за
арендата. Това заяви Ивайло Иванов от
Асоциацията на собствениците на зе-
меделски земи пред БНР. Организаци-
ята предлага да се намали админист-
ративната тежест при сключването на
договорите за аренда, както и да се
регламентира процедура за бързо пре-
кратяване на тези договори при необ-
ходимост.

За сключването на договор в момен-
та се иска скица, издаването на която
отнема време и средства, особено за
хората от по-малките населени места,
обясни Иванов. Според него би било
достатъчно договорите да се сключват
на базата на справка от общинската
служба по земеделие.

Ощетени от арендаторите собстве-
ници освен това не могат да прекратят
договорите за стопанската година, в
която не им е платено. Според сегаш-
ната процедура трябва да се изчакат 3
месеца след края на стопанската годи-
на и след това да се изпрати искане за
прекратяване на договора за аренда.
След това се изпраща нотариална по-
кана на арендатора, който трябва да се
яви и да плати дължимата рента.

Въпреки че напоследък намалява
неправомерното ползване на земята,

ция на обекти, които произвеж-
дат едновременно безалкохол-
ни напитки и бутилирани мине-
рални, изворни и трапезни води.
Според промените производи-
телите, които предстои да пус-
нат на пазара за първи път хра-

нителни добавки, ще трябва да
уведомят затова Българската
агенция по безопасност на хра-
ните (БАБХ). Това не е оконча-
телният вариант на промените
и по тях предстоят още
обсъждания.

Мая ЙОВАНОВСКА

С
обствениците на го-
леми преживни жи-
вотни (крави, телета
и т.н.) вече няма да
могат да ги колят за

Не са валидни карти-
те на пловдивчани, пъту-
ващи по бившите осем
линии на “Градски транс-
порт”. Това съобщи “Фо-
кус”, като се позовава на
оплаквания на потърпев-
ши. Пловдивчанка обяс-
нила, че новите превоз-
вачи, които взеха линии-

СОБСТВЕНИЦИ НА НИВИ ИСКАТ
ЗАКОНОВИ ПРОМЕНИ ЗА АРЕНДАТА

собственици масово не смеят да поемат
дългосрочни ангажименти и голяма
част от наемите и арендите се сключ-
ват от година за година, каза Иванов.
Някои арендатори също предпочитат
едногодишните договори.

Заради краткосрочните договори
обаче не могат да се усвояват европей-
ските средства за агроекология, тъй
като в изискванията за кандидатстване
на стопаните е заложен 5-годишен
ангажимент, обясни Иванов. Ако се
промени законът, това ще дисциплини-
ра и двете страни, които ще склонят на
по-дълги договори, смята той.

Асоциацията е внесла предложения
за законодателни промени в парламен-
тарната комисия по земеделие още
през февруари 2011 г., но и до днес
няма обратна връзка с депутатите.

Земеделци излизат на протест
заради неплатените субсидии

гажимент и да изплати субсидията до 31
януари. Въпреки че става въпрос за ев-
ропейска субсидия, която ще бъде върна-
та от ЕС, министърът каза, че в момента
държавата не разполага с около 1 млрд.
лв., колкото са необходими за зърнопро-
изводителите. Затруднението идвало и от
влязлото в сила от тази година по-късно
плащане на социалните осигуровки и
данъците, отбеляза Найденов.

Според него вариантите за дейст-
вие са два. Единият е правителството
да поиска краткосрочен заем, защото
ЕС ще върне тези средства след около
два месеца. Самата операция по отпу-
скането на заема обаче ще донесе
загуби за хазната за около 100 млн.
лв., посочи министърът. При втория ва-
риант е възможно след разплащането
резервът да падне под критичния ми-
нимум. Ако това се случи, последиците
биха били по-големи, отколкото заба-
вянето с няколко седмици на плащане-
то на субсидията, смята министърът. Той
каза, че премиерът е възложил на фи-
нансовото министерство да направи
разчети кога по-рано може да се из-
плати дължимата субсидия. Найденов
не пожела да се ангажира с конкретна
дата, която, по думите му, след това
може да се окаже нереална.

НАЙДЕНОВ: НЯМА
ОСНОВАНИЯ
ХЛЯБЪТ
ДА ПОСКЪПНЕ
Няма основания хлябът да
поскъпне, каза Найденов в отговор
на опасността, за която предупреж-
дават производителите. Според
министъра в момента експертите
очакват дори поевтиняване на
пшеницата в рамките на 15-20%.

Не признават картите за бившите линии
на „Градски транспорт” в Пловдив

те на “Градски транс-
порт”, отказват да при-
знаят месечната й карта,
която е закупила в поне-
делник на цена от 30 лв.
Кондукторът е отказал да
признае картата на же-
ната и е поискал да си
плати билет. Тя отишла
на гишето на ул. “Бай-

кал”, откъдето са й изда-
ли картата, но там също
отказали да й върнат па-
рите и я насочили към
общината. Оттам пък я
изпратили да си потърси
парите от бившия превоз-
вач Ангел Батаклиев, с
когото общината прекра-
ти договорите.
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Б
Българската икономи-

ка все повече буксува -
това е изводът от тради-
ционния доклад на Центъ-
ра за икономическо раз-
витие (ЦИР) за състояние-
то на икономиката в нача-
лото на годината, който бе
представен вчера. От ЦИР
са категорични, че иконо-
миката ни практически не
расте. Буксуването се
очаква да продължи и
през тази година, прогно-
зира директорът на инсти-
тута Георги Прохаски.

За 2012 г. реалният
растеж според ЦИР ще
бъде около 1%, а за тази
година той едва ли ще
надхвърли 2%. Според
Прохаски може да се го-
вори и за териториален
дисбаланс на общия ико-
номическия растеж - до-
като едни области са по-
слабо повлияни от криза-
та и тяхното БВП расте,
други области не само че

Задълбочава се икономическото
разделение на регионите

ЦИР:

БВП на човек в София-град е 2,37 пъти
по-висок от средния за страната
продължават да изостават
от водещата област (Со-
фия-град), но тяхното БВП
най-вероятно продължава
да намалява.

И тази година София
ще продължи да бъде
център на растежа и вече
има особен статут в ико-
номиката, каза Прохаски.
Той допълни, че без целе-
насочена държавна поли-
тика към изоставащите
райони през следващите
няколко години не би мог-
ло да се очаква баланси-
рано икономическо разви-
тие на страната. През 2000
г. София-столица
надхвърля с 61 на сто
средния размер на БВП на
човек от населението за
страната, а през 2009 г.
превишението е вече със
137% (т.е. показателят за

София-столица е 2.37 пъти
по-голям от този за стра-
ната).

През 2000 г. общо 5
области имат БВП на чо-
век от населението в по-
висок размер от средния
за страната. След столи-
цата се нареждат облас-
тите Бургас (125 на сто
спрямо страната), Враца
(122 на сто), Варна (112
на сто) и Стара Загора
(109 на сто), но техните
показатели са по-близо до
средния за страната, от-
колкото до този за София-
столица. Всички останали
области, които са били
под средното ниво през
2000 г., са под средното и
за 2009 г. Под средното
са паднали Враца (през
2009 г. нейният БВП на
човек от населението е 77

на сто от този за страна-
та) и Бургас (90 на сто от
средното за 2009 г.). Един-
ствената област, която е
надхвърлила средното за
страната, без съмнение
под въздействието на те-
риториалното си съседст-
во с област София-столи-
ца, е област София, отчи-
тат от ЦИР.

В най-изостаналите
икономически райони се
наблюдава и най-голяма
безработица. От ЦИР про-
гнозират, че безработица-
та ще остане над 12 на
сто и през тази година.
Под средното ниво на
безработица в страната в
края на миналата година
са били осем области.
Най-добре е София-град с
3,6 на сто безработица и
още няколко града, къде-

то безработицата е съще-
ствено под средното рав-
нище за страната - Габро-
во, Варна, Бургас, Плов-
див, Русе, Перник и Стара
Загора. 20 области са с по-
висока безработица от
средната, която е 11,4%.
Крайните примери са Ви-
дин - 22 на сто, Монтана -
21%, Враца и Смолян -
20%. Това са много сери-
озни нива на безработица
и безспорно за тези обла-

сти усещането за дълбока
криза е напълно оправда-
но, коментира Прохаски.

Икономистът очаква
инфлацията през 2013 г.
да бъде около 3%. Екс-
пертът отчита, че през
миналата година потреби-
телските цени, особено
при най-необходимите
продукти, са нараснали
повече - дори при малка-
та потребителска кошни-
ца ръстът е до 5,8 на сто.

ятелност, съобщи БНТ. Информацията е
потвърдена от Министерството на транспорта.

Причината е, че превозвачът е натрупал
просрочия по кредит за 120 милиона евро. Ста-
ва дума за т.нар. втори облигационен заем. Кре-
дитът бе изтеглен по време на управлението на
тройната коалиция. БДЖ спря да плаща внос-
ките към облигационерите през последните три

Съкращенията във ВМЗ-Сопот ще започнат около 1 март. Това
заяви Димитър Атанасов от синдикат “Подкрепа” пред Дарик. По
думите му първо трябва да се направи подбор на хората, които ще
бъдат освободени, като в момента се изготвя методика, по която
това ще се случва. Тепърва ще се решава от кои цехове да бъдат
освобождавани хора, с какъв стаж и квалификация и на каква
възраст, каза още той.

В понеделник стана ясно, че Държавната агенция за национал-
на сигурност (ДАНС) е започнала проверка във ВМЗ-Сопот.

Вчера пък парламентарната комисия по икономическа полити-
ка реши, че трябва да бъде отменена стратегията за приватизация
на ВМЗ- Сопот. Депутатите от комисията приеха и предложените от
ГЕРБ промени в Закона за приватизация и следприватизационен
контрол, с които се изважда ВМЗ-Сопот от списъка на търговски
дружества с повече от 50 на сто държавно участие в капитала,
които са от значение за националната сигурност на България.

Отпадането от списъка трябва да даде възможност на Агенция
за приватизация и следприватизационен контрол незабавно да
стартира приватизационна процедура по общия ред, предвиден в
закона. В никакъв случай не бих коментирал, че тази процедура
ще е по-различна от стратегията, коментира пред БГНЕС изпълни-
телният директор на Агенция за приватизация и следприватизаци-
онен контрол Емил Караниколов. “Считам, че ще направим всичко
възможно социалните елементи да бъдат съгласувани със синдика-
тите, за да няма напрежение между тях и агенцията по време на
процедурата. Смятам и, че трябва да остане задължението за по-
гасяване на всички публични задължения”, добави той. Каранико-
лов беше категоричен, че ще бъдат намалени критериите за допу-
стимост на участници в процедурата, свързани с оборотите на
фирмите, желаещи да приватизират ВМЗ.

Няма никаква промяна на пози-
цията на България за наложения
мораториум върху проучванията и
добива на шистов газ у нас, нито
пък се работи в посока на подобна
промяна. Това заяви вчера ми-
нистърът на икономиката, енерге-
тиката и туризма Делян Добрев на
конференция.

Нищо не пречи с години да
чакаме и да имаме този моратори-
ум, докато не сме убедени, че това
е безопасна за околната среда
технология за проучвания на шис-
тов газ, посочи енергийният ми-
нистър. Разбираемо е адвокатски
компании на големи консорциоми
да настояват за отпадането на
мораториума, но това не е причи-
на правителството да се съобрази
с техните искания, допълни ми-
нистърът.

Между 1 млрд. лева и 1 млрд.
евро ще бъде размерът на инвес-
тицията, която ще бъде направена
от консорциума около френската
компания “Тотал”, който миналата
година получи концесия за проуч-
ване за природен газ в блок “Хан
Аспарух” в Черно море, обяви още

Пет банки внесоха иск за
несъстоятелност на БДЖ

СЪКРАЩЕНИЯТА ВЪВ ВМЗ
ЗАПОЧВАТ ОТ 1 МАРТ

години и вече се е натрупало забавяне от 32
милиона евро. Според цитирани в медиите из-
точници от транспортното министерство, “не
можеш да очакваш нещо различно, след като
три години не плащаш и дори не им вдигаш
телефона, когато питат защо ги няма парите”.

Просроченият кредит е договорен с банков
синдикат, в който влизат 4 чуждестранни бан-
ки и една българска. Около 15% от общата
сума на кредита са отпуснати от българската
Първа инвестиционна банка (ПИБ), която през
миналата седмица подаде документи за учас-
тие в приватизацията на “БДЖ-Товарни прево-
зи”. Другите четири банки са френските БНП
Париба и “Сосиете Женерал”, австрийската
“Кредитанщалт” и белгийската “Дексиа”.

Според експерти от бранша, внасянето на
иска може да говори за изострена конкурен-
ция при раздържавяването на товарните пре-
вози или пък да цели забавяне на приватиза-
цията и дори намаляване на цената. На прак-
тика завеждането на делото поставя на изпи-
тание оцеляването на “БДЖ-Товарни превози”,
тъй като обезпечение по облигационния заем
са 1500 вагона на дружеството. Точно те са в
най-добро техническо състояние и без тях на
практика остават само вагони за ремонт.

П ет европейски банки са внесли в Лон-
донския арбитражен съд иск за обя-
вяване на “БДЖ Холдинг” в несъсто-

 Само един е кандидатът за концесията на приста-
нищен терминал “Бургас-Запад”. Това стана ясно вче-
ра, когато министърът на транспорта Ивайло Москов-
ски отвори офертите за участие в процедурите по
предоставяне на концесията. Единствените подадени
документи са от “БМФ Порт Бургас” ЕАД, зад което
стоят бизнесмените братя Домусчиеви. Срокът на кон-
цесия ще бъде 35 години, началната дата е датата на
влизане в сила на договора. Пристанищен терминал
“Бургас-Запад” е с площ от 641 499 кв. м. Основен
предмет на концесията е управление на услугата от
обществен интерес и управление и поддържане на
пристанищния терминал на риск на концесионера сре-
щу правото да извършва пристанищни услуги.

САМО ЕДИН КАНДИДАТ
ЗА КОНЦЕСИЯТА НА
ПОРТ „БУРГАС-ЗАПАД”

Делян Добрев:

Мораториумът върху шистовия
газ няма да се променя

Добрев. По ду-
мите му в
с л е д в а щ и т е
няколко месе-
ца чуждест-
ранният кон-
сорциум ще
извърши рав-
нинни и обем-
ни проучвания
на територия-
та, намираща
се дълбоко в
Черно море.
Очаква се в
рамките на 3 години да бъдат
извършени и първите сондажи.

Правителството работи усилено
и за даване на концесия за проуч-
ване в блоковете “Силистар” и
“Света Марина”. По думите на До-
брев дори и само в едно от поле-
тата, ако се открият запаси от при-
роден газ, те ще стигнат за осигу-
ряване на енергийните нужди на
България в следващите няколко
десетки години.

Във връзка със заканите на ЕК,
Добрев заяви, че ако трите наред-
би по Третия либерализационен

пакет бъдат готови, няма да се стиг-
не изобщо до съдебна процедура
от страна на Европейската комисия
срещу България. Миналата седми-
ца председателят на ДЕКВР Ангел
Семерджиев беше предсрочно ос-
вободен от длъжност заради заба-
вено изготвяне на тези наредби. По
думите на министъра, тези три на-
редби трябва да бъдат готови мно-
го преди юли, както е по закон. В
рамките на един месец тези наред-
би трябва да бъдат завършени, за
не даде ЕК своя иск в съда, посочи
Добрев.
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Законопроектът предвижда продължа-
ване финансирането на статията от бю-
джета за разплащане по международ-
ните задължения на САЩ, което ще
позволи на страната да избегне техни-
ческия дефолт.

Съгласно текста до 19 май тази го-
дина президентската администрация
няма да трябва да търси одобрение от
Конгреса за емитиране на нов дълг над
тавана от 16,4 трилиона долара. Очак-
ва се през този период да бъдат пусна-
ти облигации за още 450 млрд. долара
за рефинансиране на текущите задъл-
жения на САЩ. За временната отмяна
на тавана на дълга призова председа-
телят на Федералния резерв Бен Бер-
нанке.

Сама по себе си тази отмяна на ли-
мита не решава дълговите проблеми на
американската държава, но позволява
на страната да избегне частичен фалит
по задълженията си, който би бил аб-

Обама премахна
тавана на
държавния дълг
Вашингтон заведе дело срещу Standard & Poors
като виновник за световната финансова криза

сурден, тъй като по-голямата част от
тях са деноминирани в долари. Белият
дом подкрепи законопроекта, но заяви,
че би предпочел не отсрочка, а дълго-
срочно решение на въпроса. Законо-
проектът по-рано бе одобрен от двете
камари на Конгреса.

Данните за развитието на икономи-
ката на САЩ през четвъртото тримесе-
чие на миналата година показаха, че
страната вече преминава през дълбока
фискална корекция, като свиването на
публичните разходи доведе до спад на
брутния вътрешен продукт с 0,1 на сто.

Лимитът за държавния дълг от 16,4
трлн. долара беше достигнат на 31 де-
кември 2012 г., оттогава американско-
то министерство на финансите отлага
или ограничава федералните разходи,
за да предотврати неплатежоспособ-
ност по текущите задължения.

Междувременно САЩ посочи меж-
дународната рейтингова агенция
Standard & Poors като виновник за све-
товната финансова криза. Първото
съдебно дело, в което ще се иска отго-
ворност на голяма кредитна агенция за
предизвикването на световната финан-

сова криза, вече е факт. Късно вечерта
в понеделник американското министер-
ство на правосъдието заведе иск сре-
щу кредитната агенция Standard & Poors.
Обвинението е, че S&P умишлено е
завишавала оценките на ипотечни кни-
жа в периода 2004-2007 г. и по този
начин е предизвикала нереалистични
очаквания на пазарите към тези акции.

Делото е факт след продължило три
години разследване. От S&P обаче обя-
виха, че обвинението няма да издържи
в съда. Според Standard & Poors” искът
няма “фактическо или юридическо ос-
нование”.

Това е първият държавен иск срещу
рейтинговата агенция, подаден заради
финансовата криза. В кореспонденция
на Би Би Си от Ню Йорк се посочва, че
поведението на рейтинговите агенции
и ролята им при възникналите пробле-
ми на жилищния пазар в САЩ предиз-
викват много въпроси.

През ноември миналата година фе-
дералният съд в Австралия определи,
че агенцията Standard & Poors е винов-
на за завишаване на рейтингите на
някои активи през 2006 г.

Генералният секретар на Съвета на Европа Торнбьорн
Ягланд призова Турция за по-голяма защита на свободата
на словото. “Все още има 450 висящи дела за свободата на
словото в Турция. Това е твърде много”, заяви Ягланд, като
добави, че “необходимостта от действие за намаляване на
тези мрачни данни е очевидна”.

В Турция има повече задържани журналисти, отколкото
в Китай и Иран, показва доклад на американския комитет за
защита на журналистите през октомври. Ягланд призова
страната да предприеме законодателни реформи, за да ус-
танови европейските стандарти в областта. “Свободата на
изразяване може да обиди, да шокира, но тя е и защита на
демокрацията”, посочи той.

Ягланд говори ден, след като турският премиер Реджеп
Тайип Ердоган осъди Европейския съюз за “непростимото”
забавяне на Турция по пътя й към евентуално членство в ЕС.

Бунтовническа групиров-
ка в Колумбия заяви, че е
отвлякла двама германци.
Лявата въоръжена организа-
ция смята, че пленените
мъже са шпиони.

Президентът на Колумбия
Хуан Мануел Сантос поиска
освобождаването на герман-
ците и отрече те да са шпи-
онирали. Германското посол-

почнаха самостоятелно разследване за договаряне на цени,
съобщи КРОСС. Полските власти смятат, че в този случай е
замесен дори един от бившите директори на държавната
пътна агенция.

“Решението на Европейската комисия е напълно неразби-
раемо и почива на спорни твърдения. Полската система на
управление, контрол и одит на проектите по линия на ЕС
работи много ефективно и това е видно от количеството евро-
пейски средства и начина, по който те са използвани”, заяви
Адам Здзиебло, зам.-министър на регионалното развитие.

След като през януари от
управляващата коалиция в
Словения излезе партията
Гражданска листа и нейните
двама министри (на финан-
сите и на правосъдието) по-
дадоха оставки, нова малка
партия от управляващата
коалиция в Словения съоб-
щи, че напуска дясноцентри-
сткото правителство, и с това
засили натиска върху преми-
ера Янез Янша, подозиран в

Европа призова Турция за
повече свобода на словото

ОТВЛЕЧЕНИ ГЕРМАНЦИ
В КОЛУМБИЯ

Полша протестира
срещу решение на ЕС

ство в Богота не коментира
случая.

Похитителите са от така
наречената “Национална ос-
вободителна армия”. Тя е вто-
рата по големина партизан-
ска групировка след ФАРК,
с която правителството пре-
говаря. Смята се, че Армията
оказва натиск, за да бъде
включена в процеса.

ЗАСИЛВА СЕ НАТИСКЪТ
ВЪРХУ ЯНША

корупция.
“DeSUS излиза от коали-

цията”, съобщи на прескон-
ференция генералният сек-
ретар на Партията на пенси-
онерите Любо Яснич. Двама-
та членове на кабинета от
партията Карл Ерявец, ми-
нистър на външните работи,
и Томаз Гантар, министър на
здравеопазването, ще
връчат оставките си на 22
февруари, добави той.

ЕЕЕЕЕ
вропейският съюз спря 890 млн. евро финансиране за
Полша. Средствата бяха предназначени за строител-
ството на пътища, но Брюксел отряза помощта заради
подозрения в измами, след като полските власти за-

П
резидентът на САЩ Барак
Обама подписа закон, пре-
махващ необходимостта та-
ванът на държавния дълг да
бъде повишаван до 19 май.

Търсачът на силни
усещания - френският
катерач Ален Робер,
развя кубинския флаг
от покрива на
известния хотел
“Хабана либре” в
кубинската столица,
след като го изкачи без
въжета или
обезопасителна мрежа,
предаде АП.
Французинът, известен
като “Спайдърмен”,
стигна до покрива на
27-етажния хотел за
около половин час. Преди
това той каза, че се
притеснява единствено
да не се откърти парче
от фасадата. Подобно
на много от
забележителностите на
Хавана хотелът е в
окаяно състояние

„Златна зора”
настъпва в Германия

Гръцката неонацистка пар-
тия “Златна зора” е установила
контакти с германските неона-
цисти в Бавария като е засече-
на, че се опитва да формира и
там своя собствена “база”, съоб-
щи сп. “Шпигел”. Според издани-
ето още от миналата година
датират стремежите на “Злат-
на зора” да образува свои “клет-
ки” в Нюрнберг, като дори има
съмнения, че съвсем наскоро в
този град е проведена и конфе-
ренция на гръцките неонацисти.

Карзай се оттегля
догодина

Афганистанският президент
Хамид Карзай потвърди на пре-
сконференция в Осло, че възна-
мерява да отстъпи управление-
то идната година, когато изти-
ча мандатът му. “Не искам тре-
ти мандат, а и конституцията
не го позволява. Ще има избори
и ще дойде нов президент”, под-
черта Карзай.

И Шакира била
македонка

Шакира е македонка, пише ма-
кедонският вестник “Вечер”. Из-
данието публикува материал
посветен на световни звезди,
които имат корени от страни-
те от бивша Югославия. Според
вестника - бащата на световно-
известната звезда Шакира -
Уилям Мебарак Чадид бил напо-
ловина ливанец, наполовина ма-
кедонец.

Левите дръпнаха
пред Берлускони

Лявоцентристката коалиция
на Пиер Луджи Берсани е увели-
чила преднина си пред дясноцен-
тристкия алианс, воден от Сил-
вио Берлускони, преди парламен-
тарните избори в Италия на 24-
25 февруари. Според проучване
за коалицията на Берсани са го-
тови да гласуват 33,6% от ита-
лианските избиратели, а дясно-
центристите имат подкрепа от
32,8%. На трето място е движе-
нието на комика Бепе Грило с
18%. Центристката коалиция на
Марио Монти, има подкрепата
на 13,3% от избирателите.

Нови самолети
за руските ВВС

Министерството на отбра-
ната на Русия ще реализира
мащабна програма по превъоръ-
жаване на военновъздушните
сили, съобщи ръководителят на
руското военно ведомство Сер-
гей Шойгу. Според тази програ-
ма до края на 2020 г. предстои
да получим от промишлените
предприятия около две хиляди
нови авиационни комплекса,
включително 985 хеликоптера,
посочи Шойгу.

Джон Кери встъпва
в длъжност

Публичната церемония по
встъпване в длъжност на новия
държавен секретар на САЩ,
Джон Кери, ще се състои днес.
Церемонията е с представител-
на цел, тъй като на практика
Кери зае поста още миналата
седмица, когато на закрита за
медиите церемония, Кери поло-
жи клетва пред съдията от
Върховния съд, Елена Кейган. По-
ста си Джон Кери наследява от
Хилари Клинтън.

Снимка БГНЕС



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

9 СРЯДА 6 ФЕВРУАРИ 2013

Свят

Œ˜‡Í‚‡ÈÚÂ ÛÚÂ

¬ ÔËÎÓÊÂÌËÂÚÓ ˜ÂÚÂÚÂ:
 ÓÌÙÎËÍÚ˙Ú ‚ Ã‡ÎË:

издавания в САЩ вестник “Ал
Уатан”. Ако неговата информа-
ция бъде сметната за достовер-
на, то тогава трябва да се под-
готвим за това, че около 2025 г.
Израел ще престане да съще-
ствува като държава.

“Процесът на напускане на
израелците и завръщането им
на предишните места, където са
живеели, е станал необратим:
над половин милион фалаши
(етиопски евреи) и други афри-
кански юдеи възнамеряват да

Израел щял да изчезне
през 2025 г.
Революционният подем в арабския свят и демографският срив в еврейската държава
ще принудят израелците да напуснат страната си, прогнозира разузнаването на САЩ

се върнат на Черния континент
през идните десет години”. “Го-
тови за реемиграция са и над
един милион руснаци и десет-
ки хиляди европейци”, отбеляз-
ва авторът на статията.

В документа се посочва, че
нарастването на “революцион-
ната” вълна в съседните на Из-
раел страни, и преди всичко
мощният възход на ислямизма
в Египет, ще предизвика у из-
раелците тревога и опасения за
живота и бъдещето на децата и
близките им. “Израелците ще се
върнат по родните си места,
където са израсли. Все пак това
напускане все още не е стана-
ло впечатляващо видимо, а

противопоставянето на еврей-
ската държава на набиращия
сила политически ислям ще
продължи тук много години”,
пише Хисейн ла Бербери.

Заплашват израелското об-
щество и нищожните показате-
ли на раждаемостта и прирас-
та на населението, които по ни-
какъв начин не могат да се
сравнят с демографския взрив в
палестинските територии. По
данни на американските специ-
ални служби половин милион
израелци вече са се запасили
с американски паспорти. Тези,
които нямат нито европейски,
нито американски документи,
все някак си ще успеят да се

сдобият с такива. Мнозина
предпочитат да отидат в мулти-
културни страни със смесен на-
ционален състав на населени-
ето, където ще се наложи да се
простят с идеята за чистотата
на юдейската раса, върху която
се базира Израел. Неговите ос-
нователи така и не успяха да
сътворят държавно образува-
ние, основано върху юдейската
изключителност. Последвалите
ги лидери също не успяха да
направят това нито в миналото,
нито в настоящето, се отбеляз-
ва в статията.

Съществуват редица изслед-
вания с политическа и религи-
озна ориентация, представящи

концепцията за скорошния край
на Израел като държава. Те не
са се появили вчера, пише Хи-
сейн ал Бербери. Сред тях има
трудове, обнародвани преди
много години. Например много
известният британски историк
Арнолд Тойнби през 1967 г.,
след поредната арабско-изра-
елска война, завършила с побе-
да на Израел и окупацията на
огромни арабски територии,
написа: “Въпреки победата, Из-
раел няма да съществува още
дълго. Съжителството е аномал-
но, чуждо. Малка държава на
чужда земя, която я отхвърля...
както и многобройните народи,
живеещи около нея”...

 ‡Í‚Ó Ô‡‚Ë ‘‡ÌˆËˇ Ú‡Ï
¬Â˜ÌËˇÚ ÔËÔÂ‚ Á‡ ‚ÓÈÌ‡Ú‡
ÒÂ˘Û ÚÂÓËÁÏ‡
“‡ÙËÍ˙Ú Ì‡ ÍÓÍ‡ËÌ, Â‰ËÌ
ÔÂÌÂ·Â„‚‡Ì ÂÎÂÏÂÌÚ
ÓÚ —‡ıÂÎÒÍËˇ Ô˙ÁÂÎ
¬ÌÂ‰ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÂÎË„ËÓÁÌË
‰ÂÈˆË ‚ ÔÓÎËÚËÍ‡Ú‡

 ‡Í‚Ó Ô‡‚Ë ‘‡ÌˆËˇ Ú‡Ï
¬Â˜ÌËˇÚ ÔËÔÂ‚ Á‡ ‚ÓÈÌ‡Ú‡
ÒÂ˘Û ÚÂÓËÁÏ‡
“‡ÙËÍ˙Ú Ì‡ ÍÓÍ‡ËÌ, Â‰ËÌ
ÔÂÌÂ·Â„‚‡Ì ÂÎÂÏÂÌÚ
ÓÚ —‡ıÂÎÒÍËˇ Ô˙ÁÂÎ
¬ÌÂ‰ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÂÎË„ËÓÁÌË
‰ÂÈˆË ‚ ÔÓÎËÚËÍ‡Ú‡

 ‡Í‚Ó Ô‡‚Ë ‘‡ÌˆËˇ Ú‡Ï
¬Â˜ÌËˇÚ ÔËÔÂ‚ Á‡ ‚ÓÈÌ‡Ú‡
ÒÂ˘Û ÚÂÓËÁÏ‡
“‡ÙËÍ˙Ú Ì‡ ÍÓÍ‡ËÌ, Â‰ËÌ
ÔÂÌÂ·Â„‚‡Ì ÂÎÂÏÂÌÚ
ÓÚ —‡ıÂÎÒÍËˇ Ô˙ÁÂÎ
¬ÌÂ‰ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÂÎË„ËÓÁÌË
‰ÂÈˆË ‚ ÔÓÎËÚËÍ‡Ú‡

 ‡Í‚Ó Ô‡‚Ë ‘‡ÌˆËˇ Ú‡Ï
¬Â˜ÌËˇÚ ÔËÔÂ‚ Á‡ ‚ÓÈÌ‡Ú‡
ÒÂ˘Û ÚÂÓËÁÏ‡
“‡ÙËÍ˙Ú Ì‡ ÍÓÍ‡ËÌ, Â‰ËÌ
ÔÂÌÂ·Â„‚‡Ì ÂÎÂÏÂÌÚ
ÓÚ —‡ıÂÎÒÍËˇ Ô˙ÁÂÎ
¬ÌÂ‰ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÂÎË„ËÓÁÌË
‰ÂÈˆË ‚ ÔÓÎËÚËÍ‡Ú‡

 ‡Í‚Ó Ô‡‚Ë ‘‡ÌˆËˇ Ú‡Ï
¬Â˜ÌËˇÚ ÔËÔÂ‚ Á‡ ‚ÓÈÌ‡Ú‡
ÒÂ˘Û ÚÂÓËÁÏ‡
“‡ÙËÍ˙Ú Ì‡ ÍÓÍ‡ËÌ, Â‰ËÌ
ÔÂÌÂ·Â„‚‡Ì ÂÎÂÏÂÌÚ
ÓÚ —‡ıÂÎÒÍËˇ Ô˙ÁÂÎ
¬ÌÂ‰ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÂÎË„ËÓÁÌË
‰ÂÈˆË ‚ ÔÓÎËÚËÍ‡Ú‡

В Грузия “приключи епохата на
лъжата, наложена от (президента) Ми-
хаил Саакашвили и неговия екип”, за-
яви премиерът Бидзина Иванишвили,
цитиран от ИТАР-ТАСС. Грузинците “не
бива да обръщат внимание, че хора от
екипа на Саакашвили продължават
кампанията от лъжи и клевети, наложе-
ни, докато управляваха през изтеклите
девет години. Времето им отмина”, каза
на пресконференция в Тбилиси Ива-
нишвили, чиято коалиция надви в пар-
ламентарните избори през октомври
партията на държавния глава.

Избиран два пъти за президент, Са-
акашвили вече няма право да се кан-
дидатира за висшия пост. Партията му
“Единно национално движение” пред-
ставлява в момента парламентарното
малцинство, посочва агенцията.

Снимка на северноко-
рейския лидер Ким Чен-ун
със смартфон в ръка пре-
дизвика вълна от спекула-
ции коя е любимата марка
на лидера на една от най-
репресивните страни в
света. Фотографията, пуб-
ликувана от северноко-
рейските медии, показва
Ким, който председателст-
ва среща на високопоста-
вени съветници по нацио-
налната сигурност мина-
лата седмица. Тя трябва-
ше да бъде съсредоточе-
на върху заплахата на

Белгия се вълнува заради възмож-
ността да пуснат от затвора сериен уби-
ец. Педофилът Марк Дютру може да
бъде освободен, само 9 години след
като беше осъден на доживотен затвор
за серия убийства на деца, което шоки-
ра Белгия и целия свят, информира bTV.

Преди ден обаче педофилът се из-
прави пред съда в Брюксел, за да поис-

Индийският президент Пранаб Мукерджи одобри по-строги наказания за из-
насилване, включително смърт, ако престъплението доведе до фатален край за
жертвата, съобщава в. “Таймс ъф Индия”, цитиран БГНЕС. Смъртното наказание
се предвижда в случаите, когато насилникът е причинил смъртта на своята жерт-
ва или други сериозни последици за нейното здраве. Остава наказанието за
лишаване от свобода между 10 и 20 години. С президентския указ в Индия са
въведени и наказания, свързани с лишаване от свобода, за преследване на жени
и други правонарушения спрямо тях.

Затягането на закона е
предприето след трагедията
на 23-годишна студентка в Ню
Делхи, която беше изнасиле-
на от петима мъже и по-късно
почина. Смъртта на момичето
предизвика масови протести
в цяла Индия. Демонстранти-
те настояваха за сурови нака-
зания на насилниците и
създаване на специални
съдилища за разглеждане на
такива криминални дела в ус-
корен режим.

Влиятелният радика-
лен саудитски имам
шейх Абдулла Дауд
издаде фетва, с която
задължава всички
момичета, включително
и бебетата, да носят
бурки, за да се предпа-
зят от сексуално
насилие. Фeтвата,
разтърси общественост-
та и предизвика остри
критики в родината му.

Бившият съдия в
Саудитския съвет шейх
Мохамед ал-Джзлана
изтъкна, че “това
решение е лошо за
исляма и Шериата и ги
представя в отрицател-
на светлина”. Той
призова мюсюлманите
да игнорират въпросна-
та фетва, обяснявайки,
че има специални
правила, които опреде-
лят кой има право да
ги издава.

ИВАНИШВИЛИ: В ГРУЗИЯ
„ПРИКЛЮЧИ ЕПОХАТА
НА ЛЪЖАТА”

Същевременно Иванишвили съобщи,
че засега няма намерение да вземе гру-
зинско гражданство, каквото му е пред-
ложено с условие, че се откаже от френ-
ския си паспорт. Според грузинската
конституция човек с двойно гражданст-
во не може да бъде министър-председа-
тел на страната; премиерът обаче може
да е гражданин на всяка европейска
държава, каза Иванишвили.

Според Иванишвили новият кабинет
ще внесе в основния закон съответните
промени, за да бъдат уредени въпроси
от този род. През октомври 2012 г. Са-
акашвили подписа указ, с който на
Иванишвили се дава грузинско граж-
данство. Пресслужбата му заяви тога-
ва, че указът ще влезе в сила, щом
Иванишвили се откаже от френското си
гражданство, напомня ИТАР-ТАСС.

Пхенян да извърши скоро
ядрен опит.

На снимката се вижда
черен смартфон на маса-
та до ръката на Ким, как-
то и запалена цигара в
ръката му. Южнокорей-
ските медии отразиха
широко снимката, вли-
зайки в дебат за произ-
водителя му. Представи-
телят на южнокорейско-
то правителство заяви, че
снимката е била анали-
зирана от разузнавател-
на агенция в Сеул, която
стигнала до заключение-

то, че тайванска фирма е
вероятният производител
на телефона.

Макар севернокорей-
ците да живеят във веро-
ятно едно от най-изоли-
раните и цензурирани
общества на планетата,
страната не е пълна IT
пустиня, отбелязва АФП.
Мобилните телефони бяха
въведени през 2008 г., но
абонатите, които наброя-
ват около 1 милион души,
могат да се обаждат само
помежду си, не извън
страната.

Масови протести
предизвика смъртта на

изнасилената студентка

Смърт за изнасилване в Индия

Група демонстранти с бухалки в ръце атакуваха автобус в Дака по време
на протест, свикан от опозоционната ислямистка партия на Бангладеш.

Лидерът й бе осъден на доживотен затвор заради военни престъпления по
време на войната за независимост срещу Пакистан през 1971 г.

БЕЛГИЯ В ШОК ЗАРАДИ СЕРИЕН УБИЕЦ
ка предсрочно освобождаване и поста-
вяне под домашен арест. Миналата го-
дина от затвора излезе съпругата му,
която също беше осъдена през 2004 г.
на 30 години затвор. Сега, според бел-
гийските закони, Дютру може също да
бъде освободен, защото вече е изле-
жал една трета от минималната си
присъда.

В Саудитска
Арабия и
бебетата
с бурки

И
нтересни данни на
разузнавателните
служби в САЩ пред-
стави анализаторът
Хусейн ла Бербери в

Снимки БГНЕС

Ким Чен-ун скандализира
със смартфон
Ким Чен-ун скандализира
със смартфон
Ким Чен-ун скандализира
със смартфон
Ким Чен-ун скандализира
със смартфон
Ким Чен-ун скандализира
със смартфон
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правят икономии в евро-
пейския бюджет, но “не и
да се отслабва икономи-
ка”. “Да се правят иконо-
мии, да но не да се от-
слабва икономиката”, за-
яви Оланд, цитиран от
АФП, в реч пред Европей-
ския парламент два дни
преди началото на среща-
та на високо равнище,
която се очертава трудна,
за постигането на съгла-
сие по бюджета на ЕС за
периода 2014-2020 г.

В речта си Оланд от-
крои четири принципа: да
се определи такова рав-
нище на разходи, което
да защитава политиката
на Общността в различ-
ните сфери; да се води
кохезионна политика не

нафтата, която използват в селскостопанското производство,
намаляване на данъчната тежест и запазване на държавното
субсидиране на нивото от 2012 г. Сега са готови да препречат
ключови пътни артерии, за да принудят правителството да от-
кликне на исканията им, предаде GrReporter.

Гърция е заплашена от пълно блокиране и заради стачката
на пристанищните работници в Пирея. Въпреки постоянните
преговори, конфликтът между правителството и пристанищните
синдикати се задълбочава. Ситуацията по островите се влошава.
Липсват доставки на основни продукти. Производителите от ос-
тровна Гърция губят срокове за доставка на тяхната продукция,
която загнива по пристанищата. Те настояват държавното управ-
ление да намери решение на проблемите в търговския и граж-
данския флот, за да не загубят договорите си с клиенти извън
страната.

Исканията на пристанищните работници, които държат като
заложник плавателния транспорт, включват връщане на социал-
но-осигурителните им права във вида им преди финансовата
криза, намаляване на данъчната тежест и дори отмяна на
данъчното облагане на доходите на служителите в морската
индустрия.

В същото време правителството е готово да обяви граждан-
ската им мобилизация, ако продължат да блокира плавателния
транспорт. Условията, поставени от пристанищните работници,
са неизпълними в периода на фискална консолидация, която
Гърция прилага като част от оздравителната си програма, казват
правителствени източници.

Преподавателите във висшите и полувисшите училища също
започнаха активни протести срещу програмата за реформа в
образованието “Атина”. Журналистите от националната телеви-
зия и радио и общинските медии пък не работиха вчера като
част от протеста им срещу правителствените мерки. Те искат да
се върне правото на Колективния трудов договор за служителите
в държавните медии, който бе заменен с единната щатна табли-
ца за заплащане на служителите в държавния сектор.

Татяна ШАДРИНА

В навечерието на Новата
година на борда на самолет,
който е летял от Внуково за
египетския курорт Хургада, ста-
ва масово сбиване. Отчаяни от
12-часово чакане на летището,
пътниците така добре се “заре-
дили”, че щом попаднали на
борда се заели да “раздават
справедливост” спрямо членове-
те на екипажа. Стюрдесите дори
се принудили да се крият.

Броят на такива скандали
нараства пропорционално на
пътникопотока, който м. г., по

Оланд:

Да на икономиите, не
на слабата икономика

Заплахата пред Европа не е недоверието на
пазарите, а на хората, подчерта френският
държавен глава в реч пред Европарламента
само за страните бене-
фициенти, но и за цяла
Европа; да се води сел-
скостопанска политика,
която позволява да се
укрепи една “ценна про-
мишленост” и да се опа-
зи околната среда; да се
определи финансова
рамка, която трябва да
продължи пакта за рас-
тежа.

Френският държавен
глава посочи още, че “на-
ционалните интереси са
на път да отстъпят пред
европейския интерес”.
“Ако е истина, че кризата
в еврозоната вече до го-
ляма степен е зад гърба
ни, то ние далеч не сме
видели всички последици.

Сега заплахата пред нас
не е недоверието на па-
зарите, а на хората”, пре-
дупреди Оланд. “От дълго
време Европа се съмнява
в самата себе си, съмня-
ва се в избора си, прека-
лено много се бави при
вземането на важни ре-
шения (...) и отделя пре-
калено малко време за
размисъл за насоките си
и цялостната си архитек-
тура”, допълни френският
президент, цитиран от
АФП.

Европа се гордее, че
е голям пазар, но го за-
щитава зле и позволява
валутата й да бъде уяз-
вима. Европа е континент,
където растежът е прека-

лено слаб, където безра-
ботицата е показателна
за дълбочината на кри-
зата, подчерта Оланд.
Настъпил е моментът “да
започнем голям строеж
на икономическото и па-
ричното задълбочаване”.
Франция е готова за
това”, подчерта Оланд,
настоявайки за “интегри-
ране и солидарност”.
Има опасност реформите
в редица страни членки
на еврозоната, сред кои-
то и Франция, да бъдат
подкопани от курса на
еврото спрямо валутите
на ключови търговски
партньори, каза още
Оланд, цитиран от Рой-
терс.

Френският президент
Франсоа Оланд и
председателят на
Европейския парламент
Мартин Шулц

Ф
ренският прези-
дент Франсоа
Оланд заяви
вчера, че би
трябвало да се

Гърция пак блокирана
от стачки

ССССССС
елскостопански работници от северна Гърция са решени
да блокират граничния пункт Промахона-Кулата, за да
привлекат вниманието на правителството в Атина. Проте-
стните действия на земеделците текат вече осми ден с
изкарани по пътищата трактори. Те искат нулев акциз за

Протестите и сблъсъците между полицаи и демонстранти
са се превърнали в ежедневие за южната ни съседка

Авиокомпаниите ще направят „черен списък”
на пътниците скандалджии

Съдейки по разказите в
интернет, най-много не-
трезви пътници има на
полетите за курорти -
Египет, Турция и Сочи.
През 2011 в самолет,
пътуващ от Мадрид за
Москва, пияна компания
оскърби стюардесата,
полицията прибра участни-
ците в скандала. През
2010 двама пияни пътници
на полета Москва-Хавана
вдигнаха скандал, заради
който самолетът бе прину-
ден да кацне извънредно
в исланското летище
Кефлавик. С буйно пове-
дение се отличават пътни-
ците ни на полетите от
Москва до Израел. През
2009 двама подпийнали
пътници дори успяха да...
ухапят стюрдесата.

купят билет за самолета. И няма
гаранции, че този човек няма
да спретне поредния скандал,
който да заплаши сигурността
на всички на борда.

Вече от почти година имена-
та на пилотите, нарушаващи
дисциплината, са достъпни за
всички. “Черните списъци” на
онези, които си позволяват да
се почерпят във въздуха, могат
да се открият на сайта на Роса-
виация. Още не е решено обаче
къде да се сложат данните за
пътниците-хулигани. За публику-
ването им обаче ще трябва да
се иска от пътника съгласие, за

го завържат със скоч към крес-
лото. Почерпилият се пътник
крещял, че самолетът скоро ще
катастрофира. На летището го
предали на полицията.

В министреството на транс-
порта припомниха, че според
сегашния въздушен кодекс ко-
мандирът на самолета вече има
право да използва всички необ-
ходими мерки, в това число и
принудителни, спрямо тези, ко-
ито с действията си заплашват
сигурността на полета и отказ-
ват да се подчинят на разпо-
режданията му. Думите обаче
невинаги въздействат на скан-
далджиите. Затова министерст-
вото предлага самолетите да се
съпровождат от сътрудници на
службата за безопасност, за да
могат заедно с екипажа да уми-
ротворяват хулиганстващите
пътници.

“Когато става въпрос за сби-
ване на борда на самолет, тук
явно “мирише” на сериозно на-
казание според НК” - отбеляза
ръководителят на аналитичния
отдел на агенция “Авиапорт”
Олег Пантелеев. “Днес никой не
ограничава хората да пият, пре-
ди да се качат на самолета. По-
ложението е като преди футбо-
лен мач, когато на стадиона не
се позволява да се пие, а всич-
ки вече са на градус”.

да не се
нарушава
Законът за
л и ч н и т е
д а н н и .
Може би в
билета ще
има точка,
където на
п ъ т н и к а
ще бъде
предложе-
но да даде

съгласие за обнародване на “ге-
ройствата” му.

През последната година и
половина, както вече писа “Рос-
сийская газета”, само една ави-
окомпания преброи над хиляда
случая, когато пияни скандалд-
жии са ставали заплаха за бе-
зопасността на полета. Особе-
но тежко е на екипажите по
време на дълги полети, над 10
часа. Глобите за хулиганско по-
ведение по никакъв начин не
действат на пътниците. Днес
глобата е едва 1,5 хил. рубли
(37 евро - бел. ред.). Затова
авиаторите се надяват, че “чер-
ните списъци” може би ще дис-
циплинират хората.

Скандали на борда, между
другото, има не само у нас. Това
е международен проблем. През
новогодишните празници един
американец, отиващ в Ню Йорк,
самите пътници се принудили да

Дългото
чакане на
летището
“опъва”
нервите на
пътниците

данни на Росавиация, е нарас-
нал с 16,2 процента. Големите
превозвачи дори започнаха да
създават свои служби за пре-
дотвратяване на скандали по
време на полет. За малките
фирми обаче това е прекалено
скъпо. Ето защо авиаторите на-
стояват за създаването на офи-
циални и публични “черни
списъци” на пътници, които ху-
лиганстват в самолета. А след
това вероятно превозвачите ще
получат правото за известно
време на такива скандалджии
да не продават билети.

Уви, не само дългото чака-
не, но и празничното настрое-
ние влияят на настроението на
авиопътниците. Такива случаи се
случват постоянно, независимо
от времето и обстоятелствата.

И скандалджиите, след като
си платят глобата, могат още на
следващия ден отново да си
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Те все още се надяват
на помощ от държавата
Планира ли се асимилация на молдовските българи?

Български книги и българското знаме - дарение за българите
от Тараклия от областната администрация в Русе

Българската
общност в Молдо-
ва протестира
против плановете
на правителството
да ограничи
обучението по
български език и
култура. По този
повод неотдавна в
Тараклия се
състоя среща на
ръководството на
българската
общност от Тарак-
лийски район със
заместник-ми-
нистъра на образо-
ванието на Репуб-
лика Молдова
Татяна Потинг,
придружавана от
група експерти.

Д-р Радко ХАНДЖИЕВ

Негодуванието нарасна, след като
през ноември м.г. стана ясно, че се

орязват чувствително
средствата за обучение в
малцинствените училища

Председателят на българската общ-
ност Федор Сабий съвместно с предсе-
дателя на украинската общност Нико-
лай Олейник и председателя на гагауз-
ската общност Николай Терзи се
обърнаха с писмо до премиера Влади-
мир Филат с искане да се възстанови
нормалното финансиране.

В края на ноември 2012 г. те полу-
чават отговор, подписан от заместник-
министъра Татяна Потинг, от който на-
учават, че за 2013 г. правителството е
предвидило бюджетни средства за об-
разование на малцинствата в размер
на 13841,2 хиляди леи (прибл. 1,1 млн.
щ.д.). От тях 200 хил. щ.д. са за изуча-
ване на български език, от които само
за Тараклийския район - 84 хил. щ.д.
Това представлява чувствително оряз-
ване, с близо една втора, на средства-
та за малцинствените училища. Но най-
тревожно се оказва намерението на
властта да ликвидира изучаването на
основни предмети. “Повече от 20 годи-
ни в нашите училища се преподават
езикът, историята и традициите на
българския народ и спирането им под
предлог на липса на финансиране би
представлявало голямо престъпление
срещу самите нас”, се казва в официал-
на декларация на ръководството на
българската общност. Тревогата е ос-
нователна и молдовските българи се
обръщат към всички българи, към пра-
вителството на Република България за
подкрепа. Защото ето какви са намере-
нията на властта, видно от писмото на
заместник-министър Потинг:

“Що се отнася до дидактическото
разработване на предмета “история,
култура и традиции на руския, украин-
ския, гагаузския и българския народ”,
понастоящем разработваме нова кон-
цепция на тази дисциплина като пла-
нираме:

 “традиции и култура на съответ-
ния етнос” да се премести в съдържа-
нието на предмета “литература на на-
рода (на Молдова)”;

 “историята на отделните народно-
сти”, да се включи в общия училищен
курс по история;

 предвиждаме нов, факултативен
курс “традиция и култура”, в който обоб-
щено да се представят традициите и
културата на всички етноси на терито-
рията на Молдова, вкл. молдованите;

Становището на Министерството на
образованието е, че по такъв начин
всички ученици, независимо от етниче-
ската им принадлежност, ще могат да
се опознават един с друг по-добре. Счи-
таме, че това ще послужи за интегра-
цията на всичките граждани на нашата
страна, независимо от тяхната нацио-
нална принадлежност...”

Напълно сме шокирани

продължава декларацията на молдов-
ските българи. Защото съдържанието на
тази част на писмото няма абсолютно
никакво отношение към проблема за
финансовото осигуряване. Накратко, ето
основните възражения на българската
общност в Молдова.

1. В писмото на заместник-министър
Потинг се говори за “по-нататъшно раз-

работване на предмета”, който вече ще
се нарича “история, култура и традиции
на руския, украинския, гагаузския и
българския народ”. Но фактически ста-
ва въпрос за ликвидиране на една
учебна дисциплина, която досега всяка
народност изучава самостоятелно. За
българите тя е “история, култура и тра-
диции на българския народ”. Този пред-
мет се преподава от първи до девети
клас и макар да е само един час сед-
мично, дава възможност на учениците
да се идентифицират като българи -
граждани на Република Молдова. Имен-
но благодарение на този предмет през
последните 25 години се създадоха
условия младите българчета да разви-
ват своите езикови, културни и духовни
ценности и традиции, да утвърждават
своята национална идентичност.

Сега започваме да разбираме защо
не са издадени учебници и учебни по-
собия по този предмет. Вместо това се
измисля някакво “по-нататъшно разра-
ботване”, формулира се нова “концепту-
ално най-правилна” реформа със срок
от 5-7 години, докато вакуумът в детски-

те умове, души и сърца се запълни с

чужди културни ценности
и традиции

2. Не се обясняват мотивите за ликви-
диране на предмета “история, култура и
традиции на българския народ” и разми-
ването му в съдържанието на една обща
дисциплина. Самата идея е напълно не-
убедителна, не издържа критика от науч-
на гледна точка и е в ущърб на тукашните
българи. Защото историята, културата и
традициите на българската общност в
Молдова са част от историята, културата
и традициите на целия народ.

3. Другото “гениално” хрумване, пред-
ставено като огромна държавна грижа за
правата и достойнствата на българите и
другите национални малцинства, е “с ис-
торията на местния компонент да се

допълни общият училищен курс по исто-
рия, защото в съвременните учебни посо-
бия на него (местния компонент) не му се
отделя достатъчно внимание”.

Ако някой е забравил, нека припом-
ним, че училищният курс по история в
Република Молдова се казва “История на
румънците”. Очевидно съвършено открито
се проследява целта: тотално въвличане
на националните малцинства в планира-
ното общорумънско образователно и кул-
турно пространство и ликвидиране на ус-
ловията и възможностите на национални-
те малцинства да поддържат и развиват
своята национално-културна идентичност.
Как другояче, освен асимилаторска, може
да се нарече тази политика? Представе-
те си какъв курс ще се получи - същите
учители по “история на румънците” ще
преподавават на децата историята на ру-
ския, украинския, гагаузския и българския
народ със задължителното присъствие на
“местния компонент”, но няма да изучават
историята на българския народ и една от
най-древните и богати култури - тази на
българите. Опази, Господи!

4. Новият факултативен предмет, в

който ще се изучава културата и традици-
ите на всичките общности в Молдова,
всъщност не е нова идея. През 2005 г.
беше разработен курс и издаден учебник
“Да се опознаем по-добре”, официално
пропагандиран като удачен пример за
решаване задачите на мултикултурното
образование и общуване. Но този курс в
никакъв случай не може да компенсира
изучаването на историята, културата и
традициите на българския народ. Това е
възможно само при условие, че препода-
ванието бъде на роден майчин език, не и
в превод. Защото при превода информа-
цията се къса и изчезва връзката с българ-
ската ценостна и смислова почва. Не е
тайна, че при превода най-често етниче-
ското се оказва “непреведимо” и затова
се губи.

5. Нашата позиция се основава както
на националното, така и на

международното
законодателство

в областта на защитата на малцинствени-
те права. Нека посочим само два акта:
закона на Република Молдова от 19 юли
2001 г. “За правата на лица, принадлежа-
щи към националните малцинства и пра-
вов статут на техните организации”, който
възпроизвежда базовия документ на ООН
- Декларацията за правата на лица, при-
надлежащи към национални или етниче-
ски, религиозни или езикови малцинства
от 18 декември 1992 г.(Резолюция на ООН
47/135), както следва:

“Държавите се задължават:
 да опазват и поощряват правата на

лицата, принадлежащи към малцинства-
та, приемайки мерки, позволяващи създа-
ването на благоприятни условия те да
изразяват своите особенности и да разви-
ват своята култура, език, религия, тради-
ции и обичаи (пар. 4.2);

 да създават за тях възможности за
изучаване на роден език или обучение
на роден език (пар. 4.3);

 да стимулират изучаването на исто-
рията, традициите, езика и културата на
малцинствата, живеещи на техните тер-
ритории, и да осигурят възможности чле-
новете на тези малцинства да разполагат
с надлежни възможности за получаване
на знания, необходими за живота им в
обществото (пар. 4.4);

 да съдействат за уважение на пра-
вата, изложени в настоящата Декларация
(пар. 7);

 да осигурят изпълнението на
задълженията, които са приели в съответ-
ствие с общоприети принципи и норми на
международното право и международни-
те договори и споразумения, страни на
които се явяват.” Българите имат особени
заслуги в изграждането на независимата
молдовска държава. Те са общопризнат
миротворчески фактор на юга на тази
страна и имат съществен принос за уста-
новяване на междуетнически мир и об-
щественно съгласие в Република Молдо-
ва. Днес надеждите на българите в Мол-
дова се рушат от несправедливи и недо-
обмислени решения. Затова се обръщат
за помощ и подкрепа към всички българи
по света и най-вече към правителството
на Република България за неотложно
съдействие в духа на общопризнатите
международни договорености, по които
Република Молдова е страна.

Официалното посещение на молдовския министър-председател Владимир Филат в
България не донесе очакваните от десетки хиляди бесарабски българи резултати

Снимка БГНЕС
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Общество

МАЯ
ЙОВАНОВСКА

Да не стане както
с казаните за ракия

То бива безсрамие,
ама чак толкоз!

ВЕЛИАНА
ХРИСТОВА

6
Датата

В Англия пак сме
гении на злото

ВЛАДИМИР
НИКОЛОВ

1878 - БУРГАС Е ОСВОБОДЕН ОТ ТУРСКО
РОБСТВО. На тази

дата руските войски под
командването на полк.
Лермонтов освобожда-
ват града. По това време
в него живеят около 2950
души, основно арменци,
евреи, българи и гърко-
мани. Първи кмет на освободения град е Нико
Попов, под чието ръководство се развива първа-
та българска градска община.

1886 - РАЖДА СЕ ЛЮДМИЛ СТОЯНОВ, ПИ-
САТЕЛ (УМИРА 1973 Г.).

Бил е редактор на сп. “Хипе-
рион” и “Везни”. Участник в
Балканската и Междусъюз-
ническата война. Активно
участва в антифашистки про-
яви. Академик от 1946 г. Ос-
тава в литературната история
с творби като “Меч и слово”,
“Видения на кръстопът”, “Хо-
лера”, “Сребърната сватба на
полковник Матов” и др. Изя-
вява се и като драматург и преводач. Пръв ла-
уреат на международната литературна награда
“Максим Горки”.

1935 - ПУСНАТА Е В ПРОДАЖБА ИГРАТА
„МОНОПОЛИ”. През

1933-та един мъж, останал
без работа като много дру-
ги, се вторачил в поизбе-
лялата мушама на кухнен-
ската маса в дома си в
градчето Джърмантаун,
щата Пенсилвания (САЩ).
Осенила го идеята да я разчертае като поле за
игра. Тъй като в този момент имал нужда от
пари, му хрумнало около тях да завърти играта.
Въображението му родило сделки с имоти, стро-
ежи, ипотеки. Към цялото това благо мъжът до-
бавил и тръпката от хазарта. Защото ходът на
“Монополи” зависи от два хвърлени зара. Две
години по-късно никому неизвестният Чарлз Б.
Дароу станал богат баща на най-търсената игра
в историята на САЩ, а след това и по света.

1945 - РАЖДА СЕ БОБ МАРЛИ, АМЕРИКАН-
СКИ МУЗИКАНТ ОТ ЯМАЙСКИ ПРОИЗХОД
(УМИРА 1981 Г.). Най-из-

вестният изпълнител на реге,
който популяризира този
жанр извън Ямайка. Прави
първите си стъпки в музика-
та в началото на 60-те години
на миналия век. През 1974-
та групата му добива светов-
на популярност. Славата му
се разпростира още повече, когато една от
песните на Боб е изпълнена от английския
китарист Ерик Клептън.

1952 - УМИРА ГЕОРГИ ШПАГИН, РУСКИ
ОРЪЖЕЕН КОНСТРУКТОР (Р. 1897 Г.). През

1920-а постъпва на рабо-
та в оръжеен за-
вод, където ус-
пешно модифи-
цира автомати и
създава картечница с голям калибър. Най-голя-
мото му постижение обаче е легендарният кар-
течен пистолет ППШ-41 образец 1941 г., който
става основно оръжие на Червената армия във
Великата отечествена война.

1985 - УМИРА ДЖЕЙМС ХАДЛИ ЧЕЙС, АН-
ГЛИЙСКИ ПИСАТЕЛ (Р. 1906 Г.). Рожденото

му име е Рене Брабейзън Рей-
мънд. Първият му роман е “Няма
орхидеи за мис Бландиш” и е
издаден през 1939 г. Автор е на
около 80 класически криминал-
ни романа, сред които “Чаровна
стръв”, “Шокова терапия”, “Смя-
тай се за мъртъв”, “Реквиемът
на блондинките”, “Наемник на
съдбата”, “Смъртоносна мисия”, “Реквием за
един глупак”, “Двойна клопка” и др.

2011 - УМИРА ГЕРИ МУР, ИРЛАНДСКИ КИ-
ТАРИСТ (Р. 1952 Г.). За-

почва да свири от ранна
възраст, като едва на 8 г.
се сдобива с първата си
акустична китара, която е
леко очукана. На 14 г. ста-
ва притежател на първата
си качествена китара и се
научава да свири като дес-
няк, въпреки че е левичар.
Музикалната му кариера се
развива в продължение на
над 30 години, свързана е
с няколко групи - “Скид Роу”, “Колосиъм II”, “Тин
Лизи”, “Би Би Ем”, “Скарс”.

Думата наглост е бле-
да да изрази това, което
всеки ден ни сервират от
ГЕРБ. Дебелоочие и ци-
низъм може би по пасват
на вчерашните действия
в научния фонд на МОМН,
където протестите на на-
учната гилдия срещу при-

криването, не просто на
нарушения, а на истински
престъпни действия, до-
ведоха до отстраняване-
то на просветния ми-
нистър Сергей Игнатов.
Уволнени бяха и двамата
шефове - управителят
Христо Петров и предсе-
дателят, лъжепрофесорът
Рангел Гюров. Не стига,
че и двамата се канят да
останат във фонда, макар
и на по-ниско стъпало,
ами вчера Гюров опна на
цяла страница в “24 часа”
интервю, в което довеж-
да до крайност абсурди
от типа “не му дали да
работи никъде, понеже
бил обявен за фашист” -
през 1989 г., представете

си! Човекът пак усуква
познатите от три месеца
хули по протестиращите
и трупа нови небивалици
за “хабилитацията” си в
Ангола, за която той, Иг-
натов и фондът вкупом, не
успяха да намерят ни до-
кумент, ни доказателство.
И, хора, да знаете: нор-
мално е фирма без никак-
ва научна дейност и ка-
пацитет да се създаде в
12 без пет, а в 12 часа да
спечели проект за стоти-
ци хиляди левове, от-
хвърляйки в прахта све-
тила на науката у нас. Е,
то бива безсрамие, ама
чак пък толкоз!

В интервюто, разбира
се, и дума няма за при-

ятелските кръгове около
Гюров, облажили се с
парите за наука от фон-
да, и за десетките зако-
нонарушения, установе-
ни от инспектората на
МС. Тортата обаче си
има и черешка - въпрос-
ното интервю бе плясна-
то вчера... начело на офи-
циалния сайт на научния
фонд в МОМН. В офици-
алния държавен сайт - ин-
тервюто на уволнения от
държавата Гюров! Абе,
българи, за държавно
министерство и държа-
вен фонд ли става дума,
или за частната собстве-
ност на разпищолили се
деспоти с чувство за без-
наказност?

Под пара, щото ЕС ни
диша във вратовете и с
надвиснала опасност сре-
щу страната ни да бъде
заведена процедура, щото
не спазваме поредните
европейски норми, май
сме на път да приемем по-
редното законово недоно-
сче. И после да променя-
ме и доизкусуряваме нор-
мативни документи, а през
това време някои люде (за
нещастие най-дребните и
уязвимите) ще ближат

рани и ще търпят непоно-
сими, от гледна точка на
собствената им прокъсана
черга, загуби. За какво иде
реч.

Вчера бе организирана
дискусия във връзка с про-
мени в закона за храните,
изготвени от МЗХ, с които
ще се забрани клането на

едри преживни животни в
задните дворове. Това,
след приемането на по-
правките, ще може да ста-
ва само на лицензирани
площадки или ще може да
се извършва от специални
мобилни екипи, в които ще
има ветеринар. Министърът
обясни, че това се прави

заради опасната болест
“луда крава” (каквато у нас
няма) и щото ЕС ни натис-
ка да спрем тази практика
на клане в задния двор,
иначе ни грози съдебна и
финансова санкция. Дотук
добре, има обаче няколко
“но”-та, които трябва да
бъдат изяснени.

Отварянето на въпрос-
ните пунктове за клане ще
бъде задължение на об-
щините. Същевременно
обаче това не е задължи-
телно. Как и кой ще накара
местните съвети, особено в
бедните общини, да инвес-
тират в разкриването на
подобни лицензирани ме-
ста?

Проблем може да
възникне, ако в дадена
община няма такъв пункт и
не може да се осигури
мобилен екип. Тогава хора-
та ще трябва да търсят ус-
лугите на една от 90-те
лицензирани кланици. И
така дебелата сметка от
цената на услугата и скъпи-
ят транспорт ще накара
много от тях да нарушават
закона. Който, апропо, ми-
нистърът обясни, че се про-
менял именно за да е по-
евтино на хората.

Най-голямото “но” е
около това дали изобщо
собственикът на добичето,
ако то не е маркирано, ще
тръгне да го коли срещу
заплащане, след като на
документи то изобщо не
съществува.

И ще стане както с ка-
заните за ракия.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Световно авторитетна
медия като британската
БиБиСи вкара пресиле-
но България в нов черен
списък. След пресконфе-
ренция на Европол в
Хага за разследвани 380
мача от националните
първенства и междуна-
родните турнири в цяла

Европа, дълбокоуважава-
ната медия отрази фору-
ма в стил “Бойко Бори-
сов” и без достатъчно
основания отсече: “Ко-
ренът на “черното тото”
е в страните от бившия
Източен блок - България,
Полша и Унгария. Малко
фенове в тези страни
имат някаква вяра в че-
стността на спорта.”

Което си е чиста про-
ба продължение на ши-
рещата се напоследък
антибългарска кампания
във Великобритания. Чуд-
но е обаче, че този път
за корен на злото не е
изтъкната и Румъния, за
която също бяха заделе-
ни бая пари от хазната на
кралицата, само и само

да не тръгнат нашенците
в комплект към Острова,
след като паднат ограни-
ченията за работните
визи.

Не че анализаторите
от БиБиСи не са прави.
“Черно тото” в България
със сигурност има и със
сигурност част от запа-
лянковците престанаха да
посещават стадионите от
притеснения да не станат
зрители на поредния фут-
болен фарс. Но от Евро-
пол, дали от тактичност
или в интерес на разслед-
ването, не посочиха нито
един конкретен мач, нито
един конкретен отбор.

Което не попречи на
уважаващите себе си
журналисти и медии във

всяка от страните на Ста-
рия континент да започ-
нат анализи колко и кои
са нагласените мачове.
Единствено в Швейцария
“накиснаха” ЦСКА при
загуба от Базел с 1:3 в
Лига Европа, но това е
мач преди 2009 г. и не
попада в разследването
на европолицаите.

Иначе в България в
събота прекъснаха при-
ятелски мач, след като
тимът на “Пирин” от  Гоце
Делчев напусна в 75-ата
минута терена по време
на контрола със “Славия”,
а от щабовете на съпер-
ниците изразиха съмне-
ния за нагласен резултат.
Но пък и този мач не е
разследван от Интерпол.
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Актуално

Б
България ще усвои 100% от

европейските фондове до края
на 2013 г., бодряшки заяви ми-
налата година премиерът Б.Бо-
рисов, режейки поредната лен-
та на ремонтирана улица в
квартал на Етрополе. Предвид
традициите, създадени по вре-
ме на управлението на ГЕРБ -
мощен медиен ПР, създаващ
виртуален свят, паралелен на
реалния и често диаметрално
противоположен на съществу-
ващия, натрапване на желано-
то за действително и внушава-
не, че мирозданието започва с
тях и от тях, провокира търсе-
нето на алтернативна информа-
ция относно заявените “титанич-
ни” успехи на властта.

Електронната страница
insideeurope.eu, която перио-
дично разпространява данни
за Структурните и Кохезионни-
те фондове на ЕС и прилага-
нето им в 27-те страни членки,
публикува справка за темпове-
те на усвояване на евросред-
ствата към януари 2013 г. В
този своеобразен рейтинг
България заема 25-ото място
(от общо 27) с процент от 28.5,
при средна “скорост” за Евро-
съюза от 45.15%. Тези цифри
означават, че страната е с
близо 17% по-назад от сред-
ното ниво на усвояване на
средствата от структурните
фондове сред държавите от ЕС
и с близо два пъти по-малко
усвоени средства от първенци-
те (Литва - 60.5%, Португалия -
58.4%, и Ирландия - 55.6 %).
Независимо от правителствени-
те хвалби и претенциите на
премиера, мястото на България
е в дъното на таблицата, а след
нас са единствено Италия и
Румъния. По понятни причини
прессъобщение за постигнатия
колосален “успех” няма на
страницата на Министерския
съвет, нито пък огласените
факти са повод за организира-

Áúëãàðèÿ å àóòñàéäåð â
óñâîÿâàíåòî íà åâðîñðåäñòâà
Сред 27-те страни на ЕС ние сме 25-и по привличане
на уж договорените пари по европрограми

не на шумни пресконференции.
През декември 2012 г. Коми-

сията по усвояване на еврофон-
довете към НС в редовния си
доклад отчете очаквано, че
България има устойчив темп на
договаряне и разплащане на
средствата от ЕС за периода
2007-2013 г. На страницата на
информационния портал
eufunds.bg, скрита между мно-
гото информации, може да се
види таблица на договорените
средства по оперативни програ-
ми, изплатените пари от бюд-
жета и размера на получените
от ЕС. Те са ни повече, ни по-
малко 30%. Което ще рече, че в
оставащото време от програм-
ния период 2007-2013 г. (вече
по-малко от три години, поради
спецификата на заявяване, кон-
трактуване и изплащане на па-
рите) страната трябва да отчете
като разплатени (и сертифици-
рани, т.е. одобрени за разпла-
щане) близо 70% от парите,
които е имала като договорени
по оперативните програми, т.е.
за двойно по-малък период от
време трябва да се усвоят двой-
но повече средства. На Бълга-
рия буквално

ще й се наложи
да „спринтира”

за да не загуби онова, което е
договорено.

Разумно ли е да очакваме
“чудеса”, или е добре по-малко
да се вглеждаме в телевизора и
повече да се вслушваме в съоб-
щенията, идващи от ЕК. В нача-
лото на тази година в публично-
то пространство вече се
промъкна информация за първи-
те загубени 51 млн. евро по
програмата за развитие на сел-
ските райони. Те обаче няма да
са първите. Предизвестена е
загубата и на няколко милиона
евро по Програмата за транс-
гранично сътрудничество (ТГС)
със Сърбия и по Програмата за
рибарство. Анонс за подобно
случване е направен в отчета
за 2012 г. на Комисията по ев-
ропейски въпроси и контрол на
европейските фондове на на-
родното събрание. Ако сме реа-
листи, трябва да признаем, че
процесът ще продължи. Основ-
но поради две причини.

Първо, защото достъпът до
ликвидни средства за извърш-

ване на инвестиции по сключе-
ните договори е много труден, а
за голяма част от малкия и сред-
ния бизнес - даже невъзможен.
През последните 3-4 години
фирмите в България се стремят
първо да си осигурят оборотни
средства за текущи нужди и
едва след това започват да
мислят за инвестиции. Бизнес
климатът в страната е толкова
влошен, че през следващите
години много мъчително и бав-

но ще успее да се стабилизира.
Именно този факт обуславя
очакваната бъдеща загуба на
европейските средства и то ве-
роятно в мащаб много по-голям
от всички прогнози. Договоре-
ните средства могат да достиг-
нат дори над 100%, това дори е
вече факт за една от оператив-
ните програми (по околна сре-
да), но реалните плащания едва
ли ще надхвърлят 60% от раз-
полагаемия бюджет за целия
период на прилагане. Това е
напълно обяснимо, защото ста-
тистиката сочи, че темпът на
нарастване на плащанията е
ритмичен - с по 1-2% на месец.
Към края на 2012 г. реално из-
платените суми са близо 35%
(виж таблица). В оптимистичния
вариант до края на 2015 г. (по-
следната възможност за плаща-
не) процентът на усвояване ще
е в границите около и дори под
60%, по мнения на експерти.
Втората причина засяга непра-
вилния подход при избора на
проекти, приоретизиране на
едни за сметка на други като
по-неатрактивни.

Сега към края на програм-
ния период въпроси от типа
защо след като имахме условно
равен старт наред с другите
новоприсъединени държави,

 изостанахме и не
можем да наваксаме

сякаш имат очевиден отговор и
той следва да бъде търсен в
липсата на инвестиции във важ-
ни сектори - иновации и на-
сърчаване на бизнеса, жп транс-
порт, околна среда, както и в
отсъствието на програма за на-
ука и развойна дейност. Бълга-

рия е единствената страна, ос-
танала без такава оперативна
програма, докато останалите
новоприсъединени страни раз-
пределят за това 18 млрд. евро.
Правителството на ГЕРБ не
само, че намали драстично
средствата за наука, преустано-
ви напълно бюджетното финан-
сиране за иновационния фонд,
от научния фонд раздаде пари-
те на безнаучни фирми, а в за-
мислената оперативна програ-
ма уж за наука и образование
науката я няма.

Комисарят за регионалната
политика Йоханес Хан, който в
края на миналия месец се
срещна с министрите Лиляна
Павлова и Томислав Дончев, е
обърнал особено внимание
върху очакванията на Брюксел
България най-после да напра-
ви собствена програма за на-
ука и образование.

От широката публика е
скрит и анализ, в който е на-
правена дисекция на негативи-
те на българската икономика,
сред които са изброени:

 Неблагоприятни демо-

графски тенденции
 Ниско качество на здрав-

ните услуги и затруднен достъп
до тях

 Остаряла и небалансира-
но разпределена здравна ин-
фраструктура

 Остаряла образователна
инфраструктура и влошено ка-
чество на образователната си-
стема

 Голям дял на отпадащи
ученици

 Висок риск от бедност и
значими социални проблеми

 Ниски доходи на населе-
нието

 Сравнително ниска ико-
номическа активност на насе-
лението в трудоспособна въз-
раст, висок дял на безработни-
те младежи

 Ниска производителност
на труда и ресурсна ефектив-
ност на икономиката

 Мащабни регионални
различия

И т.н.
Въпросът обаче дори не е

толкова в това колко пари ще
загубим или колко ще усвоим от
европейските фондове, а какъв
е ефектът от тези средства, по-
неже основната им цел е да
съдействат за икономическото и
социалното развитие едновре-
менно на много хора, като га-
рантират намаляване на разли-
чията между страните членки на
ЕС и регионите. Именно затова
за България - държава на едно
от последните места по БВП и
първа по ниво на бедност в ЕС
- е от първостепенно значение
за какво се изразходват парите
на европейските данъкоплатци.
Най-важно е с този ресурс да се
осигури подобряването на стан-
дарта на живот в страната, кое-
то ще доведе до намаляване на
безработицата и ограничаване
на емиграцията. Уви, това не се
случва!

Българите са все
по-бедни и нещастни

увеличаващо се неграмотни.
Мизерията обхваща широки со-
циални слоеве, а престъпността
стига размери, необясними за
страна член на ЕС. Различията
между отделните региони в
страната вместо да намаляват,
стават по-дълбоки, диспропор-
циите - трудни за преодоляване.

Еврофондовете се “усвояват
успешно” според правителстве-
ните чиновници, само дето ни-
кой не казва истината. “Усвоя-
ването” концентрира почти ця-
лата икономическа активност в
ръцете на правителството, по-
тиска инициативата, изкривява
икономическата среда и увели-
чава възможностите за коруп-
ция, генерирайки задкулисни
зависимости.

Еврофондовете се “усвояват
успешно”. Още ли някой вярва
на това?

Светла
ВАСИЛЕВА
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Мнение

Панко АНЧЕВ

Говоренето на Борисов
и борисовщината

Н
ачинът на говорене
е един от най-сигур-
ните белези, показ-
ващи, че смяната на
обществено-полити-

Тъжно е, че агресивната пошлост не среща прегради и не поражда недоволства

ческата и икономическата си-
стема е приключила. Всяка
система и всеки етап от ней-
ното развитие и състояние се
отличава с особено говорене,
понеже се променя и начинът
на мислене. Друго е и обще-
ственото съзнание, други са
представите за живота и не-
говите нравствени ценности.
Друго е и отношението към
езика и говоренето.

Постмодерната епоха на-
лага много по-настоятелно и
по-силно, отколкото всяка
предходна, уеднаквяване на
индивидуалното говорене с
масовото. Езикът на различ-
ните хора започва да става
все по-беден и елементарен,
възпроизвежда все повече
шаблони и трафарети, създа-
дени от другиго и налагани
от могъщите вече средства за
масово осведомяване. Това
става възможно, защото се
опростява и елементаризира
мисленето. То става лениво,
трудно подвижно, сведено до
бита и неоткъсващо се от
него. Мислещият човек вече

не е пример
за подражание

Той е нежелан в общест-
вото, понеже подлага на
съмнение правила и ценнос-
ти, разклаща системата и на-
рушава примиреното единст-
во около авторитета. А за ав-
торитет се обявява човек със
същото такова примитивно
мислене и говорене. Негова-
та сила идва от подкрепата,
която му дава пропагандната
машина. Достатъчно е той да
е способен да възпроизвеж-
да нейните механизми и да
съблюдава и утвърждава по-
добре от другите правилата,
които тя създава.

Самото общество се
превръща в маса, макар да е
наричано “гражданско” и да
е обявявано за основа и га-
рант на демокрацията. Маса-
та “гарантира” демокрацията
като събор на еднаквите, а не
на различните. Демокрацията
на еднаквите е неспособна
да се бунтува и разрушава си-
стемата. Тя погубва най-на-
пред езика като го прави из-
куствен, свежда го до елемен-
тарното говорене, оскудява го
и го елементаризира до край-
ност. Като пречупи и погуби
езика, обществено-политиче-
ската система превръща об-
ществото в маса и напълно го
ликвидира. Но запазва себе
си.

В тези условия образец за
говорене и език не е писате-
лят или самият народ чрез
фолклора си, а политикът и
журналистът, обслужващ сис-
темата. Те създават езикови-
те “образци”, които биват лес-
но следвани; те създават ези-
кови шаблони, които се усво-

яват бързо и се повтарят ма-
сово. Но те преди всичко фор-
мират начина на мислене,
което от своя страна създава
и говоренето и поддържа на-
ционалния език, промивайки
националното му своеобра-
зие и превръщайки в нераз-
бираеми и непочитани него-
вите висши литературно-худо-
жествени и езиково-стилови
образци.

Да, политикът определя го-
воренето, но и от своя стра-
на говоренето избира полити-
ка, който да го посочва и
утвърждава като всеобщо и
необходимо за възпроизвеж-
дане от цялото общество. Те
са здраво и неразлъчно
свързани.

Ето защо говоренето на
актуалния днес Борисов и на
вървящата след него и имити-
раща поведението и начина
му на мислене и изразяване

тълпа от политици и предани
привърженици, която аз нари-
чам “борисовщина”, е важно
социално и езиково явление,
което точно и изчерпателно
характеризира времето ни.
Борисов е събирателният об-
раз на типа личност и поли-
тик, който постмодерното вре-
ме създаде и успешно нало-
жи. Той се превърна в “герой
на нашето време”, в който са
въплътени особеностите на
социалната система у нас, но
и в Европа и света. Борисов и
“борисовщината” (някои биха
употребили понятията “Бойко
и бойковщината”, но то е едно
и също) са, така да се каже,
“типичните герои в типични
обстоятелства”. Тяхното гово-
рене не е само личната им
характеристика и особеност,
а се превръща в обществен
факт и на него вече подража-
ват (в повечето случаи
несъзнателно и по вътрешна
нагласа) все повече хора. В
това число политиците и ме-
диите.

Самото им говорене е знак
за

ниска езикова
култура

и неспособност за изразява-
не с правилни изречения, за
логична и последователна
мисъл, за широк кръг общи и

специални знания и особено
- за адекватност на ситуация-
та. То се мъчи да защити соб-
ствената им маниакална теза
за непогрешимост и изключи-
телност и за несъстоятелност-
та на всички преди тях. Никой
преди тях не е направил нещо
полезно, дори не се е сещал
да го започне, понеже пре-
дишните са мислели единст-
вено за себе си и собствени-
те си облаги. От тук трябва да
следва, че Борисов и бори-
совщината са единствени спа-
сители, високонравствени,
безпогрешни, грижовни, все-
отдайни. Върху такава теза те
строят и публичните си диску-
сии. Каквато и да е темата на
тази дискусия, те я обръщат
към себе си, за да се са-
мовъзвеличават. Така грешки-
те, които им се налага да
признаят под натиска на чуж-
дите аргументи, те отмятат с

матрицата, че никой преди тях
не е построил толкова магис-
трали, не е усвоил толкова
средства от еврофондовете,
не е ремонтирал толкова теа-
три и музеи, не е направил
софийското метро. Но мълчат
за доходите, фалита на фир-
мите, пенсиите, разпада на
здравеопазването и образо-
ванието и науката, за само-
убийствата. Когато изредят
“заслугите си”, незабавно
преминават в атака, за да
сменят темата и влязат в соб-
ствените си плитки водите, в
които се чувстват спокойни и
уверени.

Борисов има няколко лю-
бими тема, по които говори с
вдъхновение: “Станишев и
“тройната коалиция”. Като
хвърли поредните си обвине-
ния, той ще измие ръцете си с
приказки от рода, че социа-
листическия лидер обикалял
телевизиите, че бил изпълнен
със злоба, че е син на бивш
комунистически функционер,
че жена му го учи да бъде
агресивен. По повод АЕЦ “Бе-
лене” не спира да повтаря, че,
видите ли Станишев не е под-
писал започването на строи-
телството, понеже сам разби-
рал, че проектът не е изгоден
за държавата. И за да “зако-
ве” правотата си, нарича из-
градената вече площадка на
централата и съоръженията

върху нея “гьол”. “Гьол” - за да
бъде убедително и безапела-
ционно. А в собствените му
очи - остроумно и изящно.
Макар да е лъжа, но кой ще я
проверява и опровергава.

На бившия президент Ге-
орги Първанов пък му се вме-
нява като личен (а това озна-
чава и обществено - полити-
чески) позор, че е “разгро-
мен” от Станишев в съревно-
ванието за лидер на БСП. А
щом е така, къде се бърка и
как смее да се занимава с
“мене”. “Да се оправи с парти-
ята си, пък тогава да говори!”
Напоследък, когато видимо се
засилва насрещният общест-
вен вятър на недоволството,
Борисов добави към личните
си достойнства и признание-
то, че той и партията му допу-
скали понякога грешки, но
веднага ги отстранявали (раз-
бира се, за разлика от “Ста-

нишев и “тройната коалиция”).
Т. е. “ние” сме морални и до-
стойни. Не за някакъв друг, а
именно за “достоен български
гражданин” се обяви публич-
но министърът на културата -
един от най-страстните апо-
логети на Борисов и неотмен-
на част от “борисовщината”.

Типичен за начина на мис-
лене и маниера на говорене
е как Борисов и борисовщи-
ната отбиват атаките по т.
нар. “дюнигейт”. Интересен е
начинът, по който се отбиват
атаките. Той е типичен за по-
литическите креатури, които
са

гузни и достатъчно
агресивни

по природа, за да се смирят и
признаят греховете си. Те не
казват: да, сгрешили сме и ще
накажем според закона винов-
ните (макар виновни да сами-
те те лично, но от кумова сра-
ма биха могли да се измият
ръцете с някого от долните
етажи на властта), а на удара
отвръщат с удар. Щели да из-
вадят всички подобни сделки
от 20 години насам. Тогава
нека се видело кой повече
престъпления е извършил. И
наблягат на тази давност, по-
втарят я многократно. Така хем
изкарват, че всички са маска-
ри, хем поизчистват с чужди-

те мръсотии собствените си
лица. Между другото ще из-
пуснат уж случайно, че братът
на Станишев бил проектант
на някои от обектите в тези
територии или че жена му
била закупила чрез участие-
то си в някаква фирма парце-
ли. Истината е, разбира се,
друга, но кой ти я гледа. “Из-
пуснатите” думи веднага се
възпроизвеждат в медиите, за
да потвърдят, че “онези”, а не
“тези” са маскарите и от тях е
започнало всичко. И че “се-
гашното” е нищо - “другото” е
страшно. А щом всички са
такива, тогава защо да се
занимаваме толкова яростно
с тези последните. Хитро на
пръв поглед. Но то е “хитро”,
защото интелигентността е
прогонена, след като е вече
поругана, от простащината и
неморалността.

Вижте как “елегантно” се
вмъкна елементът “български
мюсюлманин и невъзможност-
та атентатът да е плод на ет-
ническа вражда” в говорене-
то на Борисов и борисовщи-
ната по повод покушението
срещу Ахмед Доган. Към него
се добавя и друг елемент,
който трябва да стане изклю-
чително важен и да измести
фокуса от същинския проблем
- побоят (зверски, както го
нарече Борисов) над извър-
шителя, когато вече е обез-
вреден и затиснат на сцена-
та. И двата елемента произ-
тичат от фактите и никой не
може да ги оспори. Но те са
факти от друг ред и друга
плоскост, за да бъде допусти-
мо вмъкването им в система-
та, която трябва да се анали-
зира и оценява както от раз-
следването на престъпление-
то, така и от общественото
мнение. Обаче се прикачват
и им се придава тежест. Уж
между другото. И публичното
говорене се обръща и потича
в желаната от тях посока.

За съжаление този начин
на говорене

не намира адекватна
реакция

Стилът “дума дума отваря”
е обичаен стил в българското
говорене - особено в полити-
ческото. “Хващането за дума-
та” и отклоняването в посока-
та, към която говорещият на-
сочва, е проява на слабост и
неумение да се води полити-
ческа дискусия. Вместо да се
издигне на високо равнище,
дискусията се принизява и
обезсмисля напълно. И се оп-
равдава (за съжаление) явле-
нието “Борисов”.

Аз тук не разглеждам из-
реченията, с които си служат
Борисов и борисовщината
(особено Цветанов и Вежди
Рашидов!), понеже тези изре-
чения изобщо не подлежат на
какъвто и да било анализ.
Толкова са те чужди на
българския синтаксис и на
системата на човешкото мис-
лене.

Тъжно е, че говоренето на
Борисов и борисовщината не
предизвиква негодуванието
на интелигенцията, на писа-
телите и учените, на журна-
листите като хора на езика.
Няма естетическа реакция и
агресивната пошлост не сре-
ща прегради, не поражда не-
доволства, не засяга личното
достойнство на образованите
и културните.

Хора, толкова ли дълбоко
сме стигнали в нашия
упадък?
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

реднамерено минала-
та сряда пропуснах
темата за референду-
ма и занимавах чита-

теля с родния фолклор, под-
тикнат от Захарий Стоянов,
който казва, че народните
песни са “предшествующи
елемент на всяко сериозно
дело”, сиреч това що се пра-
ви “на ползу роду”. И рефе-
рендумът беше “на ползу
роду”, макар че нямаше пуб-
лично въодушевление и песни. Поизчаках послед-
ната дума на ЦИК. Щеше ми се да чуя и прочета
едно и друго. Ала от коментарите се пообърках.
Всички са победители.  Всички са загубили. Какво
ли не е референдумът - успех, полууспех, провал,
авантюра, фарс, партийно мероприятие, предизбор-
на заигравка. Валери Найденов дори си припомни
мокрите сънища, за да отсече, че референдумът не
е постигнал ерекция. Иди се оправяй в тая путани-
ца.

Но все пак има неща, които не мога да подмина
на едър бод, защото вадят очи. А те са:

 Първият референдум в “новото време” - израз
на народното волеизявяване и на гражданското об-
щество - е вече исторически факт. Но историческата
му стойност се потъпква от Бойко, Цецо и цялата
“група по интереси”, които все набиват в главите ни
20-те милиона, калкулирани за референдума. Ся-
каш демокрацията е безплатен обяд.

 Референдумът излъчи победител. Велислава
Дърева е уцелила формулата: “Мачът “Борисов сре-
щу гражданите” завърши 3:2 за гражданите.” В ГЕРБ
премълчават, че всеки четвърти от партията е казал
“да”, утешават се с многото негласували, с лека
ръка ги приемат за игноранти. В “мач” като рефе-
рендума обаче се броят само тези, които са на
терена - зяпачите от трибуните и тия, дето не са
дошли на стадиона, са просто вън от “играта”. Жур-
налистите често сравняват политическите нрави у
нас с мачлета, с дузпи, фалове и голове, щото фи-
лософията на мутренското управление е надуване
на мускули.

 Резултатът вбеси властващите. Самодържецът
Бойко се държа гьонсуратски - цинично принизи
народното допитване, поставяйки над него победа-
та на Джокович. Това си бе обида за милион и
четиристотин българи, които отидоха до урните
въпреки лошото време и неразчистените пътища и
въпреки налаганите месеци наред внушения, че
референдумът е безсмислен и какъвто и да е резул-
татът от него, АЕЦ “Белене” ще си остане гьол и
само гьол. А на Цветанов жлъчката му на устата.
След като разбра, че една четвърт от ГЕРБ не са се
хванали на хорото “Трите пъти”, пак се нахвърли
върху Станишев и Тройната коалиция.

 Резултатът, с който се казва “да” на втора
ядрена централа, ще накара Народното събрание
да се позанимае с нея. Очаква се гербаджийските
депутати да гласуват дружно против АЕЦ “Белене”
и така ще зачеркнат атомната енергетика, за чието
развитие ужким са “за”. Но този парламент не е
последният.

 Избиха като младежки пъпки дефектите в
закона за допитването, приет май на зелено - от
късогледото решение за висок праг на кворума, до
най-различни пропуски в него, които ЦИК дописва-
ше в крачка. Излиза, че референдум и избори се
теглят на различен кантар.

 Две групи избиратели липсваха. На ромите
не им влезе в интереса - нямаше кебапчета. Само
десет на сто от феодите на ДПС се вляха в граж-
данското общество. Няма да си туря грях, като
някои други да твърдя, че това е заради атомните
централи в Турция.

 Стана безпощадно ясно, че ако искаме да
имаме честни избори, е крайно време е да се про-
чистят избирателните списъци от “мъртвите души”,
които са от 800 000 до милион.

В последния телереферендум преди 27 януари
Румен Овчаров показа снимка от Космоса, на която
се видя, че мрак се стеле над Балканите. България
е “темна темница”, докато Старият континент блести
от светлина. Някогашният министър на строителст-
вото Георги Григоров разчете в ДУМА тази карта -
София свети колкото главичка на топлийка, Бел-
град и Букурещ са с 1,5 пъти по-голяма главичка,
Атина - с 5,4 пъти, а Истанбул - с 11.8 пъти. Та се
пита в задачката кой ще освети тъмната част на
Югоизточна Европа, за да може да стане като злат-
ните огньове на Западната. Има един факт, който
малко бе споменаван в дискусиите. България по
степента и качеството на електрическото си снаб-
дяване е на 95-о място в света, задминават ни Либия,
Молдова, Руанда, Румъния, Гамбия, Суринам, Сва-
зиленд и др., а след нас са Йемен и Непал. Стра-
ната ни е една от най-тъмните в Европа - погледне-
те мижавото осветление на градовете и селата ни.
А по качеството на образованието пак според Све-
товния икономически форум България е на 98-о
място. Става дума за друга светлина - духовната.
Прозорливите ще видят връзката между двете. От-
всякъде сме дали накъсо. С какъв акъл спират АЕЦ
“Белене”?! Бог да пази България!

П

tosho.koruev@abv.bg

След
референдума

Бюро по труда „Възраждане” (София), 9.00 ч. Подаване на документи за участие в програма
“Аз мога повече”, снимката е взета от страницата на програмата във фейсбук

Филантропия
по нашенски
Формула на успеха в „Аз мога повече” - създаваш фирма
за онлайн обучение, набираш „ученици” и някой
да ги обучава без пари, а ти прибираш парите от ЕС

О

Силвия
ШОПОВА

т няколко години програма-
та “Аз мога повече” към
Агенцията по заетостта
предлага на работещи от
цялата страна възможност-

та да добият допълнителна квалифи-
кация. Финансирането на програма-
та, разбира се, е с европейски пари.
Намеренията на проекта, естестве-
но, са изключително и изцяло благо-
родни.

Всичко започва с набиране на
необходимия брой документи. След-
ва безумно висене по опашки, оби-
каляне от единия край на София до
другия и обратно. Търсене на подхо-
дяща фирма-обучител, чакане да ти
дойде редът, за което трябва да ти
се обадят, но обаждане така и не
получаваш. Което налага още едно
ходене до бюрото по труда и т.н. И
всичко това се случва, докато СИ НА
РАБОТА, защото все пак... това е

програма за работещи. Но на кого
му пука за работното ти време? В
крайна сметка, ако наистина си ре-
шил да научиш нещо повече, след
като ти се полага по право и имаш
възможност, с повече търпение за-
почваш курс (евентуално съобразен
с работното ти време).

При подновяването на кампани-
ята за 2013 г. реших да се запиша
на шофьорски курс. Подаването на
документи започна без изненади -
опашки, документи, разходки през
работно време, всичко по реда си.
Като в нова кампания обаче се по-
явиха и нови изисквания. Не можеш
да се запишеш на шофьорски курс,
ако нямаш... шофьорска книжка.
Прекрасно! И най-вече - напълно
логично...

След като реших, че съм приклю-
чила с усъвършенстването си по
оперативни програми, се оказа, че
те не са затворили вратите си към
мен. Наскоро получих предложение
да водя курс, предлаган по програ-
мата “Аз мога повече” - 4 дни по 5
часа. От мен се искаше за 20 астро-
номически часа да предам на жела-
ещи да се обучават това, което съм
трупала с години опит, търпение и
старание на желаещи да тръгнат по
същия път. Уговорките вървяха чу-
десно до един момент - момента, в
който казах цената си, която дори

не беше висока. Не получих финал-
но обаждане. Дори не ми предло-
жиха по-малка сума, защото явно
бях много далече от истината. След
кратко размишление стигнах до из-
вода, че в крайна сметка наистина
научих (най-лесното) нещо, което
може да направиш в случая. Планът
е следният - правиш фирма за он-
лайн обучения, представляваща го-
това платформа в интернет и започ-
ваш да чакаш... Чакаш едни мечта-
тели да се запишат на курс, за да
научат нещо повече, чакаш и наив-
ниците, които ще дадат времето и
опита си за без пари. За теб остават
“онея пари, дето ги дават от Евро-
съюза”. И си мълчиш, защото видях
как народът се възмути, че финанси-
рат чалгата. А колко по-лесно е да
му дадеш да си търка очите с вауче-
ра за английски на стойност 700 лв.,
от който очаква по-добро бъдеще,
защото нали... Не знам дали Аген-
цията по заетостта контролира по
някакъв начин т.нар. доставчици на
обучителни услуги. Очевидно - не.
Представете си, само в София, же-
лаещите да се обучават, са около
33 хиляди. По някои данни “достав-
чиците” по програмата са над 700.

“Знанието е злато, ама ние не
сме алчни”. Ето затова цялата ни
работа е такава - и филантропията
ни е по нашенски.

МЕТРОТО НЕ Е УДОБСТВО ЗА ВСЕКИГО

С
След еуфорията от пус-

ка на втора линия на Со-
фийското метро идва ред и
на равносметката от постиг-
натото. Днес софиянци мо-
гат да пресекат целия град
за 30-40 мин. - нещо което
преди им костваше цели
часове. Разбира се, има де-
стинации, които не са об-
лагодетелствани от това
удобство, и такива, които
дори са станали по-сложни
от преди появата му.

Да вземем напри-
мер кварталите “Свобода”,
“Момкова махала” и “Тол-
стой”. С автобус 85 се сти-
гаше за около 15 мин. до
Лъвов мост или до Сточна
гара, като бе необходимо
да се използва само тази
линия. В момента този ав-
тобус се движи вместо на
5-7 на 15-20 мин., което
означава, че в конкретния
район гражданите, полз-
вайки линия 85, могат да
стигнат до центъра вместо
за 15-20 мин. за 30-40 мин.
Те имат втори вариант - да
се пренасочат към метро-
то. Но в този случай са им
необходими две превозни

Галина ГОРАНОВА средства, като с чакането
и прехвърлянето се полу-
чава пак същият резултат
- 30-40 мин. Това се отна-
ся за тази част на града,
която познавам лично.
Вероятно положението е
същото и за други кварта-
ли.

Наистина е приятно да
се пътува в метрото. За
съжаление обаче то не е
особено удобно за онази
немалка част от гражда-
ните, за чийто транспорт
поне до метрото никой не
мисли. Да не говорим за
хората със специални по-
требности. Спирам се на
тази болна тема, защото

от години отношението
към хората с увреждания
се променя в цял свят,
макар бавно и трудно. Да,
те са осигурени от държа-
вата. Имат привилегии,
които, уви, не променят
изолацията им. Нямам на-
мерение да правя паралел
между това какво се прави
у нас и в другите държави
в това отношение, защото
ние винаги се оправдава-
ме, че сме бедни. Истина-
та е, че не е толкова важ-
но колко средства имаме,
а как ги управляваме,
включително и в този слу-
чай.

Сигурна съм, че на ар-

щи. В противен случай те
биха помислили сериозно
как да изградят такъв ко-
лосален проект наистина
достъпен за всеки. А що
се отнася до създателите
на Софийското метро, те
вероятно не са си напра-
вили труда да се осведо-
мят, че в София живеят
малко над 17 000 души с
увредено здраве, над
90%, които ползват при-
дружител.

В Софийското метро
има асансьори, в които на
бутоните за етажите циф-
рите са изписани и на
Брайл, но когато се влезе
вътре, няма нито насочва-
щи зумери, нито указател-
ни пътеки, по които да се
ориентират незрящите.
Училището за незрящи и
с увредено зрение деца се
намира в кв. “Надежда”,
точно до последната спир-
ка на автобусна линия 85
от едната страна, а от дру-
гата - метростанция “Бели
дунав”. В него се учат деца
от целия град, които ние
бихме искали да възпита-
ме да бъдат отговорни и
полезни както за себе си,
така и за обществото.

хитектите,
проектанти-
те и строи-
телите на
метрото ни-
кога не им
се налагало
да преми-
нават по-
добни съ-
оръжения,
придружа-
вайки хора
на инвалид-
ни колички
или незря-

След
референдума

След
референдума

След
референдума

След
референдума

След
референдума
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Общество

К

нес светът се залива с
улични протести. И у
нас не спират улични-
те нашествия: ту с ви-
кове, ту със стоене, ту
със седене, с глад, с
пиене на вода, с пу-
шене, с хвърляне на
домати... Чудят се хо-
рата как гласовете им
да бъдат чути, как да

МОНОПОЛ
Това правителство не иска да реши най-важния проблем на
ромите - създаване на условия за нормална и трайна работа

Георги ПАРУШЕВ

Когато човек желае
да бъде безпристрастен,
трябва винаги да има
предвид поговорката “Ко-
гато фактите говорят, и
боговете мълчат”. Може
ли някой да каже през
тези четири години на
управление на партия
ГЕРБ колко роми имат
трайна и постоянна рабо-
та? Кой ром, необвързан
с правителствените орга-
низации, е получил фи-
нансов ресурс за собст-
вен бизнес? В кой ром-
ски квартал са асфалти-
рали улиците, прокарали
са канализация и всякак-
ва инфраструктура? Кол-
ко от дискриминацията
спрямо ромите е намаля-
ла? Кой ром е получил
държавна финансова

Изявление на Деян Колев, 2009 г.: “На ниво
“предизборна платформа” основната опозиционна
партия ГЕРБ разглежда ромската интеграция
сравнително детайлно и обхватно. Първото е, че
предлага програмно финансиране на интеграци-
онната политика - чрез средствата на републи-
канския бюджет (делегирани на ключовите
министерства) и на европейските фондове, основ-
но чрез оперативните програми “Развитие на
човешките ресурси”, “Регионално развитие” и
програма за развитието на селските райони.”

подкрепа за реализация-
та на свой творчески про-
ект например?

Истината: голяма част
от парите ги получава
една-единствена органи-
зация, която е подписала
меморандум с политиче-
ска партия ГЕРБ. И тези
управляващи си служат с
монопола. Който не е с
ГЕРБ, е вкаран в шейна-
та. Пуснат е

на автопилот в
ледената пързалка

на кризата

И дето се казва, сам
си говори...

Един от наемните
роми с бяла якичка, кой-
то цинично и упорито ни
натрапва многобройните
си “дейности”, е шефът на
организация “Амалипе”
Деян Колев. Този печен
етнотарикат върти чрез
организацията си около
13 000 000 евро. Писал
съм по форуми за него-
вите безсмислени и нищо
не носещи за напредъка

на ромите проекти. И
най-елементарният без-
пристрастен анализ до-
казва това. Знам, че ще
надуят ноздри и от десет
баира вода ще докарат,
за да опровергаят тези
мои твърдения. Ще ни
пробутат версията, че
тези огромни пари ги
получава от европейски-
те фондове и донорски
организации. Но няма да
признаят “номерът на ки-
тайката”. Монополната
гарантирана подкрепа на
правителството. Защото
имаш ли я, не само от
“Америка за България”,
но и от който европейски
фонд и донор можеш да
получиш финансова под-
крепа. Навярно Колев
затова се е специализи-

рал в сурвакарския риту-
ален “бизнес”. Това на-
гласено мероприятие му
носи бая дивиденти.

Няма обяснение
защо правителството
чрез НССЕДВ към Мини-
стерския съвет отдава
“огромно значение” на
тези самоцелни дейнос-
ти, които изпълнява тази
лансирана особа. И
НССЕДВ към Министер-
ския съвет всяка година
на основата на тези без-
смислени проекти, изгот-
вя годишен отчетен до-
клад. Колко години са
необходими на правител-
ството за създаването на
областни и общински
програми, екипи, мето-
дика и мониторинг? На
всички ни е ясно, че и в
следващите четири и
десет ще се пишат про-
грами, мониторингови
концепции, ще се уточ-
няват приоритети,
изпълнители и куп измис-
лени бюрократични дей-
ности. И така до без-
край. През това време
организацията като
“Амалипе” и други себе-

подобни запълват ваку-
ума на бездействието и
на това правителство.

И министрите, и
всички участници

в този процес го знаят.
Не че нямат компетент-
ност. Имат я. Но този е
начинът да се обсебва
голям финансов ресурс.
Не искат да създадат
естествени и нормални
процеси за стимулиране
на ромите към работа,
образование и спазване
на своите задължения и
права към обществото и
държавата. “Играчите”,
пряко отговорни за този
държавнически процес,
не желаят друг подход.
Осъзнали са, че само
чрез превъплъщенията
си в “падрета”, “санти-
ментални и романтични
грижовници” и “лелки”,
които с “умиление” и
“възторг” могат сериозно
да осребрят “обичта си”
към ромите. Но резултат
няма. Банална е конста-
тацията, че интеграция-
та не се основава на

реална политика и
ефективни държавниче-
ски процеси. От десет
години ни натрапват
така наречените ромски
здравни, образователни
и социални медиатори.
Няколко невинни млади
хора, лишени от вся-
какъв властови и финан-
сов ресурс, щели да по-
могнат на ромите за
връзка с държавните и
общинските институции.
Замисълът за тези ме-
диатори е обоснован, че
ромите сме някакво аф-
риканско племе и сме
расли в джунглата и ня-
маме никакъв капацитет
за битово и социално
общуване с институции-
те. Един път. Вторият е
тарикатски. Всеки кмет и
ръководител на институ-
ция ще казват на роми-
те: “Имате си медиатори,
нас не ни занимавайте.”
Хитро. Но е цинично.
Продъниха ни ушите със
студентите по медицина.
Със стажантите роми в
НС. Разследващи ром-
ски журналисти. Със сти-
пендиите от репарации-

те за убитите роми от
Хитлер, раздавани от
Джордж Сорос на сту-
денти роми.

И това правителство
не иска да реши най-важ-
ния проблем на ромите.
Създаване на условия за
нормална и трайна тру-
дова заетост. Разбира се,
както и на всеки трудо-
способен български
гражданин. Не признават,
че това е разковничето
на тази

умишлено
проточена
в времето

прословута
интеграция

И за това всяко пра-
вителство ни пробутва по
един Деян Колев. Специ-
алист по всичко. От ран-
ната женитба, ХИВ,
СПИН, образованието,
ромския фолклор, култу-
рата, дискриминацията,
здравните проблеми,
МВР. С една дума енцик-
лопедист на ромската
интеграция в България. И
на човек му става не-
удобно да констатира
тази банална цинична
имитация и на това пра-

вителство, че ще интег-
рира ромите към по-сно-
сен живот. От двадесет
години  изречението
“липсата на политическа
воля” го превърнаха в
празно от всякакъв
смисъл и съдържание.

Личният приятел на
Деян Колев, министърът
на еврофондовете Томи-
слав Дончев, може още
дълго да се превъплъща-
ва, ако ще и на актьора
Питър О‘Тул. Но прочув-
ствените му сантимен-
тални изказвания за “по-
литическата воля” относ-
но интеграцията на ро-
мите се оказаха балон,
пълен с лицемерие. И
мирис на безскрупулна
имитация с цел облаго-
детелстване. Няма друг
извод. Толкова много
похарчени пари, време и
усилия, а няма резултат.
И не трепват от никаква
критика и аргументирани
предложения. Престру-
ват се на хладнокръвни
глухонями далтонисти.

Преди няколко години
вечният гарант на етни-
ческия мир в България
Ахмед Доган каза:

“Неправенето на по-
литика е също политика.”

И излезе адски прав.

Крещи като мълчи!
Петра ТАШЕВА ри... Не всекиму подобава да протести-

ра, да вика, да крещи. Като гледах как
научни работници, професори протес-
тират, ставаше ми обидно, болно! Ами
прилично ли е възрастни хора да се
изкарват на улицата, да тропат с тен-
джери и тигани, да крещят? Бива ли
да ходят на протести болни, инвалиди,
деца, че и бебета?

И най-интелигентните, най-чувстви-
телните, най-достойните хора избират
друг протест - МЪЛЧАНИЕТО! Защото
как да обясниш на онзи, който не те
разбира, че си прав? Защо да се ха-
биш, като няма да бъдеш чут? Мълча-
нието също е протест - силен, гневен,
унищожителен!

Моята баба Петра беше родила,
отгледала и възпитала 12 деца. Всич-
ките бяха достойни хора - работливи,
добри, отзивчиви. Никое от децата й
не пиеше, не пушеше. Никой от потом-
ците на баба ми не ругаеше, не се

караше, не възразяваше. Всичките
бяха възпитани, учтиви, усмихнати.
Расли не в охолство децата на баба, а
в обич и в сговор. Тя не повишавала
тон, но думата й на две не ставала
никога! И до края на дните си тя има-
ше безспорен и неопровержим авто-
ритет сред многобройната си рода.
Днес много често може да срещнеш
на улицата, в превозните средства
ученици, които се държат непристой-
но, носят бутилки с бира и алкохол,
пият, крещят, говорят неприлични думи.
Но как да им се скараш, като те са
толкова устати, че тебе ще вкарат в
беля, ти ще се почувстваш виновен и
унизен! И отвръщаш глава, отклоняваш
погледа си и... МЪЛЧИШ!

Сега аз често отварям книгата с
афоризми на Александър Балабанов и
на Яна Язова и там намирам мислите
на двамата за протестите, за мълчани-
ето. Ето някои, които са толкова акту-

ални, че сякаш тези двама големи твор-
ци живеят нашия живот, сякаш са сред
нас: “Мълчанието - то не е само покор-
ство. Човекът, който мълчи, не е само
застрашителен, той е СИЛА!”. “Човек
мълчи, когато стореното не може да
се поправи”. “Пред животното се
МЪЛЧИ!”. “Най-опасният политик е про-
стакът. Защото той искрено и с чисто
сърце няма да пожали никакви средст-
ва, за да направи всички хора като
себе си”. “Един звяр, допуснат в чо-
вешкото общество, може да превърне
хората в глутница”. “Да видиш НЕДО-
ВОЛСТВОТО и да не се помъчиш да го
поправиш, значи да видиш плевел в
нивата и да не се наведеш да го изко-
рениш. Утре ще видиш цялата нива
буренясала. И не се теши, че нивата
била чужда”.

Може би на сегашните наши поли-
тици трябва да подарим книгата на
Александър Балабанов и Яна Язова...?

Д
стигнат до управниците, за да се подо-
брят условията им за труд, за учене, за
живеене.

Жалко е, че толкова човешка енер-
гия, толкова ценно време се хаби за
протести, които често остават напраз-
ни, нечути! А би трябвало по-цивили-
зовано да се решават наболелите
въпроси, би трябвало да има начини
мирно, кротко, с разговори, с прегово-
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Култура
очаквайте

И

Театрална компания
“Момо” ще представи десета-
та си юбилейна премиера -
“Любовният живот на съвре-
менните роботи”, с режисьор
Веселин Димов и с участието
на горещото актьорско дуо
Иво Желев и Силвия Станое-
ва (номинирани за “Икар
2013” за спектакъла “Клер,
Мадам, Соланж”, реж. Касиел
Ноа Ашер). Проектът ще от-
бележи и петата година от ос-
новаването на “Момо”, пора-
ди което ще бъде представен
с 5 поредни премиери - на 16,
17, 18, 19 и 20 февруари от 19
ч. във Виваком арт хол, научи
ДУМА от Елена Пенева. Би-
летите са по 10 лева.

“Любовният живот на
съвременните роботи” включ-
ва откъси от три пиеси, които
разглеждат три съвременни
проявления на любовта и от-
ношенията между хората.
Мултимедия и дизайн - Евге-
ния Сърбева, костюми Антоа-
нета Костова.

Първата част е по откъс от
пиесата “69” на швейцарския
драматург Игор Бауерзима. Тя
е изградена върху скандалния
случай с “Ротенбургския кани-
бал” в Германия през 2001 г.
Във времето, в което повечето
срещи се случват в интернет,

Нова агенция
менажира български
артисти

Агенцията за артистичен
мениджмънт Top Artists Agency
бе представена на специална
пресконференция в “Студио 5”.
На събитието с водещ Мартин
Захариев присъстваха около
30 артисти, подписали вече ек-
склузивни договори с агенция-
та, между които Мария Илиева,
“Д2”, Хилда Казасян, Димитър
Рачков, Васил Василев-Зуека,
“Gravity Co”, група “Диана екс-
прес”, Мария Игнатова, Нико-
лай Урумов, Дани Милев, Roots
Rocket Band и др. Дейността на
агенцията бе представена по
атрактивен мултимедиен на-
чин от Магърдич Хавалджиян и
Атанас Янкулов, oбединили уси-
лията си в създаването на тази
компания по модел на водещи
световни образци в импресар-
ската  дейност. Основните цели
на Top Artists Agency са както
обслужване и обгрижване та-
ланта и изявите на артистите
от родната музикална, теат-
рална, телевизионна и арт сце-
на, така и предоставяне на
качествени услуги от цялата
гама на събитийния ме-
ниджмънт. Присъстващите се
обединиха около виждането, че,
следвайки този модел, артис-
тите и агенцията заедно ще
извървят пътя към възраждане
на интереса към българската
култура и изкуство и ще
възвърнат трайното присъ-
ствие в публичното простран-
ство на стойностните образци
на българската музика. В тази
насока са и планираните в близ-
ко бъдеще значими инициативи:
годишни награди “BG TOP LIFE”;
провеждане на ежегодни етно-
и денс фестивали, продуциране
на музикални тв предавания,
научи ДУМА от Елиза Стоева.

Бившият китарист на “Гънс енд
роузис” и “Велвет риволвър”,

легендарният Слаш, който за първи
път в 30-годишната си кариера

изнесе концерт в България заедно с
настоящата си банда “The Conspira-

tors”, остави без дъх над 3000 фенове
в зала “Фестивална”

Снимка Никола ПЕТРАС

Театрална компания
„Момо” с десета премиера

„Арена” излъчва новия концерт
на Андреа Бочели на 14 февруари
„Арена” излъчва новия концерт
на Андреа Бочели на 14 февруари
„Арена” излъчва новия концерт
на Андреа Бочели на 14 февруари
„Арена” излъчва новия концерт
на Андреа Бочели на 14 февруари
„Арена” излъчва новия концерт
на Андреа Бочели на 14 февруари

Юбилейната
постановка
представя три
откъса от пиеси
за любовта
в пет поредни
спектакъла

Силвия Станоева и Иво Желев участват в спектакъла

Снимка Илиян РУЖИН

консуматорството превръща
празнотата в живота в буква-
лен “глад” за Другия, а подме-
нените ценности променят ка-
чествено и нуждата от близост.

“Отблизо” от Патрик
Марбър е втората пиеса в
“Любовният живот на съвре-
менните роботи”. Откъсът, из-
бран от Веселин Димов, из-
следва любовта във века на
стриптийза, порното и край-
ния материализъм. Мъжът
създава образ на жената, в
който тя влиза. Опасно е оба-
че да се вживееш в него до-

толкова, че да го превърнеш
в идентичност. Така отчаяно
влюбеният в стриптийзьорка-
та клиент получава услугата,
за която плаща, но не и удов-
летворението от истинската
интимност.

Третата, финална част на
спектакъла, е и основното
вдъхновение за проекта. “В
самотата на памуковите поле-
та” е философски текст от
80-те години на френския дра-
матург Бернар Мари Колтес,
издаден година преди да по-
чине от СПИН. Продължител

на традицията на френския
вербален театър, той е диало-
гично размишление за
сблъсъка между нуждата и
страха от другия.

Спектакълът е финансиран
от Министерството на култура-
та и програма “Култура 2012”
на Столичната община и се
осъществява в подкрепа на
кандидатурата на София за
европейска столица на култу-
рата - 2019 г. Спектакълът се
осъществява със съдействието
на Гьоте институт, Виваком арт
хол и фондация “Същност”.

Софийската филхармония ще изпълни
Симфония номер 8 от Антон Брукнер под
диригентството на Любка Биаджони на
7 февруари от 19 ч. в зала “България”,
научи ДУМА от Иглика Ганева. Наречена
от някои “Венец на музиката на XIX век”,
Осма симфония на Антон Брукнер е
завладяваща композиция, която освен че
е технически трудна за изпълнение,
изисква да бъде пресъздадена нейната
духовна дълбочина и епичност. Премиер-
ното изпълнение на творбата във Виена
през 1892 г., под диригентството на Ханс
Рихтер, преминава с грандиозен успех, в
присъствието на автора, и се превръща в
мерило за професионалната висота на
диригента и оркестъра.
Утре Любка Биаджони (щатен диригент
на Софийската филхармония) и филхар-
мониците ще ни поведат из музикалните
светове, които рисува грандиозната Осма
симфония на Брукнер. За композитора
Любка Биаджони казва: “Душата му е
скромна, но музиката му е грандиозна,
пълна с радост, любов и благодарност
към живота. Обичам музиката на Брук-
нер, защото е позитивна, жива и силно
въздействаща и се надявам и публиката
да усети това по време на концерта.”
Билети се продават по 10, 15 и 20 лева
(за ученици, студенти и пенсионери -
8 лева) на билетната каса на Софийска-
та филхармония в КК “България”, ул.
“Аксаков” 1.
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Изпълнителката на
култовия хит “Зимна
ваканция” Росица Бор-
джиева се завръща на
българската музикал-
на сцена след 20-го-
дишно отсъствие. Пе-
вицата подготвя голям
концерт на 29 април,
който ще се състои в
зала “България” от
19 ч. За него тя при-
стига специално от
Италия, където живее
и работи през послед-
ните 20 години, научи
ДУМА от Валентин
Велчев.

Росица Борджиева
е родена на 20 април
1954 г. в Русе. Първи-
те си стъпки като со-
листка прави със са-
модейния оркестър
“Северно сияние” в
Русе, с който печели
златен медал на ре-
публиканския пре-
глед на художестве-
ната самодейност
през 1973 г. Година
по-късно постъпва в
Естрадния факултет
при Българската дър-

Росица Борджиева
се завръща на родна
сцена на 29 април
жавна консерватория.
Първият голям успех е
втората награда в
Международния кон-
курс за изпълнители
на фестивала “Златни-
ят Орфей” през 1976 г.
Следва първа награда
на фестивала “Черве-
ният карамфил” в Сочи
- 1977 г., и трета на-
града и наградата на
публиката на фестива-
ла “Песни за морето”
в Рощок - 1981 г. Со-
листка е на Предста-
вителния ансамбъл
при ГУСВ - София от

1976 г до 1989 г. Пяла
е в почти всички евро-
пейски държави, Ин-
дия, Испания, Португа-
лия, Дания, Германия,
Куба. Най-типични за
нея са лиричните пес-
ни, но често включва в
репертоара си кубин-
ски и испански песни.
Записала е участия на
фестивалите в Малта и
Кнок, Белгия. Най-по-
пулярната й песен си
остава “Зимна вакан-
ция” по музика на Тон-
чо Русев и стихове на
Петя Дубарова.

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ Фотоизложба в
Унгарския институт

Фотоизложбата на студенти-
фотографи от “MOME Masters” от
Университета по изкуства “Мо-
холи-Над” (Будапеща) може да се
види в Унгарския културен ин-
ститут до 15 февруари. Това е
организация, която представля-
ва фотографските, медийни и
художествени течения и възгле-
ди, които смятаме за релевант-
ни, важни и актуални, както и
подпомага реализирането на лич-
ните амбиции на студентите.
Творците, включени в изложбата
на “MOME Masters” - Виола Фать-
ол, Ана Дюркович, Река Сент-
Ивани, Ева Оравец.
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По време на репортаж за
телевизията журналистът съоб-
щава:

- А това е най-добрият ловец
на селото - Иван Еленски. Има
жена-красавица и голяма ко-
лекция от рога...

6
Св. преподобни Ву-

кол, епископ Смирненски († ок. 100).
Св. мъченица Доротея (III век). Св. Фотий,
патриарх Цариградски († 891). Св. преп.
Варсануфий Велики и Иоан Пророк (VI)

Преподобни Вукол бил ученик на
св. ап. Йоан Богослов, който го кръстил
и посветил за епископ на град Смирна,
където по онова време имало малко
покръстени. Сред тоя езически мрак
св. Вукол светел като ярко светило. Той
се отличавал със своите добродетели,
особено със своята благост и кротост.
Преди смъртта си св. Вукол посветил
славния Поликарп, също ученик на св.
ап. Йоан Богослов, за свой приемник по
епископство и тихо се поминал.
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АВРАМ АВРАМОВ, легендарен
български алпинист, Еверест 1984 г.
ВАЛЕНТИН КАРАМАНЧЕВ, писател
ЖИВКО ГЕОРГИЕВ,
кмет на община Тервел
ИВАН ГАРЕЛОВ,
журналист, тв водещ
КЕМАЛ ЕЮП, член на Комисията
за защита от дискриминация
МАРГАРИТА ПЕТКОВА,
председател на Областния
съвет на БСП - София
МИЛКА ДУНГОВА, учредителка
на клуба “Приятели на ДУМА”
в Кърджали
РУМЕН ГЕОРГИЕВ, учредител
на клуба “Приятели на ДУМА”
в Ямбол
ЯВОР БОБЕВ, режисьор
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одни звезди, както
и съвсем обикнове-
ни граждани, сред
които може да има
почитатели и анти-
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Николета Лозанова, Азис и Деян Донков са
сред първите популярни личности, приели
предизвикателството да се борят наравно
с обикновените граждани за 250 хил. лв.
Альона НЕЙКОВА пред най-различни физически

и психологически предизвика-
телства и провокации. А целта
е една: да се намери “къртица-
та” - в името на голямата на-
града от 250 хил. лева.

Зрителите също ще имат
възможност да печелят пари
от шоуто (5000 лв.), като се
превърнат в преки участници-
детективи и следят действията
на играчите във формата.
Излъчван в над 40 държави по
света, той ще е съвсем разли-
чен в България. Това е риали-
ти от ново поколение, подчер-
та Иван Христов, един от воде-
щите на “Къртицата”. В шоуто
ще участват звезди от първа
класа, уточни колегата му Ан-
дрей Арнаудов, който обеща,
че зрителите ще видят и све-
товни величия. Като продуцен-
ти те застават зад формата,
превърнал се във феномен в
Белгия, където е създаден

през 1999 г. С голяма попу-
лярност шоуто се ползва в
САЩ, Англия, Швеция, Авст-
рия, Германия и др. В Холан-
дия, където сега се излъчва
13-и сезон на “Къртицата”,
риалитито е гледано от над
2,2 млн. зрители, уточни един
от неговите създатели Йост Ро-
зет, който ще е консултант на
проекта в България.

“Мащабите на формата са
колосални. Радвам се, че
всички медии отразиха закач-
ката ни в емисиите си, като
излъчиха кадри с хеликопте-
ра, който кръжи над София.
“Къртицата” успя да заблуди
всички. Очаквайте още доста

такива силни провокации, ко-
ито ще надминат и най-сме-
лите очаквания”, сподели
изпълнителният директор на
TV7 Николай Бареков. Хели-
коптер, от който се вееше
транспарант с логото на пре-
даването, обиколи няколко
пъти и мястото на пресконфе-
ренцията, дадена от екипа на
проекта.

Кастингите за “Къртицата”
ще се проведат на 15 и
16 февруари в Бургас, на
17 и 18 февруари във Варна,
22 и 23 февруари в Пловдив
и на 24 и 25 февруари в Со-
фия, уточниха продуцентите
на формата.

Р
фенове на популярните лич-
ности, ще участват в “Къртица-
та”. Най-мащабното риалити
шоу, както го нарекоха от еки-
па на TV7 и водещите Иван и
Андрей от “Междинна стан-
ция”, очаква се да превземе
ефира на 25 март. Сред първи-
те ВИП-ове, потвърдили учас-
тието си във формата, са мо-
делката Николета Лозанова,
поп-фолк певецът Азис и актьо-
рът Деян Донков. В продълже-
ние на 3 месеца те, както и
още няколко известни лица и
абсолютно непознати хора, ще
живеят заедно, ще изпълняват
мисии, ще се впускат в при-
ключения, ще се изправят

Главните действащи лица на прайм-
таймовия формат “Младост 5” ще са Краси
Радков, Иво Сиромахов и други актьори и
личности от обществения живот. Новото, уни-
кално по съдържание и характер импрови-
заторско комедийно шоу ще завладее зри-
телите на bTV през пролетта.

“Младост 5” е българският вариант на
световния формат Schillerstrace (“Шилер-
щрасе”) на компанията SevenOne
International, който се базира
изцяло на изкуст-
вото на импро-
визацията и
на актьор-
ските умения
на главните
действащи
лица. Шо-
уто пости-
га изклю-
чително
в и с о к и
р е з у л -
тати на
с и л н и
европейски
телевизи-
онни паза-
ри като Франция, Италия, Русия, Финландия,
Естония, Чехия, ЮАР, Турция, Хърватия и др.
Под различни имена форматът е реализиран
в над 20 страни. Българската версия - “Мла-
дост 5” - ще се реализира от творческия про-
дуцент “Седем-осми” и bTV Studios. Действи-
ето в “Младост 5” се развива в “дома” на
двама съквартиранти - Краси Радков и Иво
Сиромахов. В “апартамента”, обитаван от
тях, често ги посещават очаквани и неочак-
вани гости. Всички персонажи в шоуто се
играят от утвърдени комедийни актьори, ко-
ито запазват истинските си имена от реал-
ния живот. Характерната особеност на фор-
мата е, че няма никакъв сценарий.

ъс собствено пре-
даване, посвете-
но на страстта му
към природата и

Медийна група Bulgaria Оn Аir и
Bloomberg Television обявиха, че са под-
писали договор за доставка на съдържа-
ние. Световният новинарски канал ще
осигурява бизнес и финансови новини и
предавания за наша телевизия. Медия-
та, със седалище в София, излъчва на
български език в цялата страна.

ма вероятност израелска телеви-
зия да закупи новия български се-
риал “Недадените”, който ще се
излъчва по БНТ1 от 10 март. Това
разкри актьорът от продукцията Ди-
митър Бененкин в студиото на
“Срещу новините” преди дни. Спо-
ред него дори е възможно сериите
на филма да започнат да се
излъчват успоредно и в Израел
след стартирането му по нацио-
налната телевизия. Бененкин бе
гост в предаването на БНТ1 заед-
но с Лидия Инджова - актрисата,
изпълняваща една от главните
роли. Те споделиха с водещите
Косьо Лунгов и Ивайло Иванов-Иг-
рата, че сценарият на “Недадени-
те” е писан 10 години с помощта
на четирима консултанти. 90% от
сюжета са точна историческа ис-
тина, уточниха гостите на шоуто.
Актьорите са убедени, че екипът
на продукцията е един от най-доб-
рите, с които са работили. Лентата
проследява събитията около спа-
сяването на българските евреи по
време на Втората световна война.
А продуцентът Мирослав Боршош
е събрал впечатляващ актьорски
състав, сред който изпъкват име-
ната на Мариус Куркински, Владо
Пенев, Камен Донев и др.

В рамките на договора Bloomberg
Television, излъчваща непрекъснат ин-
формационен поток новини за компании,
личности и идеи, движещи пазарите,
всекидневно ще предоставя оригинални
интервюта, новини и друга програма, ко-
ято ще се излъчва на български от
Bulgaria Оn Аir. Със студиа в Ню Йорк,

Лондон и Хонконг Bloomberg Television
разполага с ресурс от 2400 медийни
професионалисти в своите 146 бюра в
72 страни по света и предоставя
задълбочено бизнес, икономически и
политически новини. Журналистите на
Bulgaria Оn Аir получават достъп до меж-
дународните студиа на Bloomberg.

КРАСИ РАДКОВ
И ИВО СИРОМАХОВ
ЩЕ ПРЕВЗЕМАТ
„МЛАДОСТ 5”

„Недадените”
ще се излъчва
и в Израел

И

ДОМИНИК МОНАХАН
ОБИЧА ДИВИ СЪЗДАНИЯ

Благодарение на Animal
Planet Монахан превръ-
ща хобито и любовта си
към адреналиновите
преживявания в своя ра-

миник се натъква на ко-
лоритни местни жители,
ексцентрични експерти,
вкусна кухня и купища
създания, които живеят
по тези чудесни диви
места. Монахан прекося-
ва еквадорската джунг-
ла в търсене на няколко
милиона хищни мравки-
легионери и претърсва
сухите пустини в Нами-
бия, за да се срещне със
смъртоносния дебело-
опашат скорпион. Той
иска да развенчае мито-
вете за тези недораз-
брани същества и да
разкрие тяхното значе-
ние за екосистемата на
Земята. Премиерата на
“Диви създания с Доми-
ник Монахан” ще се
излъчи на 7 февруари в
22.00 ч. по Аnimal Planet,
уточни за ДУМА Деси-
слава Ангелова от
All Channels.

бота. Всеки епизод по-
казва на зрителите ня-
кои от най-опасните и
неуловими животни на
света. Докато пътува, До-

Комбинацията между акустичните
изпълнения на група “Оратница”,

магнетичните гласове на
ансамбъл “Кипри”, допълнени от

диджей сетовете на Kottarashky
ще предизвика вълна от горещи

ритми днес, 6 февруари, от
21,30 ч. в Blender. Алхимичната

комбинация, която разпали кръвта
на присъстващите на партито

през ноември м.г., отново ще
закипи и смесицата от

традиционен български фолклор,
аборигенски мотиви, дръм енд
бейс и дъбстеп ще свърже на

сцената две поколения музиканти.
Билетите за концерта се

продават само на място за 10 лв.

С
търсенето на редки и
опасни насекоми, се
завръща на екрана про-
чутият британец с най-
новата поредица “Диви
създания с Доминик
Монахан”. Актьорът е
познат на широката пуб-
лика от хитовия телеви-
зионен сериал “Изгубе-
ни”, както и от участието
му в легендарната три-
логия “Властелинът на
пръстените”.

Доминик обожава
дивите създания, като
отглежда цяла менаже-
рия буболечки, змии и
влечуги в дома си в
Ел Ей. Освен това той
притежава и енциклопе-
дични познания за вся-
какви ужасяващи, пълзя-
щи и отровни същества.
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Николета
Лозанова,

наметната със
сакото на

Бареков,
наблюдава
полета на

хеликоптер с
транспарант

на шоуто
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сутрешните часове на отделни места в низи-
ните ще има мъгла. В Източна България ще
духа слаб южен вятър. Минимални температу-
ри между минус 2 и 3 градуса, максимални

между 8 и 13. Атмосферното налягане ще се понижа-
ва и ще е значително по-ниско от средното за месе-
ца. Над планините облачността ще е разкъсана, сред-
на и висока. Ще духа умерен, по високите открити
части до силен югозападен вятър. Максимална тем-
пература на височина 1200 метра 7 градуса, на 2000
метра - около 1 градуса. Над Черноморието ще пре-
обладава слънчево време с временни увеличения на
облачността. Ще духа слаб югозападен вятър. Макси-
мални температури между 9 и 13 градуса. Температу-
рата на морската вода е 5-7 градуса. Вълнението на
морето ще бъде 2-3 бала.

В Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.47343

GBP
2.37589

CHF
1.60881

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В четвъртък в Източна България ще духа умеренВ четвъртък в Източна България ще духа умеренВ четвъртък в Източна България ще духа умеренВ четвъртък в Източна България ще духа умеренВ четвъртък в Източна България ще духа умерен
до силен южен вятър. В Дунавската равнинадо силен южен вятър. В Дунавската равнинадо силен южен вятър. В Дунавската равнинадо силен южен вятър. В Дунавската равнинадо силен южен вятър. В Дунавската равнина
вятърът ще започне да се ориентира от западвятърът ще започне да се ориентира от западвятърът ще започне да се ориентира от западвятърът ще започне да се ориентира от западвятърът ще започне да се ориентира от запад
и с него ще прониква по-студен въздух. Ще останеи с него ще прониква по-студен въздух. Ще останеи с него ще прониква по-студен въздух. Ще останеи с него ще прониква по-студен въздух. Ще останеи с него ще прониква по-студен въздух. Ще остане
облачно, с валежи от дъжд, но в Западна Българияоблачно, с валежи от дъжд, но в Западна Българияоблачно, с валежи от дъжд, но в Западна Българияоблачно, с валежи от дъжд, но в Западна Българияоблачно, с валежи от дъжд, но в Западна България
с понижението на температурите дъждът щес понижението на температурите дъждът щес понижението на температурите дъждът щес понижението на температурите дъждът щес понижението на температурите дъждът ще
преминава в сняг. Температурите ще са все ощепреминава в сняг. Температурите ще са все ощепреминава в сняг. Температурите ще са все ощепреминава в сняг. Температурите ще са все ощепреминава в сняг. Температурите ще са все още
сравнително високи - минималните между 1 и 6сравнително високи - минималните между 1 и 6сравнително високи - минималните между 1 и 6сравнително високи - минималните между 1 и 6сравнително високи - минималните между 1 и 6
градуса, а максималните между 5 и 10, вградуса, а максималните между 5 и 10, вградуса, а максималните между 5 и 10, вградуса, а максималните между 5 и 10, вградуса, а максималните между 5 и 10, в
източните райони до 12-14 градуса.източните райони до 12-14 градуса.източните райони до 12-14 градуса.източните райони до 12-14 градуса.източните райони до 12-14 градуса.
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5°/12°5°/12°5°/12°5°/12°5°/12°

“≈À≈÷
ÕÂÓÚÎÓÊÌË ‡Ì„‡-
ÊËÏÂÌÚË ÏÓ„‡Ú ‰‡
ÒÚ‡Ì‡Ú ÔË˜ËÌ‡ Á‡
‚ÂÏÂÌÌË ‡Á‰ÂÎË

Œ¬≈Õ
œË „ÓÎˇÏ‡ ˜‡ÒÚ
ÓÚ ‚‡Ò ·ËÁÌÂÒ˙Ú Ë
‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‰Â-
Î‡Ú‡ ‚Ë ÒÂ ÔËÔÓ-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
¬˙ÁÔÓÎÁ‚‡ÈÚÂ ÒÂ
ÓÚ ·Î‡„ÓÔËˇÚÌËÚÂ
‡Á‚ËÚËˇ Ë Ì‡ÒÓ-
˜ÂÚÂ ÂÌÂ„ËˇÚ‡ ÒË

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
«‡ ÌˇÍÓË ÓÚ ‚‡Ò
‰ÂÌˇÚ ÒÂ Ò‚˙Á‚‡
Ò ËÁˇ‚Ë ÓÚ ÔÓ-
ÙÂÒËÓÌ‡ÎÂÌ, ÔÓ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
”ÒÔˇ‚‡ÚÂ ‰‡ ÔË-
‰‡‰ÂÚÂ ‚˙ÎÌÂÌËˇ-
Ú‡ ÒË Ì‡ ÓÍÓÎÌËÚÂ.
—Ú‡‡ÈÚÂ ÒÂ ‰‡ ÌÂ

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
œÓÚËÒÌÂÚÂ ‡Á‰‡Á-
ÌÂÌËÂÚÓ ÒË, ‡ÍÓ
‚˙ÁÌËÍÌÂ Ú‡ÍÓ‚‡ Û
‚‡Ò, Ò ÔÓ‚Â˜Â Ú˙ÔÂ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
—ÚÓÈÌ‡Ú‡ ‚Ë ÔÓ-
„‡Ï‡ Ë ‰Ó·‡ Ó-
„‡ÌËÁ‡ˆËˇ ˘Â ‚Ë
ÔÓÁ‚ÓÎˇÚ ‰‡ ÒÂ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ƒÓ·ÓÚÓ ‚Ë ‡Á-
ÔÓÎÓÊÂÌËÂ Ì‡
‰Ûı‡ Ë ‚ÌËÏ‡ÌËÂ-
ÚÓ, Ò ÍÓÂÚÓ ÒÂ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
«‡Ô‡ÁÂÚÂ ‰Ó·Ëˇ
ÚÓÌ. œÓÁËÚË‚ÌÓÚÓ
‚Ë ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Í˙Ï
ÊË‚ÓÚ‡ ˘Â ‚Ë ÔÓ-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
»ÁÚ˙Í‚‡ÈÍË ‡„Û-
ÏÂÌÚË ‚ ÔÓ‰ÍÂÔ‡
Ì‡ Í‡Ì‰Ë‰‡ÚÒÚ‚‡-
ÌÂÚÓ ‚Ë Á‡ ÌÓ‚‡

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÍË‚‡Ú, Á‡‡‰Ë ÍÓÂÚÓ ÚÂÏÔÓÚÓ
‚Ë ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ Ò ‰ËÌ‡ÏËÍ‡.

ÎËÚË˜ÂÒÍË, ·ËÁÌÂÒ Ë Ú‚Ó-
˜ÂÒÍË ı‡‡ÍÚÂ.

„Ë Ì‡ÚÓ‚‡‚‡ÚÂ ËÁÎË¯ÌÓ Ò ÔÓ-
·ÎÂÏËÚÂ ÒË.

ÒÔ‡‚ËÚÂ Ò ÏÌÓ„ÓÚÓ ÒË ‡Ì„‡-
ÊËÏÂÌÚË.

ÓÚÌ‡ÒˇÚÂ Í˙Ï ‚ÒË˜ÍÓ ˘Â Ì‡-
Ô‡‚ˇÚ ‰ÂÌˇ ‚Ë ÛÒÔÂ¯ÂÌ.

Í˙Ï ÔÓÎÂÁÌË Ë Ò ÔÂÔ‡ÚÍË
Í˙Ï ·˙‰Â˘ÂÚÓ Á‡ÌËÏ‡ÌËˇ.

ÌËÂ Ë Ú‡ÍÚ ˘Â ÔÓÒÚË„ÌÂÚÂ Ì‡-
ÔÂ‰˙Í Ë ‚ËÂ ‰Ó·Â „Ó ÁÌ‡ÂÚÂ.

ÏÓ„ÌÂ ÔÓ-ÎÂÒÌÓ ‰‡ ÒÂ ÒÔ‡‚ËÚÂ
Ò ÌÂ˘‡Ú‡, ÍÓËÚÓ ‚Ë Á‡ÚÛ‰Ìˇ‚‡Ú.

‡·ÓÚ‡ ˘Â Û·Â‰ËÚÂ ÍÓ„ÓÚÓ Úˇ·-
‚‡, ˜Â ÒÚÂ Ì‡È-ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ËÚÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ÕÓ‚Ó Ì‡˜‡ÎÓ, Á‡
ÌˇÍÓË Ò‚˙Á‡ÌÓ Ò
‡·ÓÚ‡, Á‡ ‰Û„Ë
Ò Ú‚Ó˜ÂÒÍ‡ ËÁˇ-

‚‡ ËÎË ·ËÁÌÂÒ - Â‡ÎËÁ‡ˆËˇ.
œ˙ÚÛ‚‡ÌËˇÚ‡ ˘Â Ò‡ Û‰‡˜ÌË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
11.55 —‚ÂÚÓ‚Ì‡ ÍÛÔ‡ ÔÓ ÒÍË ‡Î-

ÔËÈÒÍË ‰ËÒˆËÔÎËÌË: —ÛÔÂ
13.15 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
13.55 —ÂÌ “ÓÔÂ - /229 ÂÔËÁÓ‰/
14.50 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.05 ÃÎ‡‰ËˇÚ ƒ‡ÍÛÎ‡ - /3 ÂÔ./
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰:  ÎÛ· ìÕÀŒî
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3120 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ

Û·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Òî

18.45 œÂÎ‡ ‚ ÍÓÓÌ‡Ú‡ - Ú‚ ÙËÎÏ
/6 ÂÔËÁÓ‰/

19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - Ú‚ ÙËÎÏ /10 ÂÔË-
ÁÓ‰/

22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡ -
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ‡ÁÒÎÂ‰‚‡-
˘‡ ÊÛÌ‡ÎËÒÚËÍ‡

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË -
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡- ÂÍÓ Û·-
ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Òî

23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ
‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘ ƒÂ-
ÌËÒ –ËÁÓ‚

00.00 ÿÓÛÚÓ Ì‡  ‡Ì‡Î‡/Ô/

06.00 ì¿ÏÂËÍ‡Ì-
ÒÍ‡ Ì‡-
ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î /
Ô./ - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 33

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ
ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 85
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î- ÒÂ-

Ë‡Î, ÂÔ. 10
16.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 34
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙
÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 22, 23

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.
2, ÂÔ. 22

00.00 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î -
ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ.22

01.00 ì¡ÓÈÌ‡ Á‚ÂÁ‰‡ ì√‡Î‡ÍÚËÍ‡î-
ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ. 9

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÃÎÂ˜ÌËˇÚ Ô˙Úî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ‡Ò˙Îî - 4 ÒÂÁÓÌ
21.00 ìÿ‡Ú‡î - Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 9
ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìŸÂÚËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4

ÒÂÁÓÌ
00.45 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
02.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
03.45 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ /Ô/

 Œ«»–Œ√
Œ·‚˙Á‚‡ÌÂÚÓ ‚Ë
Ò ÌÓ‚Ë ÓÚ„Ó‚Ó-
ÌÓÒÚË Â ˜‡ÒÚ ÓÚ
ÔÓ„‡Ï‡Ú‡ ‚Ë, Á‡

ÚÓ‚‡ Ë ÛÏÓ‡Ú‡ ÌÂ ·Ë ÒÎÂ‰-
‚‡ÎÓ ‰‡ ‚Ë ËÁÌÂÌ‡‰‚‡.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

Ò ·ÎËÁÍË ıÓ‡, ÌÓ ÚÓ‚‡ ÌˇÏ‡ ‰‡
ÓÚÒÎ‡·Ë ‚˙ÁÍËÚÂ ÔÓÏÂÊ‰Û ‚Ë.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 ìƒÓÍ‡ÚÓ ‚ÒË˜ÍË Ò‡

‚Í˙˘Ëî
14.05 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √Â-

Ì‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.10 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.40 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
17.05 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
17.35 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
18.10 —ÂË‡Î:  ìÕÂ‡‚ÂÌ

·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì√‡‚‡Ì˙Úî
00.20 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.50 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.10 ìÃÂÒÚÓÓ·ËÚ‡ÌËÂî
02.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.55 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
03.25 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
04.20 —ÂË‡Î:  ìÕÂ‡‚ÂÌ

·‡Íî
05.10 —ÂË‡Î: ì√‡‚‡Ì˙Úî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì√‡‚‡Ì˙Úî

�����

����������

�����
����������

�����
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Родената в Казахстан ШАРА КАРСАКПАЕВА
завършва висше образование в ГИТИС “А.В. Луначар-
ски”, Москва, със специалност балетна режисура.
Като ученичка танцува в Московското академично
хореографско училище при Болшой театър, след
това е солистка в Държавния академичен театър
“Абай” в Алма-Ата, където изпълнява водещи соло-
ви партии в спектаклите “Жизел”, “Лебедово езе-
ро”, “Баядерка”, “Спящата красавица” и много други.
Шара, както гальовно я наричат всички, дори
учениците й, има дългогодишна и богата педагоги-
ческа дейност. Преподавала е в Държавното хорео-
графско училище “А. Селезньов” в Алма-Ата, а след
това работи като педагог-репетитор в Руско-
английския балет “Менекс” в Москва. В България е
от 1990 г., когато започва работа като преподава-
тел по класически танц в Държавното хореограф-
ско училище (сега Национално училище за танцово
изкуство) в София. Преподавала е класически танц
в Държавната музикална академия, НАТФИЗ, НБУ,
в Училището при посолството на Русия в София,
във Френския лицей “Виктор Юго” и Англо-амери-
канския колеж в София. Била е водещ преподавател
в Частната балетна школа “Мика Юрга” в Гърция.
Ръководила е семинар по балетно класическо на-
следство под егидата на ЮНЕСКО. През 1999 г.
основава Руската балетна школа - София, а през
2004 г. открива Частно училище за танцово изку-
ство “Галина Уланова” при Руския лицей в столица-
та. Шара Карсакпаева активно участва в общест-
вения живот - председателка е на УС на Общество-
то на казахстанците в България “Аруах” от 2005
г., член е на Управлението на Форума на руските
съотечественици, член е на Руския клуб “Съгласие”.
За активната си педагогическа, творческа и обще-
ствена дейност Шара Карсакпаева е носителка на
много награди. Преди дни се върна с възпитанички-
те си от международния балетен конкурс “Петер-
бургская метелица”. Той се провежда по инициатива
на Творческо обединение “Петроградска страна” и
Междурегионални обществени детски организации
“Съзвездия”, администрацията на Петроградски
район, Санкт Петербург, Русия, и с подкрепата на
Международната асоциация на фестивалите и
артистите WAFA. Успехите на учениците на Шара
Карсакпаева на този престижен форум бяха повод
за срещата ни. Въпреки натоварения си график
директорката на Частното училище за танцово
изкуство “Галина Уланова” бе любезна да отговори
на въпросите на ДУМА. А обичта и загрижеността,
с които говори за балеринките си, се усещат във
всяко изречение на Шара Карсакпаева. И тогава
човек разбира, че не става дума само за балет...

В стремежа към върха се
крие тайната на успеха

Шара Карсакпаева:

Смисълът на живота на всеки преподавател е учениците му да успеят, убедена е
директорката на Частното училище за танцово изкуство „Галина Уланова” в София

 Шара Рахимовна, как
се представиха възпита-
ничките на софийското Ча-
стно училище за танцово
изкуство “Галина Уланова”
на Х международен конкурс
“Петербургская метелица”,
от който се върнахте
съвсем наскоро?

- Участието на децата в
този конкурс бе много важно.
Юбилейното Х издание на
“Петербургская метелица”
събра над 500 малки танцьо-
ри в няколко възрастови гру-
пи от доста региони на Ру-
сия, Казахстан, Израел и от
България. Заради разминава-
нето във ваканциите, за уча-
стие в конкурса не успяха да
пристигнат деца от няколко
други страни. Но независимо
от всичко представянето на
възпитаниците на нашето ба-
летно училище бе не толкова
с цел да се види нивото на
другите. Ние сме били и на
други конкурси в чужбина. И
ще бъда откровена: за мен бе
много важно да разбера как
днес танцуват класически ба-
лет именно в Русия, в люлка-
та на това изкуство. В Санкт
Петербург исках да сверим
часовниците си - къде се на-
мират децата от България
спрямо връстниците си зад
граница. Много съм доволна
от резултатите, които нашите
възпитаници постигнаха на
“Петербургская метелица”.
Този път те участваха в ня-
колко категории - като ан-
самбъл, с 4 различни номе-
ра, със сериозна времетрай-
ност, и като солисти в някол-
ко възрастови групи. Натовар-
ването за децата бе изклю-
чително голямо - не само що
се отнася до представянето
им на самия конкурс, но и
като сили, време и търпение,
отдадени, за да се подготвят
за участието в този мащабен
балетен форум. Имайте пред-
вид, че Коледните празници
за момичетата ми бяха доста

Интервю на
Альона НЕЙКОВА

съкратени, а и преподавате-
лите им нямаха почивен ден
дори в събота. Но мисля, че
именно цялата сериозност на
подготовката за участието в
конкурса доведе до толкова
високи успехи.

 В кои категории възпи-
таничките ви се предста-
виха най-добре?

- Нашите балеринки, с го-
ляма преднина пред другите
участници, бяха класирани на
I място в категорията за ан-
самбъл. С гордост искам да
споделя, че сред солистите
на старша група (най-големи-
те) абитуриентката ни Адриа-
на-Мария Манасиева-Славо-
ва стана победителка. При
това - с голяма преднина и в
много жестока конкуренция с
доста силни участнички в кон-
курса. И като част от награ-
дата Адриана-Мария е пока-
нена да завърши Московско-
то хореографско училище.

 Ще я пуснете ли?
- На връщане от Санкт Пе-

тербург към София обсъждах-
ме с нея този въпрос. Мисля,
че най-напред трябва да
завърши средното си образо-
вание и тогава да замине на
стаж в Москва, а след това да
се опита да кандидатства за
работа в Болшой театър. С
това момиче работя от доста
време. Адриана от Господ е
надарена с таланта да бъде
балерина. През целия пери-
од на обучението тя мина
през различни моменти, но
има дълбоко отношение към
това изкуство. За да се по-
стигнат успехи в класическия
танц, освен нечовешкия труд
е необходимо да изпитваш и
фанатична любов към бале-
та, да притежаваш и безгра-
нична всеотдайност, и да
имаш безупречно поведение,

да си подчинен и на строга
дисциплина. А правилният
подход и вярната оценка в
определени ситуации пома-
гат да се извърви трънливият
път към успеха.

Не мога да кажа на Адри-
ана: “Недей да ходиш!” За
мен, като педагог, най-важ-
ното е да й посоча верния
път, да получи високо обра-
зование и да има добра про-
фесионална реализация.
Смисълът на живота на всеки
преподавател е учениците му
да успеят.

 Успехи на “Петербург-
ская метелица” имат и мал-
ките ви възпитанички...

- В тази категория на кон-
курса имаше най-голяма кон-
куренция - 26 участници. На-
шата Нина Лакичич, която не
за първи път се явява на тази
надпревара, се класира на
III място. Смятам, че можеше
да е и на по-горна позиция,
но леко се спъна и това й
отне няколко точки. Втора в
групата се класира нашата
най-малка участничка - 7-го-
дишната Ивана Харизанова.
Тя бе най-малка и в целия ба-
летен форум, където катего-
риите започват от 10-годиш-
ните. Ивана бе извън конкур-
са по възраст. 3 години са се-
риозна разлика, особено в
балета. Но моята мъничка
ученичка надмина всичките
ми очаквания. Много се при-
теснявах за нея, въпреки че
работим отдавна заедно. Тя
се яви за първи път на такъв
голям форум. И въпреки че
танцува на различна сцена, в
друга държава, независимо
от двучасовата разлика във
времето, Ивана не направи
нито една грешка! За мен
това е знак, че на това чове-
че мога да разчитам винаги.

Áàëåòúò
ðàçêðèâà
äóøàòà
‘
‘

Снимка Мариета ТОМОВА

Победителките
в категорията за ансамъл

Първите поздравления на връщане от конкурса на летище София

Част от изпълненията на българските
балерини на конкурса в Санкт Петербург
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Тя отсега има характер!

 Как успяхте да им
вдъхнете кураж за такъв
мащабен конкурс?

- Най-напред им казах да
помнят, че, първо, те предста-
вят България, след това и Ру-
ския лицей. И трябва да за-
бравят останалото! Да се на-
строят психически така, че да
направят на сцената всичко
възможно за момента. Да се
сетят за пожеланията на пре-
подавателя си и да се пред-
ставят достойно. Ивана Хари-
занова успя да направи точ-
но това. Тя е страхотна! Всич-
ки определения за таланта,
които съществуват в българ-
ския език, важат с пълна сила
за нея, тя ги заслужава! Ива-
на бе очарователна, музикал-
на, представи се прекрасно и
в артистичен план тушира
всички участници! Тя пер-
фектно заставаше на пръсти,
направи изключителен образ
с танца “Феята на куклите”.
Второто й изпълнение бе по
“Птичка” на Моцарт и там
също се представи блестящо.
Бях много горда с нея!

Искам да спомена и
Джойс Дал. Тя е с българо-
американски произход - май-
ка й е тукашна, а баща й е от
Щатите. Джойс е в VIII клас,
учи при нас едва от няколко
години, класира се на конкур-
са на IV място. Тя бе доста
високо оценена от журито на
“Петербургская метелица”, но
трябва още да поработи
върху техниката, която е из-
ключително важна за балета.
Това изкуство залага на об-
раза, разкрива вътрешното
състояние на душата. Тук
Джойс бе разкошна, тя при-
тежава такова очарование на
жеста, каквото, ще бъда от-
кровена, не съм виждала при
другите. Много перспективна
ученичка!

 Пречеше ли ви
фактът, че бяхте член на
журито?

- Ще бъда пределно от-
кровена: доста! Според мен
пречеше и на някои мои ко-
леги от журито. Като оценя-
вах всички останали участни-
ци в “Петербургская метели-
ца”, смятам, че бях обектив-
на. На места дори писах по-
високи оценки, за да не си
помислят, че искам да
изпъкнат моите ученички. По
регламент нямах право на
глас, когато на сцената изли-
заха възпитаничките на Рус-
кия лицей. Беше ми много
трудно. Например, когато
ученикът ти направи грешка,
преподавателят се изчервява,
притеснява се, че представя
на такъв сериозен конкурс
неподготвен танцьор. На “Пе-
тербургская метелица” при
мен беше обратното, дори ми
се струва, че усетих бяла за-
вист у някои мои колеги.

 Колко време отнема
подготовката на децата за
такъв престижен балетен
форум?

- Ще бъда откровена,
няма определен период. Не
мога да ви кажа: месец, два
или половин година. Всичко
е много индивидуално. Зави-
си от самото дете, от нивото
му, от подхода на преподава-
телите, от качеството на об-

разованието и т.н. Един от
основните моменти при под-
готовката към различни кон-
курси е правилният подбор на
репертоара. В това си проли-
чава и професионализмът на
ръководителя. Най-напред
трябва да се определи амп-
лоато на ученика, да се има
предвид неговата възраст,
подготовка, да се прецени на
какво е способен в този мо-
мент. Най-важното е, когато
танцува балет, самото дете да
получава удоволствие от
това. Малките трябва да гле-
дат големите и да се стремят
да станат като тях. Струва ми
се, че Руският лицей успява
да постигне най-важното, ко-
ето на места малко или мно-
го липсва. Става дума за при-
емственост. Когато самата аз
следвах в Московското хорео-
графско училище, гледахме
на по-големите с възхищение.
И се чудехме, нима и ние ня-
кога ще можем така?! Те бяха
страхотен пример за нас. В
стремежа към върха се крие
тайната на успеха. Не можеш
само да втълпяваш на учени-
ка, че трябва да държи кра-
ката си по определен начин,
защото така е правилно или
просто на мен така ми хрум-
на. Детето трябва да вижда и
да разбира защо го прави.

Много съм благодарна на
родителите, които загърбват
всичките си ангажименти за-
ради децата. Някои от майки-
те и татковците изоставиха
работата си и дойдоха с нас
на “Петербургская метелица”.
И бяха до децата, и ги под-
крепяха, и се притесняваха, и
ни успокояваха... Ние сме като
едно голямо семейство. Това
обединяване и тази съприча-
стност ми дават крила. И кол-
кото физическа сила имам
още, ще я дарявам на децата.
И ние ще пробием всякакви
стени!

Колкото и тривиално да
звучи, иска ми се учениците
ми да имат щастливо детство,
да си спомнят с радост за
Руския лицей, като за нещо
съкровено, където получват
възпитание, много обич и
знания, помагат им да създа-
дат правилна ценностна сис-
тема, за да разбират кое е
бяло и кое - черно. Най-важ-
ното е, че в Руския лицей
възпитаваме личности. Дали
нашите възпитанички ще ста-
нат примабалерини не е от
толкова голямо значение. Ис-
каме те преди всичко да са
добри хора. Освен балета, Ру-
ският лицей популяризира
езика, който тук изключител-
но успешно се преподава от
неговите носители по рожде-
ние. Може би съм късметлий-
ка или Господ ми помага, но
нашият колектив е съставен
от професионалисти, които
същевременно са и всеотдай-
ни в чисто човешки план. На-
шите преподаватели обичат
децата - в това е тайната. Така
всички се чувстват добре - и
учениците, и учителите. Мно-
го съм щастлива, че успях да
създам такава среда в лицея.
Родителите на учениците ни
стават част от нашата общ-
ност, в която има сериозен
гръбнак от цели семейства,
съпричастни на радостите и

проблемите ни.
 Какво ви пред-

стои след успехите в
Русия?

- Решихме, че тряб-
ва да отидем във Фран-
ция, където организират
забележителни детски
балетни конкурси.
Щом участ-
вахме в една
страна, тряб-
ва да видим и
друга. За да
се убедят и
самите деца,
и аз да видя
как се обуча-
ват малките
на класиче-
ския танц
извън Русия.
Мисля, че след
Санкт Пе-
тербург
ще се
п р е д -
ставим
достой-
но и във
Ф р а н -
ция.

 Пуб-
л и к а т а
вижда красивата
част от балета, а
какво остава зад ку-
лисите - има ли сълзи,
разочарования?

- В балета е като в
живота: всички не мо-
гат да бъдат примаба-
лерини. Затова го има
и момента на разоча-
рованието, има ги и
сълзите. Дай
Боже на всички
да им върви - и
на сцената, и в
личен план. Има
обаче неща, ко-
ито не зависят от
никого - нито от
детето, нито от
преподавателите, а само от
природата. Голяма роля играе
и случаят - изкълчила си е
крачето, не е успяла да изи-
грае танца, както трябва по
време на конкурс. Никой не е
застрахован от подобни
неща. Но ми се струва, че
пътят, който лично изминах -
като ученичка, балерина, ар-
тистка и педагог, прави най-
главното в балета. Не става
дума за момента, когато си
на сцената, който, разбира
се, с нищо не може да се
сравни. Изкуството на балета
формира човека. И изобщо не
е лесно да минеш през тази
школа. Дълбоко съм убедена,
това не всеки го може. По-
вярвайте, много е трудно. На-
всякъде не е лесно, но в ба-
лета е особено тежко. Няма
го в нито един вид изкуство,
никъде обучението не про-
дължава 9 години - нито при
пианистите, нито при худож-

ниците, а само при ба-
лета. Променя се дори
костната система, при
това самото дете го
прави, със своите мус-
кули. Представете си
колко много трябва да
обичаш балета, за да го
сториш, колко силно да

го искаш, че да ми-
неш през страхотна-
та трансформация
на крачетата. Кога-
то бях още ученич-
ка, ни показваха
стъпалото на Мая
Плисецка, което
беше доста по-
различно от нор-
малното. В нейно-
то малките костич-
ки са по-особени.

Непрофесио-
налният пе-
дагог може да

травмира детето,
а това носи го-

леми после-
дици. В бале-

та се фор-
мира стра-
хотен ха-

рактер, из-
работва се

търпение, развива се тру-
доспособност, възпитава се
дисциплина. А човек с таки-
ва качества задължително
ще намери своето място под
слънцето. И ми се струва, че
именно в това е най-главна-
та заслуга на балета. Позна-
вам доста хора, които сери-
озно се занимаваха с този

вид изкуство, но мнозина
от тях не са получили
званието “Народен ар-
тист”, всички обаче са
станали хора. Не е ли

това най-важното?!
 Какво е отноше-

нието към балета на ва-
шия син Цанко?

- Той много обича ба-
лет, разбира това изкуство и
съм много щастлива, че има
отношение към друг вид изку-
ство. Цанко е в Х клас на пре-
красната Художествена гимна-
зия за изящни изкуства.

 От каква възраст пре-
поръчвате децата да започ-
нат да се занимават с ба-
лет?

- Децата при нас се запи-
сват в детската градина,
където постепенно започва-
ме да ги подготвяме. Наблю-
даваме кой има природни да-
дености. И не бива малките
да бъдат подлагани на мъче-
ния, когато си личи, че дете-
то няма да може да се зани-
мава с балет професионално.
А като любител веднъж-два
пъти седмично да слуша кла-
сическа музика, да се запоз-
нава с балетната терминоло-
гия на френски, да развива
вкуса към това изкуство. И
дори 3-годишно дете, което

расте в такава среда, е много
по-различно от връстниците
си в общообразователни дет-
ски градини. То знае що е хо-
реография, има по-добра дви-
гателна култура. На 4 годин-
ки вече си личи дали има ня-
какви заложби и започваме
да работим с такива деца два
пъти седмично. А от първи
клас вече се занимаваме с
надарени момичета и момче-
та всеки ден.

 Ще се появи ли някога
българската Галина Уланова?

- Много се надявам!
Въпреки че Галина Сергеев-
на е неповторима. А и не бива
сляпо да й се подражава. На-
времето тя е успяла да пока-
же на целия свят, че е явле-
ние в балетното изкуство.
Лично за мен Галина Серге-
евна е гений - и като изпълни-
телка, и като педагог.

 На нея е кръстено и
вашето хореографско учи-
лище...

- Имах шанса два пъти в
живота си да се срещна с Га-
лина Сергеевна. Когато кан-
дидатствах в ГИТИС, тя бе
председателка на журито. Аз
съм от Казахстан, а самата
Уланова по време на Втората
световна война е работила в
родния ми град Алма-Ата. Ние,
казахите, сме безкрайно бла-
годарен народ, и се покланя-
ме до земята, че Галина Сер-
геевна е посветила 5 години
от живота си на развитието на
балетното ни изкуство. В ро-
дината ми всяка година се
провежда фестивал, който
носи името на тази прочута
балерина. В хореографското
училище в Алма-Ата, създа-
дено от Александър Селез-
ньов, има музей, кръстен на
Галина Уланова. И имайки
предвид всичко, което тя е на-
правила за казахския балет
и за балета изобщо, това, че
нашето училище също носи
името й, е само малък жест
към тази велика жена. За мен
тя е икона.

 А вие самата успяла
жена ли сте?

- Живея в хармония със
себе си. Имам прекрасно се-
мейство, което ме подкрепя
във всичко. Захванах се с
едно голямо дело, без ана-
лог в културно-образователен
план. Работя със забележи-
телни преподаватели, при
нас децата идват с удоволст-
вие, имаме ученици от
14 националности. Удостоена
съм с доста държавни награ-
ди и други значими отличия.
Само да съм здрава и да
имам сили. Искам да видя
успехите на децата, защото
зная, че те ще направят оно-
ва, което ние не сме успели.
И ще го сторят доста по-доб-
ре. Това е мечтата на всеки
учител. Щастието е само един
миг. И изобщо не е еднознач-
но. Във всекидневието има
различни страни, не може аб-
солютно всичко да е идеал-
но. Трябва да престъпиш ня-
кои неща, да имаш огромно
търпение. Щастлива съм...

 Налага ли ви се да пра-
вите компромиси?

- Ще бъда откровена: на-
лага се. Но само ако става
дума за разумни компромиси
- заради децата, заради доб-
руването. Смятам, че съм
много честен човек и може
би само с това не мога да
направя компромис. Поняко-
га именно заради този факт
ми е доста сложно. Но не
мога да престъпя ценностна-
та си система. Цената на това
само аз си я зная.
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Щастливите възпитанички-победителки на
“Петербургская метелица” с любимата си преподавателка

Адриана-Мария Манасиева-Славова грабна
I награда сред солистите на старша група

7-годишната
Ивана

Харизанова бе
класирана на
II място при
най-малките

Снимки ЛИЧЕН АРХИВ
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Спорт

Ф

С

гледайте

ФУТБОЛ

кратки

ПО ДИЕМА
21.30 Англия -

Бразилия
ПО НОВА СПОРТ
21.30 Швеция -

Аржентина
ПО ЕВРОСПОРТ

17.00 Мали - Нигерия
20.30 Буркина Фасо - Гана

ПО ЕВРОСПОРТ 2
20.00 Испания - Уругвай

КАПЕЛО И МОЙС
ПОЖЕЛАВАТ УСПЕХ
НА ЛУДОГОРЕЦ

Селекционерът на Русия Фабио Капело пожела в Марбея на
треньора на Лудогорец Ивайло Петев нови успехи и титла

Н

Снимка ГОНГ

ационалният селекцио-
нер на Русия и легенда
в треньорската профе-
сия Фабио Капело по-

ФИФА отхвърли жалбата на БФС и
остави в сила наказанието за расизъм.
Така българският национален отбор ще
играе следващата си световна квали-
фикация в група В срещу Малта на 22
март пред празни трибуни. Организа-
цията на Сеп Блатер потвърди и глоба-
та за БФС от 35 000 швейц. фр.

Причина за санкцията са расистки
скандирания по време на двубоя сре-
щу Дания на 12 октомври 2012 година,
отправени срещу Патрик Мтилига.

жела успех на Ивайло Петев и
шампиона на България Лудо-
горец. Разградският тим се за-
сече със “Сборная” на футбол-
ния комплекс в Марбея.

Капело се здрависа с Пе-
тев и му пожела успех в
първенството, преди да прове-
де занимание с руснаците, ко-
ито довечера ще играят кон-
трола с Исландия на стадиона
в Марбея.

Освен с Капело Ивайло
Петев имаше възможност да
се срещне и с английския тре-
ньор Дейвид Мойс, с когото се
здрависа и през лятото, кога-
то Евертън и Лудогорец
завършиха 1:1 в контрола. Ан-
гличаните също са на лагер
край Марбея през паузата в
първенството им. Мойс прове-
де занимание само с десети-
на свои футболисти, тъй като
другите са ангажирани с на-

ционални отбори. Мениджърът
на “карамелите” не пропусна
да размени няколко думи с
Петев, както и със собствени-
ка на тима Кирил Домусчиев.
“Срещата ни през лятото беше
много интересна. Пожелавам
успех на Лудогорец”, каза
Мойс на Петев.

Иначе българският шампи-
он се готви в изключително
ВИП компания. На друг терен
своята последна тренировка в
Испания проведе руският хит
Анжи Махачкала, а Самоел
Ето‘о погледна работата на
Лудогорец преди тренировка-
та на Анжи.

Собственикът на Лудого-
рец Кирил Домусчиев пък тре-
нира индивидуално, докато
шампионите проведоха първо-
то си занимание след резила
с 2:6 от Атлетико Паранензе.
Домусчиев дори се включи
към системата, с която спорт-
но-техническият щаб на тима
следи параметрите на футбо-
листите по време на подготов-

ката. Босът пристигна със
закъснение и се оказа на кут-
суз на “орлите”, като видя и 6-
те гола във вратата им. Очаква
се той да остане и за втория
мач от турнира срещу
румънския Оцелул Галац утре

от 13.30 ч. Румънците отстъпи-
ха с 0:1 на Динамо Киев в
първия си мач и така шампи-
онът на България пропусна
възможността да мери сили с
украинския гранд във втората
фаза на турнира.

ФИФА отхвърли
жалбата на БФС

Старши треньорът на Левски Илиан Илиев няма да раз-
чита на двама от младите си играчи на лагера в Кипър.
Александър Любенов и Борислав Цонев са извикани на
лагер от селекционера на юношеския тим (на набор 1995 г.)
Владо Стоянов.

Така Левски ще остане с двама вратари - Пламен Илиев
и Михаил Иванов, които реално са в спор за титулярното
място. Любенов и Боби Цонев са част от младата генерация
в селекцията на Илиан Илиев. Освен тях в състава за втория
лагер са още Радослав Цонев и Антонио Вутов.

Бройката на юношите в първия тим се намали, след като
Попадийн премина под наем в Киево, Доменик Аврамов
вероятно ще отиде във Видима, а Орачев също е с нацио-
налния си отбор. Контузия пък извади от сметките крилото
Пламен Илиев, който се представяше на ниво по време на
първия камп.

Сашо Любенов и Боби Цонев ще играят с националния
тим две приятелски срещи с Босна и Херцеговина в Благоев-
град. Двамата ще напуснат лагера на Левски на 12 февруари.
Така Илиев ще може да разчита на тях само за първите 2
контроли от втория лагер - срещу Локомотив М и Шльонск.

Остава глобата от 35 000 швейц. франка и заплахата за отнемане на точки
Левият бек на гостите, който е от

танзанийски произход, влезе като ре-
зерва в 54-ата минута на двубоя, след
което бе освиркван от малка част от
феновете на стадион “Васил Левски”
при отиграванията с топката. В 73-ата
мин. по уредбата бе предупредена пуб-
ликата да спре със задявките си с дат-
ския бранител, след което освирквани-
ята към Мтлига значително намаляха,
а мачът завърши 1:1 след голове на
Димитър Рангелов (7) и Никлас

Бендтнер (40).
Освен това ФИФА предупрежда-

ва, че ако инцидентите се повторят,
може да се стигне до служебни загу-
би, отнемане на точки и дори до
изхвърляне на България и Унгария от
световните квалификации. Унгарците
пък са наказани за антисемитски оби-
ди по време на контролата им срещу
Израел и също ще играят мач без пуб-
лика, но срещу един от фаворитите в
група D Румъния.

ДВАМА МЛАДОЦИ ОТ ЛЕВСКИ
НАПУСКАТ ЛАГЕРА В КИПЪР

Литекс направи
1:1 с Партизан

Литекс завърши 1:1 с Парти-
зан Белград в контрола в турския
курорт Белек. Цял мач за “гроба-
рите” игра българският национал
Иван Иванов. Сръбският шампион
откри с прехвърлящ удар на Ни-
кола Нинкович (11) от близо 30 м,
който наказа неразчетено изли-
зане на вратаря Илко Пиргов.
Исмаил Иса (67) изравни след пас
на Томи Костадинов.

Хановер 96 следи
Александър Тонев

Скаути на Хановер 96 присти-
гат днес в Марбея, за да наблю-
дават българския национал Алек-
сандър Тонев. Германците ще сле-
дят 23-годишното крило в някол-
ко мача през пролетния дял с цел
да го привлекат през лятото. Те
вече са се свързали с мениджъри-
те на играча и клуба му Лех
Познан, за да научат повече де-
тайли около него.

Берое пробва
французин

Максим Ларок започна пробен
период в Берое на лагера в Тур-
ция. Той е роден на 20.02.1989 г.
във Франция. Висок е 173 см и
играе като ляв халф.

В Бразилия искат
Гуардиола за
селекционер

Президентът на бразилската
футболна конфедерация Хосе Ма-
рия Марин призна, че иска един
ден националният им отбор да
бъде воден от Хосеп Гуардиола.
“Чуждестранните треньори вина-
ги са допринасяли с нови методи
за развитието на бразилския
футбол”, заяви Марин.

Фен нападна вратар
в Англия

Вратарят на Уикъмб Джордан
Арчър бе нападнат в гръб от
млад фен на съперника Джилингам
в мач от IV английска дивизия. В
добавеното време бесният запа-
лянко нахлу на терена и скочи
върху Арчър отзад.

Вон пада тежко в Шладминг, Мазе с първа световна титла
Суперзвездата Линдзи

Вон (САЩ) падна тежко на
пистата в Шладминг, къде-
то започна световното
първенство по ски. Амери-
канката светкавично бе
транспортирана с хеликоп-
тер в най-близката болни-
ца. 4-кратната носителка
на Световната купа изгуби
баланс след скок в дисцпи-
лината Супер Г и падна с
висока скорост, вследствие
на което контузи дясното
си коляно. Според ДПА 4-
кратната световна шампи-
онка е с фрактура в горна-
та част на пищяла. Вон се
спусна по трасето със стар-
тов №19, а след нея стар-
тираха Мария Рийш (Гер) и
Ана Фенингер (Ав), които
също не успяха да за-
вършат. Американката със

Линдзи Вон падна лошо и бе транспортирана с
хеликоптер в най-близката болница в Шладминг

сигурност ще пропусне
световното до края, но най-
вероятно и целия сезон.
Заради гъстата мъгла
стартът бе отлаган 13 пъти
и започна с 3.30 ч. за-
къснение.  Първата светов-
на титла в Шладминг изво-
юва лидерката в генерал-
ното класиране за Светов-
ната купа Тина Мазе
(Слвн). Тя финишира за
1:35,39 мин. и заслужи 2-
ри златен медал от светов-
но след 2011 г., когато три-
умфира на гигански сла-
лом в Гармиш-Партенкир-
хен. Среброто заслужи
Лара Гут (Швейц) на 0,38
стотни от секундата, пред
Джулия Манкузо (САЩ) на
0,52. Най-добрата ни ал-
пийка Мария Киркова не
стартира заради травма.

Снимки БГНЕС

“Летящи” скиори бяха кулминация на церемонията по
откриването на световното първенство в Шладминг

ЦСКА НА ФИНАЛ В ТУРЦИЯ,
НО ГУБИ ПЛАТИНИ

ЦСКА се класира за финала на турнира “Голд сити” в
Алания, Турция, след като би украинския Олександрия със 7:6
след дузпи. В спор за трофея в петък “армейците” ще играят
с по-добрия от Торпедо М и Заглебие Любин, които завърши-
ха късно снощи. Тимът на Миодраг Йешич стигна щастливо до
финала, защото губеше до самия край на мача с украинците.
Резервата Нджонго Присо (89) обаче изравни за 1:1. Украин-
ците поведоха с гол на Бровченко (62). “Червените” бяха по-
точни при дузпите.  Те обаче загубиха звездата си Мишел
Платини, който напусна принудително терена в 42-ата минута,
а неговото място зае именно Присо. Мачът премина при за-
крити врата, защото организаторите не допуснаха журналисти
да го отразяват. “Чака ни нещо голямо. Всичко беше добре,
само съм ядосан от грубата игра на съперника. Не бива пове-
че при подготовки да участваме в турнири, защото всеки се
бори да продължи, което дава друг характер на мача. Някои
отбори се хвърлят все едно играят 1/2-финал на Шампионска
лига. Ще видим състоянието на Платини, дано не е нещо
сериозно. Можехме да вкараме 5 гола. Радва ме, че създава-
ме положения”, каза Йешич след мача.
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Капело и Мойс
пожелават
титла на
Лудогорец

ПО БНТ 1
СКИ

12.00 СП в Шладминг
(Супер Г, мъже)
ПО ЕВРОСПОРТ

11.00 Супер Г (жени)
ПО БНТ СВЯТ

ВОЛЕЙБОЛ

гледайте

кратки

17.30 ЦСКА - КВК Габрово

“Коренът на “черното тото”
е в страните от бившия Изто-
чен блок - България, Полша и
Унгария. Малко фенове в тези
страни имат някаква вяра в
честността на спорта”, отбе-
ляза авторитетната медия
BBC в статия, посветена на
разкритията на Европол.

В понеделник на прескон-
ференция в Хага от Европол
разкриха, че разследват 380
мача от първенства и турни-
ри в Европа по подозрение-
то, че са уговорени, като вече
дори бе замесен и англий-
ският гранд Ливърпул. Спо-
ред датско издание вратарят
на унгарския Дебрецен е бил
подкупен, за да пусне 3 гола
в двубоя от груповата фаза
на Шампионската лига сре-
щу мърсисайдци.

 “Корупция в спорта е има-
ло винаги, дори в древна
Гърция, но никога в такива

Австрийският инвеститор Тото Волф, пилотите Люис Хамилтън и Нико Росберг и шефът на тима
Мерцедес от Формула 1 Рос Браун (от ляво на дясно) представиха болида за новия сезон на

пистата в Херес де Фронтера в Южна Испания преди началото на първите тестове за 2013 г.

Снимки БГНЕС

БиБиСи ни обяви за люлка
на „черното тото”
В Швейцария причисляват към уредените мачове Базел - ЦСКА

Швейцарски медии пък подозират, че Базел - ЦСКА е
сред уличените мачове от Европол. Срещата от Лига
Европа между тях е играна преди 2009 г. Реферът Олег
Ориехов, ръководил срещата, завършила 3:1 за Базел,
бе заподозрян, че е “пробит” от хърватски престъпник,
а общата сума на печалбите от нагласения резултат
била 200 000 евро. В Швейцария знаеха за 28 уговоре-
ни мача от последното си разследване, което обхвана и
срещата с ЦСКА, но новите разкрития на “Европол” за
периода 2008-2011 година говорят за 41 уговорени
срещи. Базел - ЦСКА беше обект на основно внимание
в предишното разследване, което навежда швейцар-
ските медии на мисълта, че срещата попада и в списъ-
ка на Европол. Уговарянето на мачовете е ставало в 15
държави, а досега са арестувани 50 души. Това е
работа на престъпна група, базирана в Азия, която
работи с криминални мрежи в Европа”, припомнят в
Швейцария изказването на Роб Уейнрайт, директор на
Европол, на пресконференцията в Хага.

мащаби, както е сега. Ако не
се борим срещу това явление,
то ще унищожи много спорто-
ве. “Черното тото” е толкова
силно в последните 10 години
заради глобализацията и на-
влизането на азиатския хазар-
тен пазар, където се въртят
милиарди долари на година.
Има около 20-30 човека, кои-
то обикалят света - Азия, Се-
верна и Южна Америка, Аф-
рика и най-вече Европа - и
уреждат мачовете”, пише Дек-
лан Хил от британската медия
и допълва: “Всъщност коренът
на “черното тото” е в страните
от бившия Съветски съюз -
България, Полша и Унгария,
където положението е най-
тежко. Малко фенове в тези
страни имат някаква вяра в че-
стността на спорта. Този фено-
мен обаче вече не е само в
страните от бившия Източен
блок - Турция, Италия и Гърция

също бяха ударени от огром-
ни корупционни скандали във
футбола. Сега вече “черното
тото” се придвижва на Запад -
Германия, Белгия, Швейцария,

Австрия и Финландия. През
миналото лято имаше съмне-
ние дори около мачове от тре-
та дивизия на Норвегия”,
допълва Хил.

Коментар на стр. 12

9-кратният световен шампион по
мотоциклетизъм в “кралския клас”

Валентино Роси напуска питстопа на
новия си тим “Ямаха” на първите

предсезонни тренировки за 2013 г. на
пистата “Сепанг” край Куала Лумпур,

Малайзия. В тях “Доктора” даде
четвърто време след Дани Педроса,

Марк Маркес и Хорхе Лоренсо

„Асикс” отново облича атлетите

Японската фирма
за спортна екипиров-
ка “Асикс” ще облича
националите по лека
атлетика и в следва-
щите две години. До-
говорът за сътрудниче-
ство бе подписан вче-
ра от президента на

Мони ГЕОРГИЕВ

Президентът на лекоатлетическата федерация
Добри Карамаринов подписа спонсорски договор
с представителя на японската фирма “Асикс”

Любо Ганев, която ще доставя екипи на
атлетите ни през тази и следващата година

Българската федера-
ция по лека атлетика
(БФЛА) Добромир Ка-
рамаринов и предста-
вителя на “Асикс” за
България Любо Ганев.
Легендарният волей-
болист и вицепрези-
дент на БФВолейбол
изтъкна, че след 1991
г. “Асикс” е фирмата,

обличала най-често
лекатлетите ни. Те са
носили японските еки-
пи в периодите 1995-
2000 и 2008-2012 г.
Любо се закани да
предложи безвъзмезд-
но продуктите на
“Асикс” и на някои от
водещите ни футболни
отбори за следващия
сезон.

Част от облеклото
пък бе представено от
младата ни надежда в
скока на височина Ми-
рела Демирева.

Карамаринов пък
очаква до декември
да бъде завършен
ремонтът на зала
“Фестивална” и изра-
зи радостта си, че
скоро ще бъде гото-
ва пистата на стади-
он “Берое”,  за да
приеме Балканиада-
та на 27-28 юли.
Завършването й е
част от подготовката
на България да кан-
дидатства за дома-
кин на европейското
първенство за младе-
жи и девойки до 21 г.
през 2017 г.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Спортният министър Свилен Нейков откри
официално ремонтирания покрит плувен басейн
в спортен комплекс “Диана” в Дианабад.

Съоръжението вече отговаря на всички изи-
сквания на световните и европейските стандар-
ти. Общата стойност на ремонтните дейности
възлиза на около 320 000 лв. Реновирането е
завършено за 3,5 месеца. Лентата прерязаха
министър Свилен Нейков, изпълнителният ди-
ректор на Националната спортна база Велина
Божилова, олимпийската шампионка Таня Бо-
гомилова, която е и изпълнителен директор на
Българската федерация по плувни спортове, и
нейният председател Георги Аврамчев, както и
Андрей Кузманов, председател на федерация-
та по модерен петобой. Спортният министър
връчи договорите на ръководителите на феде-
рациите по плуване, водна топка и модерен
петобой за тренировъчен процес на елитни
състезатели по трите спорта.

“Честитя ви реновирания басейн. Съоръжени-
ето ще даде възможност за по-добри условия за
подготовка първо на нашите федерации, второ -
на широката общественост, която ще може да
ползва басейна при едни модерни, съвременни
условия. С откриването на басейна попълваме
комбинацията в спортен комплекс “Диана”, който
се превръща в модерен олимпийски център. Пра-
вим го най-вече за децата, за да има къде да
тренират нашите бъдещи световни и, “Дай, Боже!”,
олимпийски шампиони”, заяви министър Нейков.

Вече е завършен ремонтът и на басейна на
високопланинската база “Белмекен”, който също
скоро ще бъде открит официално.

Откриха басейн
„Диана” след ремонта

11 биатлонисти на
световното в Чехия

България ще участва с 11
биатлонисти на световното
първенство в Нове место, Чехия,
което стартира утре и ще
продължи  до 17 февруари. Наци-
оналите вече са в куротното
градче и тренират в очакване на
първите стартове. След светов-
ния шампионат националните ни
отбори се връщат в България за
участието си в Откритото ев-
ропейско първенство в Банско
(18-26 февруари). Заявки за уча-
стие в шампионата на Стария
континент са дали над 400 биат-
лонисти от 35 държави.
Съставът на България: Ния Ди-
митрова, Десислава Стоянова,
Стефани Попова, Дафинка Коева,
Емилия Йорданова; Красимир
Анев, Владимир Илиев, Мирослав
Кенанов, Михаил Клечеров, Иван
Златев и Мартин Богданов.

Българите с още
2 медала от
Спешъл Олимпикс

Българските състезатели спе-
челиха още 2 медала в последния
ден на Световните зимни игри
за спортисти с интелектуални
затруднения “Спешъл Олимпикс”
в Пьончанг, Република Корея.
Бенита Петрова (СО Самоков)
заслужи злато в слалома, а Симо-
на Костова (СО София) финиши-
ра 3-та на спускане. Така българ-
ските състезатели извоюваха
общо 12 медала от надпревара-
та - 6 златни, 1 сребърен и 5
бронзови. Специална чест за
българската делегация беше по-
каната към националния треньор
доц. д-р Николай Панайотов и към
един от шампионите ни Генадий
Стоицов да се включват в офи-
циалния парад на церемонията
по закриване на Игрите. Отборът
се завръща в България довечера
в 22.00 часа на терминал 2 на
летище София.


